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Post-event Publicity 

TV 

ΕΡΤ NEWS 
22/03/23 07:40 μμ 

ΕΡΤ Ένθετο Οικονομία: 

Αποκλειστική Συνέντευξη Μάνου 

Κουτουλάκη 
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-erxetai-i-psifiaki-

karta-stis-deko/  

 
 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-erxetai-i-psifiaki-karta-stis-deko/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-erxetai-i-psifiaki-karta-stis-deko/
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06/04/23 02:02 μμ 

ΕΡΤ Ένθετο Οικονομία: 

Αποκλειστική συνέντευξη Χάρη 

Βαφειά (StealthGas) – Κίνα και 

Ινδία προμηθεύονται ρωσικό 

πετρέλαιο και το μεταπουλάνε στην 

ΕΕ Ακριβότερα 
 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-apokleistiki-

synenteyksi-xari-vafeia-stealthgas-kina-kai-india-promitheyontai-rosiko-petrelaio-kai-

to-metapoulane-stin-ee-akrivotera 

 

https://youtu.be/JxC5MHPzPRA 

https://youtu.be/JxC5MHPzPRA
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14/04/2023 11:54 πμ  

ΕΡΤ Ένθετο Οικονομία: 

Αποκλειστική συνέντευξη Λεωνίδα 

Δημητριάδη- Ευγενίδη - Η Ναυτιλία 

είναι βαθιά προσαρμόσιμη και 

προσαρμοστική στις εκάστοτε 

εξελίξεις 

https://www.ertnews.gr/roi-idiseon/entheto-oikonomia-epidotisi-gia-egkatastasi-

optikon-inon-se-katoikies-oi-dikaiouxoi-kai-oi-epileksimes-dapanes/ 

 

https://youtu.be/dTQiABZjZ40 

https://www.ertnews.gr/roi-idiseon/entheto-oikonomia-epidotisi-gia-egkatastasi-optikon-inon-se-katoikies-oi-dikaiouxoi-kai-oi-epileksimes-dapanes/
https://www.ertnews.gr/roi-idiseon/entheto-oikonomia-epidotisi-gia-egkatastasi-optikon-inon-se-katoikies-oi-dikaiouxoi-kai-oi-epileksimes-dapanes/
https://youtu.be/dTQiABZjZ40
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17/04/23 12:31 μμ  

ΕΡΤ Ένθετο Οικονομία: 

Αποκλειστική Συνέντευξη Γιώργου 

Πατέρα – Το Υδρογόνο το καύσιμο 

του μέλλοντος για τη ναυτιλία 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-giorgos-pateras-to-

ydrogono-to-kaysimo-tou-mellontos-gia-ti-naytilia/ 

 

 

https://youtu.be/X5LIwYp6rXs 

 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-giorgos-pateras-to-ydrogono-to-kaysimo-tou-mellontos-gia-ti-naytilia/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-giorgos-pateras-to-ydrogono-to-kaysimo-tou-mellontos-gia-ti-naytilia/
https://youtu.be/X5LIwYp6rXs
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26/04/23 02:21 μμ  

ΕΡΤ Ένθετο Οικονομία – Άλεξ 

Παπαλεξόπουλος: Τα επόμενα 

χρόνια μπορεί να είναι πολύ 

επικίνδυνα για την Ευρώπη 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-aleks-

papaleksopoulos-ta-epomena-xronia-mporei-na-einai-poly-epikindyna-gia-tin-eyropi/ 

 

 

https://youtu.be/7LFo50LZfW0 

 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-aleks-papaleksopoulos-ta-epomena-xronia-mporei-na-einai-poly-epikindyna-gia-tin-eyropi/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-aleks-papaleksopoulos-ta-epomena-xronia-mporei-na-einai-poly-epikindyna-gia-tin-eyropi/
https://youtu.be/7LFo50LZfW0
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22/05/23 01:51 μμ 

ΕΡΤ Ένθετο Οικονομία: 

Αποκλειστική Συνέντευξη Δρ 

Κωνσταντίνου Καραχάλιου ΙΕΕΕ SA 

– Τεχνητή νοημοσύνη και εθισμός 

των νέων στα social media δύο από 

τις μεγαλύτερες προκλήσεις 
 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-ieee-texniti-

noimosyni-kai-ethismos-ton-neon-sta-social-media-dyo-apo-tis-megalyteres-

prokliseis/ 

 

https://youtu.be/k5er8GQgvjg 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-ieee-texniti-noimosyni-kai-ethismos-ton-neon-sta-social-media-dyo-apo-tis-megalyteres-prokliseis/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-ieee-texniti-noimosyni-kai-ethismos-ton-neon-sta-social-media-dyo-apo-tis-megalyteres-prokliseis/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-ieee-texniti-noimosyni-kai-ethismos-ton-neon-sta-social-media-dyo-apo-tis-megalyteres-prokliseis/
https://youtu.be/k5er8GQgvjg
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Sites 

 

https://www.amna.gr/business/article/715560/RAE-Meleti-exilektrismou-gia-ta-

limania-tis-choras 

 

ΡΑΕ: Μελέτη εξηλεκτρισμού για τα 
λιμάνια της χώρας 
Η απανθρακοποίηση της ναυτιλίας δημιουργεί νέα δεδομένα και απαιτήσεις στην αγορά 
ρεύματος, καθώς οι ποσότητες ενέργειας που απαιτούνται για την τροφοδοσία πλοίων με 
ηλεκτρική ενέργεια είναι τεράστιες. Είναι χαρακτηριστικό ότι οι ενεργειακές ανάγκες ενός 
μεγάλου κρουαζιερόπλοιου είναι συγκρίσιμες με εκείνες μιας μικρής πόλης, κάτι που 
σημαίνει ότι η τροφοδοσία τους από την στεριά απαιτεί μεγάλης κλίμακας επενδύσεις σε 
παραγωγή, δίκτυα και λιμενικές υποδομές. Αυτό προκύπτει από την συζήτηση με θέμα 
τον εξηλεκτρισμό της ναυτιλίας που έγινε στο πλαίσιο του συνεδρίου Shipping Finance. 

https://www.amna.gr/business/article/715560/RAE-Meleti-exilektrismou-gia-ta-limania-tis-choras
https://www.amna.gr/business/article/715560/RAE-Meleti-exilektrismou-gia-ta-limania-tis-choras
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Ο αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Δημήτρης Φούρλαρης ανέφερε, 
μιλώντας στο συνέδριο, ότι η ΡΑΕ σε συνεργασία με το Πολυτεχνείο προχωρά σε 
χαρτογράφηση των μεγαλύτερων λιμανιών της χώρας προκειμένου να εκτιμηθεί το 
κόστος των απαιτούμενων επενδύσεων στα λιμάνια και τα δίκτυα και να τεθεί ρεαλιστικό 
χρονοδιάγραμμα στον ΔΕΔΔΗΕ προκειμένου να προχωρήσει στις απαιτούμενες 
τροποποιήσεις στο αναπτυξιακό του πλάνο. 

Κρίσιμο ζήτημα για την επιτυχία του εγχειρήματος είναι η ολοκλήρωση των ηλεκτρικών 
διασυνδέσεων των νησιών προκειμένου να υποστηρίζεται η τροφοδοσία των πλοίων που 
ελλιμενίζονται σε αυτά. "Συνεργαζόμαστε τόσο με τον ΑΔΜΗΕ όσο και με τον ΔΕΔΔΗΕ 
για να επιτευχθεί ο στόχος του εξηλεκτρισμού της ναυτιλίας. Οι ποσότητες ενέργειας που 
απαιτούνται είναι πολύ μεγάλες", τόνισε ο κ,. Φούρλαρης ο οποίος ανήγγειλε επίσης ότι 
το σχετικό πλαίσιο θα τεθεί σύντομα σε διαβούλευση με τους οργανισμούς λιμένων, τους 
παραγωγούς ενέργειας και τους πλοιοκτήτες. Το εγχείρημα θα τεθεί σε πιλοτική 
λειτουργία στο λιμάνι της Ηγουμενίτσας σε συνεργασία με τον ΔΕΔΔΗΕ και το 
Πολυτεχνείο. Ερευνητικά προγράμματα για τον εξηλεκτρισμό και τη χρήση 
υγροποιημένου φυσικού αερίου με στόχο τον περιορισμό των εκπομπών και ως το 2050 
την πλήρη απανθρακοποίηση υλοποιεί και ο ΟΛΠ, όπως ανέφερε εκ μέρους του 
Οργανισμού ο Δημήτρης Σπύρου. Επίσης υλοποιείται πρότζεκτ "πράσινου" υδρογόνου 
(παράγεται με ρεύμα από ανανεώσιμες πηγές ενέργειας για την ηλεκτρόλυση) για χρήση 
σε οχήματα και πλοία σε συνεργασία με την ΔΕΗ και την Motor Oil. 

Ο πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας Σπύρος 
Πασχάλης επεσήμανε ότι η μετάβαση προϋποθέτει αλλαγές τόσο στα λιμάνια όσο και 
στα πλοία, καθορισμό των προδιαγραφών και εξασφάλιση της διαλειτουργικότητας των 
συστημάτων μεταξύ των λιμανιών.  

Από την πλευρά της αγοράς τονίστηκε επίσης ότι εμπόδιο αποτελεί ακόμη το υψηλό 
κόστος της μετάβασης καθώς και ότι το πιθανότερο είναι πως στο μέλλον θα υπάρχουν 
διαφορετικές επιλογές καυσίμων στα πλοία (υγρά καύσιμα αλλά και υγροποιημένο φυσικό 
αέριο, μεθανόλη, βιοκαύσιμα, υδρογόνο κ.α.) Θα επικρατήσουν εκείνα που έχουν τα 
καλύτερα χαρακτηριστικά ως προς το κόστος, την ευκολία διανομής και αποθήκευσης, τις 
εκπομπές διοξειδίου του άνθρακα, την ασφάλεια κ.α. 
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https://www.capital.gr/oikonomia/3704316/rae-meleti-exilektrismou-gia-ta-limania-

tis-xoras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora 

 

ΡΑΕ: Μελέτη εξηλεκτρισμού για τα 
λιμάνια της χώρας - Ανταγωνιστικό 
κόστος ζητά η αγορά 

Η απανθρακοποίηση της ναυτιλίας δημιουργεί νέα δεδομένα και απαιτήσεις 

στην αγορά ρεύματος, καθώς οι ποσότητες ενέργειας που απαιτούνται για την 

τροφοδοσία πλοίων με ηλεκτρική ενέργεια είναι τεράστιες. Είναι 

χαρακτηριστικό ότι οι ενεργειακές ανάγκες ενός μεγάλου κρουαζιερόπλοιου 

είναι συγκρίσιμες με εκείνες μιας μικρής πόλης, κάτι που σημαίνει ότι η 

τροφοδοσία τους από τη στεριά απαιτεί μεγάλης κλίμακας επενδύσεις σε 

παραγωγή, δίκτυα και λιμενικές υποδομές. Αυτό προκύπτει από τη συζήτηση 

https://www.capital.gr/oikonomia/3704316/rae-meleti-exilektrismou-gia-ta-limania-tis-xoras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora
https://www.capital.gr/oikonomia/3704316/rae-meleti-exilektrismou-gia-ta-limania-tis-xoras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora
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με θέμα τον εξηλεκτρισμό της ναυτιλίας που έγινε στο πλαίσιο του συνεδρίου 

Shipping Finance. 

Ο αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Δημήτρης Φούρλαρης 

ανέφερε, μιλώντας στο συνέδριο, ότι η ΡΑΕ σε συνεργασία με το Πολυτεχνείο 

προχωρά σε χαρτογράφηση των μεγαλύτερων λιμανιών της χώρας 

προκειμένου να εκτιμηθεί το κόστος των απαιτούμενων επενδύσεων στα 

λιμάνια και τα δίκτυα και να τεθεί ρεαλιστικό χρονοδιάγραμμα στον ΔΕΔΔΗΕ 

προκειμένου να προχωρήσει στις απαιτούμενες τροποποιήσεις στο αναπτυξιακό 

του πλάνο. Κρίσιμο ζήτημα για την επιτυχία του εγχειρήματος είναι η 

ολοκλήρωση των ηλεκτρικών διασυνδέσεων των νησιών προκειμένου να 

υποστηρίζεται η τροφοδοσία των πλοίων που ελλιμενίζονται σε αυτά. 

"Συνεργαζόμαστε τόσο με τον ΑΔΜΗΕ όσο και με τον ΔΕΔΔΗΕ για να επιτευχθεί 

ο στόχος του εξηλεκτρισμού της ναυτιλίας. Οι ποσότητες ενέργειας που 

απαιτούνται είναι πολύ μεγάλες", τόνισε ο κ,. Φούρλαρης ο οποίος ανήγγειλε 

επίσης ότι το σχετικό πλαίσιο θα τεθεί σύντομα σε διαβούλευση με τους 

οργανισμούς λιμένων, τους παραγωγούς ενέργειας και τους πλοιοκτήτες. Το 

εγχείρημα θα τεθεί σε πιλοτική λειτουργία στο λιμάνι της Ηγουμενίτσας σε 

συνεργασία με τον ΔΕΔΔΗΕ και το Πολυτεχνείο. Ερευνητικά προγράμματα για 

τον εξηλεκτρισμό και τη χρήση υγροποιημένου φυσικού αερίου με στόχο τον 

περιορισμό των εκπομπών και ως το 2050 την πλήρη απανθρακοποίηση 

υλοποιεί και ο ΟΛΠ, όπως ανέφερε εκ μέρους του Οργανισμού ο Δημήτρης 

Σπύρου. Επίσης υλοποιείται πρότζεκτ "πράσινου" υδρογόνου (παράγεται με 

ρεύμα από ανανεώσιμες πηγές ενέργειας για την ηλεκτρόλυση) για χρήση σε 

οχήματα και πλοία σε συνεργασία με την ΔΕΗ και την Motor Oil. 

Ο πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας Σπύρος 

Πασχάλης επεσήμανε ότι η μετάβαση προϋποθέτει αλλαγές τόσο στα λιμάνια 
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όσο και στα πλοία, καθορισμό των προδιαγραφών και εξασφάλιση της 

διαλειτουργικότητας των συστημάτων μεταξύ των λιμανιών. 

Από την πλευρά της αγοράς τονίστηκε επίσης ότι εμπόδιο αποτελεί ακόμη το 

υψηλό κόστος της μετάβασης καθώς και ότι το πιθανότερο είναι πως στο 

μέλλον θα υπάρχουν διαφορετικές επιλογές καυσίμων στα πλοία (υγρά καύσιμα 

αλλά και υγροποιημένο φυσικό αέριο, μεθανόλη, βιοκαύσιμα, υδρογόνο κ.α.) 

Θα επικρατήσουν εκείνα που έχουν τα καλύτερα χαρακτηριστικά ως προς το 

κόστος, την ευκολία διανομής και αποθήκευσης, τις εκπομπές διοξειδίου του 

άνθρακα, την ασφάλεια κ.α. 

 

https://www.ertnews.gr/roi-idiseon/rae-meleti-eksilektrismou-gia-ta-limania-tis-

xoras-antagonistiko-kostos-zitaei-i-agora/ 

 

 

https://www.ertnews.gr/roi-idiseon/rae-meleti-eksilektrismou-gia-ta-limania-tis-xoras-antagonistiko-kostos-zitaei-i-agora/
https://www.ertnews.gr/roi-idiseon/rae-meleti-eksilektrismou-gia-ta-limania-tis-xoras-antagonistiko-kostos-zitaei-i-agora/
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ΡΑΕ: Μελέτη εξηλεκτρισμού για τα 

λιμάνια της χώρας – 

Ανταγωνιστικό κόστος ζητάει η 

αγορά 

Η απανθρακοποίηση της ναυτιλίας δημιουργεί νέα δεδομένα 

και νέες απαιτήσεις στην αγορά ρεύματος 

16/03/23 12:53 μμ 

Η απανθρακοποίηση της ναυτιλίας δημιουργεί νέα 
δεδομένα και νέες απαιτήσεις στην αγορά ρεύματος, καθώς οι 
ποσότητες ενέργειας που απαιτούνται για την τροφοδοσία 
πλοίων με ηλεκτρική ενέργεια είναι τεράστιες. 

Οι ενεργειακές ανάγκες ενός μεγάλου 
κρουαζιερόπλοιου είναι συγκρίσιμες με εκείνες μιας 
μικρής πόλης, κάτι που σημαίνει ότι η τροφοδοσία τους από 
την στεριά απαιτεί μεγάλης κλίμακας επενδύσεις σε 
παραγωγή, δίκτυα και λιμενικές υποδομές. 

Αυτό προκύπτει από την συζήτηση με θέμα τον εξηλεκτρισμό 
της ναυτιλίας που έγινε στο πλαίσιο του συνεδρίου Shipping 
Finance. 

Ο αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής 
Ενέργειας (ΡΑΕ) Δημήτρης Φούρλαρης ανέφερε, μιλώντας 
στο συνέδριο, ότι η ΡΑΕ σε συνεργασία με το Μετσόβιο 
Πολυτεχνείο προχωρά σε χαρτογράφηση των 
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μεγαλύτερων λιμανιών της χώρας προκειμένου να 
εκτιμηθεί το κόστος των απαιτούμενων επενδύσεων στα 
λιμάνια και τα δίκτυα και να τεθεί ρεαλιστικό 
χρονοδιάγραμμα στον ΔΕΔΔΗΕ προκειμένου να 
προχωρήσει στις απαιτούμενες τροποποιήσεις στο 
αναπτυξιακό του πλάνο. 

Κρίσιμο ζήτημα για την επιτυχία του εγχειρήματος είναι 
η ολοκλήρωση των ηλεκτρικών διασυνδέσεων των 
νησιών προκειμένου να υποστηρίζεται η τροφοδοσία των 
πλοίων που ελλιμενίζονται σε αυτά. 
«Συνεργαζόμαστε τόσο με τον ΑΔΜΗΕ όσο και με τον 
ΔΕΔΔΗΕ για να επιτευχθεί ο στόχος του εξηλεκτρισμού της 
ναυτιλίας. Οι ποσότητες ενέργειας που απαιτούνται είναι πολύ 
μεγάλες», τόνισε ο κ. Φούρλαρης, ενώ ανήγγειλε επίσης ότι το 
σχετικό πλαίσιο θα τεθεί σύντομα σε διαβούλευση με τους 
οργανισμούς λιμένων, τους παραγωγούς ενέργειας και τους 
πλοιοκτήτες. 

Το εγχείρημα θα τεθεί σε πιλοτική λειτουργία στο 
λιμάνι της Ηγουμενίτσας σε συνεργασία με τον ΔΕΔΔΗΕ 
και το Πολυτεχνείο. 
Ερευνητικά προγράμματα για τον εξηλεκτρισμό και τη χρήση 
υγροποιημένου φυσικού αερίου με στόχο τον περιορισμό των 
εκπομπών και ως το 2050 την πλήρη απανθρακοποίηση 
υλοποιεί και ο ΟΛΠ, όπως ανέφερε εκ μέρους του 
Οργανισμού ο Δημήτρης Σπύρου. 
Επίσης υλοποιείται πρότζεκτ «πράσινου» υδρογόνου 
(παράγεται με ρεύμα από ανανεώσιμες πηγές ενέργειας για 
την ηλεκτρόλυση) για χρήση σε οχήματα και πλοία σε 
συνεργασία με την ΔΕΗ και την Motor Oil. 
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Ο πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού 
Ναυτιλίας Σπύρος Πασχάλης επισήμανε ότι η μετάβαση 
προϋποθέτει αλλαγές τόσο στα λιμάνια όσο και στα πλοία, 
καθορισμό των προδιαγραφών και εξασφάλιση της 
διαλειτουργικότητας των συστημάτων μεταξύ των λιμανιών. 

Από την πλευρά της αγοράς τονίστηκε επίσης ότι εμπόδιο 
αποτελεί ακόμη το υψηλό κόστος της μετάβασης καθώς και 
ότι το πιθανότερο είναι πως στο μέλλον θα υπάρχουν 
διαφορετικές επιλογές καυσίμων στα πλοία (υγρά καύσιμα 
αλλά και υγροποιημένο φυσικό αέριο, μεθανόλη, βιοκαύσιμα, 
υδρογόνο κ.α.) Θα επικρατήσουν εκείνα που έχουν τα 
καλύτερα χαρακτηριστικά ως προς το κόστος, την ευκολία 
διανομής και αποθήκευσης, τις εκπομπές διοξειδίου του 
άνθρακα, την ασφάλεια κ.α. 

https://www.ot.gr/2023/03/16/naytilia/limania/rae-meleti-eksilektrismou-ton-

limenon-tis-xoras/ 

 

https://www.ot.gr/2023/03/16/naytilia/limania/rae-meleti-eksilektrismou-ton-limenon-tis-xoras/
https://www.ot.gr/2023/03/16/naytilia/limania/rae-meleti-eksilektrismou-ton-limenon-tis-xoras/


 
 

  

  16 
 

 

ΛΙΜΑΝΙΑ 

ΡΑΕ: Μελέτη εξηλεκτρισμού των 
λιμένων της χώρας 
Συγκρίσιμες με εκείνες μιας μικρής πόλης είναι οι ενεργειακές 

ανάγκες ενός μεγάλου κρουαζιερόπλοιου 

 

OT.gr Newsroom 

16.03.2023 | 08:32 

Νέα δεδομένα και απαιτήσεις δημιουργεί στην αγορά ρεύματος η 
απανθρακοποίηση της ναυτιλίας, καθώς οι ποσότητες ηλεκτρικής 
ενέργειας που απαιτούνται για την τροφοδοσία των πλοίων είναι 
τεράστιες. Είναι χαρακτηριστικό ότι οι ενεργειακές ανάγκες ενός 

https://www.ot.gr/category/naytilia/limania/
https://www.ot.gr/tag/naytilia/
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μεγάλου κρουαζιερόπλοιου είναι συγκρίσιμες με εκείνες μιας μικρής 
πόλης, κάτι που σημαίνει ότι η τροφοδοσία τους από την στεριά απαιτεί 
μεγάλης κλίμακας επενδύσεις σε παραγωγή, δίκτυα και λιμενικές 
υποδομές. 
Αυτό προκύπτει από την συζήτηση με θέμα τον εξηλεκτρισμό της 
ναυτιλίας που έγινε στο πλαίσιο του συνεδρίου Shipping Finance. 

«Αρρυθμίες» στα λιμάνια λόγω ακινησίας των τρένων 
Χαρτογράφηση 

Ο αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Δημήτρης Φούρλαρης 
ανέφερε, μιλώντας στο συνέδριο, ότι η ΡΑΕ σε συνεργασία με το 
Πολυτεχνείο προχωρά σε χαρτογράφηση των μεγαλύτερων λιμανιών 
της χώρας προκειμένου να εκτιμηθεί το κόστος των απαιτούμενων 
επενδύσεων στα λιμάνια και τα δίκτυα και να τεθεί ρεαλιστικό 
χρονοδιάγραμμα στον ΔΕΔΔΗΕ προκειμένου να προχωρήσει στις 
απαιτούμενες τροποποιήσεις στο αναπτυξιακό του πλάνο. 

Κρίσιμο ζήτημα για την επιτυχία του εγχειρήματος είναι η ολοκλήρωση 
των ηλεκτρικών διασυνδέσεων των νησιών προκειμένου να 
υποστηρίζεται η τροφοδοσία των πλοίων που ελλιμενίζονται σε αυτά. 
«Συνεργαζόμαστε τόσο με τον ΑΔΜΗΕ όσο και με τον ΔΕΔΔΗΕ για να 
επιτευχθεί ο στόχος του εξηλεκτρισμού της ναυτιλίας. Οι ποσότητες 
ενέργειας που απαιτούνται είναι πολύ μεγάλες», τόνισε ο κ. Φούρλαρης 
ο οποίος ανήγγειλε επίσης ότι το σχετικό πλαίσιο θα τεθεί σύντομα σε 
διαβούλευση με τους οργανισμούς λιμένων, τους παραγωγούς ενέργειας 
και τους πλοιοκτήτες. 

https://www.ot.gr/tag/krouazieroploia/
https://www.ot.gr/2023/03/14/naytilia/limania/arythmies-sta-limania-logo-akinisias-ton-trenon/
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Το εγχείρημα θα τεθεί σε πιλοτική λειτουργία στο λιμάνι της 
Ηγουμενίτσας σε συνεργασία με τον ΔΕΔΔΗΕ και το Πολυτεχνείο. 
Ερευνητικά προγράμματα για τον εξηλεκτρισμό και τη χρήση 
υγροποιημένου φυσικού αερίου με στόχο τον περιορισμό των εκπομπών 
και ως το 2050 την πλήρη απανθρακοποίηση υλοποιεί και ο ΟΛΠ, όπως 
ανέφερε εκ μέρους του Οργανισμού ο Δημήτρης Σπύρου. Επίσης 
υλοποιείται πρότζεκτ «πράσινου» υδρογόνου (παράγεται με ρεύμα από 
ανανεώσιμες πηγές ενέργειας για την ηλεκτρόλυση) για χρήση σε 
οχήματα και πλοία σε συνεργασία με την ΔΕΗ και την Motor Oil. 

Αλλαγές σε λιμάνια και πλοία 

Ο πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας 
Σπύρος Πασχάλης επεσήμανε ότι η μετάβαση προϋποθέτει αλλαγές 
τόσο στα λιμάνια όσο και στα πλοία, καθορισμό των προδιαγραφών και 
εξασφάλιση της διαλειτουργικότητας των συστημάτων μεταξύ των 
λιμανιών. 
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Από την πλευρά της αγοράς τονίστηκε επίσης ότι εμπόδιο αποτελεί 
ακόμη το υψηλό κόστος της μετάβασης καθώς και ότι το πιθανότερο 
είναι πως στο μέλλον θα υπάρχουν διαφορετικές επιλογές καυσίμων στα 
πλοία (υγρά καύσιμα αλλά και υγροποιημένο φυσικό αέριο, μεθανόλη, 
βιοκαύσιμα, υδρογόνο κ.α.) Θα επικρατήσουν εκείνα που έχουν τα 
καλύτερα χαρακτηριστικά ως προς το κόστος, την ευκολία διανομής και 
αποθήκευσης, τις εκπομπές διοξειδίου του άνθρακα, την ασφάλεια κ.α. 

 

 

 

 

 

https://energymag.gr/news/energeia/rae-meleti-exilektrismou-gia-ta-limania-tis-

choras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora/ 

 

https://energymag.gr/news/energeia/rae-meleti-exilektrismou-gia-ta-limania-tis-choras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora/
https://energymag.gr/news/energeia/rae-meleti-exilektrismou-gia-ta-limania-tis-choras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora/
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ΕΝΕΡΓΕΙΑ 

ΡΑΕ: Μελέτη εξηλεκτρισμού για τα 
λιμάνια της χώρας – 
Ανταγωνιστικό κόστος ζητά η 
αγορά 
 

Από 
Newsroom 

Δημοσιεύθηκε 
16/03/23 8:30 

Η απανθρακοποίηση της ναυτιλίας δημιουργεί νέα δεδομένα και 
απαιτήσεις στην αγορά ρεύματος, καθώς οι ποσότητες ενέργειας που 
απαιτούνται για την τροφοδοσία πλοίων με ηλεκτρική ενέργεια είναι 
τεράστιες. Είναι χαρακτηριστικό ότι οι ενεργειακές ανάγκες ενός 
μεγάλου κρουαζιερόπλοιου είναι συγκρίσιμες με εκείνες μιας μικρής 
πόλης, κάτι που σημαίνει ότι η τροφοδοσία τους από την στεριά 
απαιτεί μεγάλης κλίμακας επενδύσεις σε παραγωγή, δίκτυα και 
λιμενικές υποδομές. Αυτό προκύπτει από την συζήτηση με θέμα τον 
εξηλεκτρισμό της ναυτιλίας που έγινε στο πλαίσιο του συνεδρίου 
Shipping Finance. 

Ο αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Δημήτρης 
Φούρλαρης ανέφερε, μιλώντας στο συνέδριο, ότι η ΡΑΕ σε 
συνεργασία με το Πολυτεχνείο προχωρά σε χαρτογράφηση των 
μεγαλύτερων λιμανιών της χώρας προκειμένου να εκτιμηθεί το 
κόστος των απαιτούμενων επενδύσεων στα λιμάνια και τα δίκτυα και 
να τεθεί ρεαλιστικό χρονοδιάγραμμα στον ΔΕΔΔΗΕ προκειμένου να 
προχωρήσει στις απαιτούμενες τροποποιήσεις στο αναπτυξιακό του 
πλάνο. Κρίσιμο ζήτημα για την επιτυχία του εγχειρήματος είναι η 
ολοκλήρωση των ηλεκτρικών διασυνδέσεων των νησιών προκειμένου 

https://energymag.gr/news/category/energeia/
https://energymag.gr/news/author/newsroom/
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να υποστηρίζεται η τροφοδοσία των πλοίων που ελλιμενίζονται σε 
αυτά. “Συνεργαζόμαστε τόσο με τον ΑΔΜΗΕ όσο και με τον ΔΕΔΔΗΕ 
για να επιτευχθεί ο στόχος του εξηλεκτρισμού της ναυτιλίας. Οι 
ποσότητες ενέργειας που απαιτούνται είναι πολύ μεγάλες”, τόνισε ο 
κ,. Φούρλαρης ο οποίος ανήγγειλε επίσης ότι το σχετικό πλαίσιο θα 
τεθεί σύντομα σε διαβούλευση με τους οργανισμούς λιμένων, τους 
παραγωγούς ενέργειας και τους πλοιοκτήτες. Το εγχείρημα θα τεθεί 
σε πιλοτική λειτουργία στο λιμάνι της Ηγουμενίτσας σε συνεργασία 
με τον ΔΕΔΔΗΕ και το Πολυτεχνείο. Ερευνητικά προγράμματα για 
τον εξηλεκτρισμό και τη χρήση υγροποιημένου φυσικού αερίου με 
στόχο τον περιορισμό των εκπομπών και ως το 2050 την πλήρη 
απανθρακοποίηση υλοποιεί και ο ΟΛΠ, όπως ανέφερε εκ μέρους του 
Οργανισμού ο Δημήτρης Σπύρου. Επίσης υλοποιείται πρότζεκτ 
“πράσινου” υδρογόνου (παράγεται με ρεύμα από ανανεώσιμες πηγές 
ενέργειας για την ηλεκτρόλυση) για χρήση σε οχήματα και πλοία σε 
συνεργασία με την ΔΕΗ και την Motor Oil. 

Ο πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας 
Σπύρος Πασχάλης επεσήμανε ότι η μετάβαση προϋποθέτει αλλαγές 
τόσο στα λιμάνια όσο και στα πλοία, καθορισμό των προδιαγραφών 
και εξασφάλιση της διαλειτουργικότητας των συστημάτων μεταξύ 
των λιμανιών. 

Από την πλευρά της αγοράς τονίστηκε επίσης ότι εμπόδιο αποτελεί 
ακόμη το υψηλό κόστος της μετάβασης καθώς και ότι το πιθανότερο 
είναι πως στο μέλλον θα υπάρχουν διαφορετικές επιλογές καυσίμων 
στα πλοία (υγρά καύσιμα αλλά και υγροποιημένο φυσικό αέριο, 
μεθανόλη, βιοκαύσιμα, υδρογόνο κ.α.) Θα επικρατήσουν εκείνα που 
έχουν τα καλύτερα χαρακτηριστικά ως προς το κόστος, την ευκολία 
διανομής και αποθήκευσης, τις εκπομπές διοξειδίου του άνθρακα, την 
ασφάλεια κ.α. 

Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ 
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https://www.liberal.gr/oikonomia/rae-meleti-exilektrismoy-gia-ta-limania-tis-horas 

 

ΡΑΕ: Μελέτη εξηλεκτρισμού για τα λιμάνια 
της χώρας 

Η απανθρακοποίηση της ναυτιλίας δημιουργεί νέα 
δεδομένα και απαιτήσεις στην αγορά ρεύματος, καθώς οι 
ποσότητες ενέργειας που απαιτούνται για την τροφοδοσία 
πλοίων με ηλεκτρική ενέργεια είναι τεράστιες. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι οι ενεργειακές ανάγκες μεγάλου 
κρουαζιερόπλοιου είναι συγκρίσιμες με εκείνες μιας μικρής 
πόλης, κάτι που σημαίνει ότι η τροφοδοσία τους από τη 
στεριά απαιτεί μεγάλης κλίμακας επενδύσεις σε παραγωγή, 
δίκτυα και λιμενικές υποδομές. Αυτό προκύπτει από τη 
συζήτηση με θέμα τον εξηλεκτρισμό της ναυτιλίας που 
έγινε στο πλαίσιο του συνεδρίου Shipping Finance. 

https://www.liberal.gr/oikonomia/rae-meleti-exilektrismoy-gia-ta-limania-tis-horas
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Ο αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής 
Ενέργειας Δημήτρης Φούρλαρης ανέφερε, μιλώντας στο 
συνέδριο, ότι η ΡΑΕ σε συνεργασία με το Πολυτεχνείο 
προχωρά σε χαρτογράφηση των μεγαλύτερων λιμανιών 
της χώρας προκειμένου να εκτιμηθεί το κόστος των 
απαιτούμενων επενδύσεων στα λιμάνια και τα δίκτυα και 
να τεθεί ρεαλιστικό χρονοδιάγραμμα 
στον ΔΕΔΔΗΕ προκειμένου να προχωρήσει στις 
απαιτούμενες τροποποιήσεις στο αναπτυξιακό του πλάνο. 

Κρίσιμο ζήτημα για την επιτυχία του εγχειρήματος είναι η 
ολοκλήρωση των ηλεκτρικών διασυνδέσεων των νησιών 
προκειμένου να υποστηρίζεται η τροφοδοσία των πλοίων 
που ελλιμενίζονται σε αυτά. «Συνεργαζόμαστε τόσο με 
τον ΑΔΜΗΕ όσο και με τον ΔΕΔΔΗΕ για να επιτευχθεί ο 
στόχος του εξηλεκτρισμού της ναυτιλίας. Οι ποσότητες 
ενέργειας που απαιτούνται είναι πολύ μεγάλες», τόνισε ο 
κ,. Φούρλαρης ο οποίος ανήγγειλε επίσης ότι το σχετικό 
πλαίσιο θα τεθεί σύντομα σε διαβούλευση με τους 
οργανισμούς λιμένων, τους παραγωγούς ενέργειας και 
τους πλοιοκτήτες. 

Το εγχείρημα θα τεθεί σε πιλοτική λειτουργία στο λιμάνι 
της Ηγουμενίτσας σε συνεργασία με τον ΔΕΔΔΗΕ και 
το Πολυτεχνείο. Ερευνητικά προγράμματα για τον 
εξηλεκτρισμό και τη χρήση υγροποιημένου φυσικού 
αερίου με στόχο τον περιορισμό των εκπομπών και ως το 
2050 την πλήρη απανθρακοποίηση υλοποιεί και ο ΟΛΠ, 
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όπως ανέφερε εκ μέρους του Οργανισμού ο Δημήτρης 
Σπύρου. 

Επίσης, υλοποιείται πρότζεκτ «πράσινου» υδρογόνου 
(παράγεται με ρεύμα από ανανεώσιμες πηγές ενέργειας για 
την ηλεκτρόλυση) για χρήση σε οχήματα και πλοία σε 
συνεργασία με τη ΔΕΗ και την Motor Oil. 

Ο πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων 
Επιβατηγού Ναυτιλίας Σπύρος Πασχάλης επεσήμανε ότι 
η μετάβαση προϋποθέτει αλλαγές τόσο στα λιμάνια όσο 
και στα πλοία, καθορισμό των προδιαγραφών και 
εξασφάλιση της διαλειτουργικότητας των συστημάτων 
μεταξύ των λιμανιών. 

Από την πλευρά της αγοράς τονίστηκε επίσης ότι εμπόδιο 
αποτελεί ακόμη το υψηλό κόστος της μετάβασης καθώς 
και ότι το πιθανότερο είναι πως στο μέλλον θα υπάρχουν 
διαφορετικές επιλογές καυσίμων στα πλοία (υγρά καύσιμα 
αλλά και υγροποιημένο φυσικό αέριο, μεθανόλη, 
βιοκαύσιμα, υδρογόνο κ.α.). Θα επικρατήσουν εκείνα που 
έχουν τα καλύτερα χαρακτηριστικά ως προς το κόστος, 
την ευκολία διανομής και αποθήκευσης, τις εκπομπές 
διοξειδίου του άνθρακα, την ασφάλεια κ.α. 
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https://www.cretalive.gr/oikonomia/rae-meleti-exilektrismoy-gia-ta-limania-tis-horas 

 

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ  

1 6  Μ Α ΡΤ ΙΟΥ  2 02 3  /  0 8 : 12  

ΡΑΕ: Μελέτη εξηλεκτρισμού για 
τα λιμάνια της χώρας 

Ανταγωνιστικό κόστος ζητά η αγορά 

Η απανθρακοποίηση της ναυτιλίας δημιουργεί νέα δεδομένα και απαιτήσεις 
στην αγορά ρεύματος, καθώς οι ποσότητες ενέργειας που απαιτούνται για την 
τροφοδοσία πλοίων με ηλεκτρική ενέργεια είναι τεράστιες. Είναι 
χαρακτηριστικό ότι οι ενεργειακές ανάγκες ενός μεγάλου κρουαζιερόπλοιου 
είναι συγκρίσιμες με εκείνες μιας μικρής πόλης, κάτι που σημαίνει ότι η 
τροφοδοσία τους από την στεριά απαιτεί μεγάλης κλίμακας επενδύσεις σε 
παραγωγή, δίκτυα και λιμενικές υποδομές. Αυτό προκύπτει από την συζήτηση 

https://www.cretalive.gr/oikonomia/rae-meleti-exilektrismoy-gia-ta-limania-tis-horas
https://www.cretalive.gr/tags/naytilia
https://www.cretalive.gr/tags/ploia
https://www.cretalive.gr/tags/ilektriki-energeia
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με θέμα τον εξηλεκτρισμό της ναυτιλίας που έγινε στο πλαίσιο του συνεδρίου 
Shipping Finance. 

   Ο αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Δημήτρης Φούρλαρης 
ανέφερε, μιλώντας στο συνέδριο, ότι η ΡΑΕ σε συνεργασία με το Πολυτεχνείο 
προχωρά σε χαρτογράφηση των μεγαλύτερων λιμανιών της χώρας 
προκειμένου να εκτιμηθεί το κόστος των απαιτούμενων επενδύσεων στα 
λιμάνια και τα δίκτυα και να τεθεί ρεαλιστικό χρονοδιάγραμμα στον ΔΕΔΔΗΕ 
προκειμένου να προχωρήσει στις απαιτούμενες τροποποιήσεις στο 
αναπτυξιακό του πλάνο. Κρίσιμο ζήτημα για την επιτυχία του εγχειρήματος 
είναι η ολοκλήρωση των ηλεκτρικών διασυνδέσεων των νησιών προκειμένου 
να υποστηρίζεται η τροφοδοσία των πλοίων που ελλιμενίζονται σε 
αυτά. "Συνεργαζόμαστε τόσο με τον ΑΔΜΗΕ όσο και με τον ΔΕΔΔΗΕ 
για να επιτευχθεί ο στόχος του εξηλεκτρισμού της ναυτιλίας. Οι 
ποσότητες ενέργειας που απαιτούνται είναι πολύ μεγάλες", τόνισε ο 
κ,. Φούρλαρης ο οποίος ανήγγειλε επίσης ότι το σχετικό πλαίσιο θα τεθεί 
σύντομα σε διαβούλευση με τους οργανισμούς λιμένων, τους παραγωγούς 
ενέργειας και τους πλοιοκτήτες. 

Το εγχείρημα θα τεθεί σε πιλοτική λειτουργία στο λιμάνι της 
Ηγουμενίτσας σε συνεργασία με τον ΔΕΔΔΗΕ και το Πολυτεχνείο. 
Ερευνητικά προγράμματα για τον εξηλεκτρισμό και τη χρήση υγροποιημένου 
φυσικού αερίου με στόχο τον περιορισμό των εκπομπών και ως το 2050 την 
πλήρη απανθρακοποίηση υλοποιεί και ο ΟΛΠ, όπως ανέφερε εκ μέρους του 
Οργανισμού ο Δημήτρης Σπύρου. Επίσης υλοποιείται πρότζεκτ "πράσινου" 
υδρογόνου (παράγεται με ρεύμα από ανανεώσιμες πηγές ενέργειας για την 
ηλεκτρόλυση) για χρήση σε οχήματα και πλοία σε συνεργασία με την ΔΕΗ και 
την Motor Oil. 

Ο πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας Σπύρος 
Πασχάλης επεσήμανε ότι η μετάβαση προϋποθέτει αλλαγές τόσο στα λιμάνια 
όσο και στα πλοία, καθορισμό των προδιαγραφών και εξασφάλιση της 
διαλειτουργικότητας των συστημάτων μεταξύ των λιμανιών. 

 Από την πλευρά της αγοράς τονίστηκε επίσης ότι εμπόδιο αποτελεί ακόμη το 
υψηλό κόστος της μετάβασης καθώς και ότι το πιθανότερο είναι πως στο 
μέλλον θα υπάρχουν διαφορετικές επιλογές καυσίμων στα πλοία (υγρά 
καύσιμα αλλά και υγροποιημένο φυσικό αέριο, μεθανόλη, βιοκαύσιμα, 

https://www.cretalive.gr/tags/limania
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υδρογόνο κ.α.) Θα επικρατήσουν εκείνα που έχουν τα καλύτερα 
χαρακτηριστικά ως προς το κόστος, την ευκολία διανομής και αποθήκευσης, 
τις εκπομπές διοξειδίου του άνθρακα, την ασφάλεια κ.α. 

 

 

 

https://www.economix.gr/2023/03/16/rae-meleti-exilektrismou-gia-ta-limania-tis-

choras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora/ 

 

 

ΡΑΕ: Μελέτη εξηλεκτρισμού για 

τα λιμάνια της χώρας – 

https://www.economix.gr/2023/03/16/rae-meleti-exilektrismou-gia-ta-limania-tis-choras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora/
https://www.economix.gr/2023/03/16/rae-meleti-exilektrismou-gia-ta-limania-tis-choras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora/
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Ανταγωνιστικό κόστος ζητά η 

αγορά 
Η ΡΑΕ προχωρά σε χαρτογράφηση των μεγαλύτερων λιμανιών 

της χώρας προκειμένου να εκτιμηθεί το κόστος των 

απαιτούμενων επενδύσεων 

Συντάκτης: 

 Economix Newsroom 

16 Μαρτίου 2023 

Η απανθρακοποίηση της ναυτιλίας δημιουργεί νέα δεδομένα και απαιτήσεις 
στην αγορά ρεύματος, καθώς οι ποσότητες ενέργειας που απαιτούνται για την 
τροφοδοσία πλοίων με ηλεκτρική ενέργεια είναι τεράστιες. Είναι 
χαρακτηριστικό ότι οι ενεργειακές ανάγκες ενός μεγάλου κρουαζιερόπλοιου 
είναι συγκρίσιμες με εκείνες μιας μικρής πόλης, κάτι που σημαίνει ότι η 
τροφοδοσία τους από την στεριά απαιτεί μεγάλης κλίμακας επενδύσεις σε 
παραγωγή, δίκτυα και λιμενικές υποδομές. Αυτό προκύπτει από την συζήτηση 
με θέμα τον εξηλεκτρισμό της ναυτιλίας που έγινε στο πλαίσιο του συνεδρίου 
Shipping Finance. 

Ο αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Δημήτρης Φούρλαρης 
ανέφερε, μιλώντας στο συνέδριο, ότι η ΡΑΕ σε συνεργασία με το Πολυτεχνείο 
προχωρά σε χαρτογράφηση των μεγαλύτερων λιμανιών της χώρας 
προκειμένου να εκτιμηθεί το κόστος των απαιτούμενων επενδύσεων στα 
λιμάνια και τα δίκτυα και να τεθεί ρεαλιστικό χρονοδιάγραμμα στον ΔΕΔΔΗΕ 
προκειμένου να προχωρήσει στις απαιτούμενες τροποποιήσεις στο 
αναπτυξιακό του πλάνο. Κρίσιμο ζήτημα για την επιτυχία του εγχειρήματος 
είναι η ολοκλήρωση των ηλεκτρικών διασυνδέσεων των νησιών προκειμένου 
να υποστηρίζεται η τροφοδοσία των πλοίων που ελλιμενίζονται σε αυτά. 
“Συνεργαζόμαστε τόσο με τον ΑΔΜΗΕ όσο και με τον ΔΕΔΔΗΕ για να 
επιτευχθεί ο στόχος του εξηλεκτρισμού της ναυτιλίας. Οι ποσότητες ενέργειας 
που απαιτούνται είναι πολύ μεγάλες”, τόνισε ο κ,. Φούρλαρης ο οποίος 

https://www.economix.gr/authors/economix-newsroom/
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ανήγγειλε επίσης ότι το σχετικό πλαίσιο θα τεθεί σύντομα σε διαβούλευση με 
τους οργανισμούς λιμένων, τους παραγωγούς ενέργειας και τους πλοιοκτήτες. 
Το εγχείρημα θα τεθεί σε πιλοτική λειτουργία στο λιμάνι της Ηγουμενίτσας σε 
συνεργασία με τον ΔΕΔΔΗΕ και το Πολυτεχνείο. Ερευνητικά προγράμματα για 
τον εξηλεκτρισμό και τη χρήση υγροποιημένου φυσικού αερίου με στόχο τον 
περιορισμό των εκπομπών και ως το 2050 την πλήρη απανθρακοποίηση 
υλοποιεί και ο ΟΛΠ, όπως ανέφερε εκ μέρους του Οργανισμού ο Δημήτρης 
Σπύρου. Επίσης υλοποιείται πρότζεκτ “πράσινου” υδρογόνου (παράγεται με 
ρεύμα από ανανεώσιμες πηγές ενέργειας για την ηλεκτρόλυση) για χρήση σε 
οχήματα και πλοία σε συνεργασία με την ΔΕΗ και την Motor Oil. 

Ο πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας Σπύρος 
Πασχάλης επεσήμανε ότι η μετάβαση προϋποθέτει αλλαγές τόσο στα λιμάνια 
όσο και στα πλοία, καθορισμό των προδιαγραφών και εξασφάλιση της 
διαλειτουργικότητας των συστημάτων μεταξύ των λιμανιών. 

Από την πλευρά της αγοράς τονίστηκε επίσης ότι εμπόδιο αποτελεί ακόμη το 
υψηλό κόστος της μετάβασης καθώς και ότι το πιθανότερο είναι πως στο 
μέλλον θα υπάρχουν διαφορετικές επιλογές καυσίμων στα πλοία (υγρά 
καύσιμα αλλά και υγροποιημένο φυσικό αέριο, μεθανόλη, βιοκαύσιμα, 
υδρογόνο κ.α.) Θα επικρατήσουν εκείνα που έχουν τα καλύτερα 
χαρακτηριστικά ως προς το κόστος, την ευκολία διανομής και αποθήκευσης, 
τις εκπομπές διοξειδίου του άνθρακα, την ασφάλεια κ.α. 
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https://www.flash.gr/epixiriseis/2078118/rae-meleti-eksilektrismou-gia-ta-limania-

tis-xoras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora 

 

 

 

ΡΑΕ: Μελέτη εξηλεκτρισμού για τα 
λιμάνια της χώρας – 
Ανταγωνιστικό κόστος ζητά η 
αγορά 

ΡΑΕ: «Συνεργαζόμαστε τόσο με τον ΑΔΜΗΕ όσο και με τον ΔΕΔΔΗΕ για να 

επιτευχθεί ο στόχος του εξηλεκτρισμού της ναυτιλία»ς. 

Η απανθρακοποίηση της ναυτιλίας δημιουργεί νέα δεδομένα και 

απαιτήσεις στην αγορά ρεύματος, καθώς οι ποσότητες ενέργειας 

που απαιτούνται για την τροφοδοσία πλοίων με ηλεκτρική 

ενέργεια είναι τεράστιες. 

https://www.flash.gr/epixiriseis/2078118/rae-meleti-eksilektrismou-gia-ta-limania-tis-xoras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora
https://www.flash.gr/epixiriseis/2078118/rae-meleti-eksilektrismou-gia-ta-limania-tis-xoras-antagonistiko-kostos-zita-i-agora
https://www.flash.gr/tag/apanthrakopoiisi
https://www.flash.gr/tag/nautilia
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Είναι χαρακτηριστικό ότι οι ενεργειακές ανάγκες ενός μεγάλου 

κρουαζιερόπλοιου είναι συγκρίσιμες με εκείνες μιας μικρής πόλης, 

κάτι που σημαίνει ότι η τροφοδοσία τους από την στεριά απαιτεί 

μεγάλης κλίμακας επενδύσεις σε παραγωγή, δίκτυα και λιμενικές 

υποδομές. 

Αυτό προκύπτει από την συζήτηση με θέμα τον εξηλεκτρισμό της ναυτιλίας 
που έγινε στο πλαίσιο του συνεδρίου Shipping Finance. 

Ο αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Δημήτρης 
Φούρλαρης ανέφερε, μιλώντας στο συνέδριο, ότι η ΡΑΕ σε συνεργασία με 
το Πολυτεχνείο προχωρά σε χαρτογράφηση των μεγαλύτερων λιμανιών της 
χώρας προκειμένου να εκτιμηθεί το κόστος των απαιτούμενων επενδύσεων 
στα λιμάνια και τα δίκτυα και να τεθεί ρεαλιστικό χρονοδιάγραμμα στον 
ΔΕΔΔΗΕ προκειμένου να προχωρήσει στις απαιτούμενες τροποποιήσεις στο 
αναπτυξιακό του πλάνο. 

Κρίσιμο ζήτημα για την επιτυχία του εγχειρήματος είναι η ολοκλήρωση των 
ηλεκτρικών διασυνδέσεων των νησιών προκειμένου να υποστηρίζεται η 
τροφοδοσία των πλοίων που ελλιμενίζονται σε αυτά. 

“Συνεργαζόμαστε τόσο με τον ΑΔΜΗΕ όσο και με τον ΔΕΔΔΗΕ για να 
επιτευχθεί ο στόχος του εξηλεκτρισμού της ναυτιλίας. 

Οι ποσότητες ενέργειας που απαιτούνται είναι πολύ μεγάλες”, τόνισε ο κ,. 
Φούρλαρης ο οποίος ανήγγειλε επίσης ότι το σχετικό πλαίσιο θα τεθεί 
σύντομα σε διαβούλευση με τους οργανισμούς λιμένων, τους παραγωγούς 
ενέργειας και τους πλοιοκτήτες. 

Το εγχείρημα θα τεθεί σε πιλοτική λειτουργία στο λιμάνι της Ηγουμενίτσας σε 
συνεργασία με τον ΔΕΔΔΗΕ και το Πολυτεχνείο. Ερευνητικά προγράμματα για 
τον εξηλεκτρισμό και τη χρήση υγροποιημένου φυσικού αερίου με στόχο τον 
περιορισμό των εκπομπών και ως το 2050 την πλήρη απανθρακοποίηση 

υλοποιεί και ο ΟΛΠ, όπως ανέφερε εκ μέρους του Οργανισμού ο Δημήτρης 

Σπύρου. 

https://www.flash.gr/tag/olp


 
 

  

  32 
 

Επίσης υλοποιείται πρότζεκτ “πράσινου” υδρογόνου (παράγεται με ρεύμα από 
ανανεώσιμες πηγές ενέργειας για την ηλεκτρόλυση) για χρήση σε οχήματα και 
πλοία σε συνεργασία με την ΔΕΗ και την Motor Oil. 

Ο πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας Σπύρος 
Πασχάλης επεσήμανε ότι η μετάβαση προϋποθέτει αλλαγές τόσο στα λιμάνια 
όσο και στα πλοία, καθορισμό των προδιαγραφών και εξασφάλιση της 
διαλειτουργικότητας των συστημάτων μεταξύ των λιμανιών. 

Από την πλευρά της αγοράς τονίστηκε επίσης ότι εμπόδιο αποτελεί ακόμη το 
υψηλό κόστος της μετάβασης καθώς και ότι το πιθανότερο είναι πως στο 
μέλλον θα υπάρχουν διαφορετικές επιλογές καυσίμων στα πλοία (υγρά 
καύσιμα αλλά και υγροποιημένο φυσικό αέριο, μεθανόλη, βιοκαύσιμα, 
υδρογόνο κ.α.) Θα επικρατήσουν εκείνα που έχουν τα καλύτερα 
χαρακτηριστικά ως προς το κόστος, την ευκολία διανομής και αποθήκευσης, 
τις εκπομπές διοξειδίου του άνθρακα, την ασφάλεια κ.α. 
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https://marinetours.gr/articles-en/marine-tours-proudly-supporting-slide2open-

shipping-finance-2023/ 

 

Marine Tours, proudly 
supporting Slide2Open 
Shipping Finance 2023 
 17 March 2023 

 

https://marinetours.gr/articles-en/marine-tours-proudly-supporting-slide2open-shipping-finance-2023/
https://marinetours.gr/articles-en/marine-tours-proudly-supporting-slide2open-shipping-finance-2023/
https://marinetours.gr/wp-content/uploads/2023/04/Untitled-design-7.png
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Marine Tours proudly supported once again, the Slide2Open Shipping Finance 
Conference, organized on Wednesday, March 15, 2023, in Athens. 

As one of the key panelists, Mr. Konstantinos Oikonomou, CEO of Marine Tours, 
shared his valuable feedback on critical issues concerning “Sustainable 
Development in Shipping – Best Practices” from the travel management 
perspective. 

Among others he mentioned that “Travel has a very serious environmental 
impact and it is directly linked to meeting the targets of shipping companies with 
regards to their sustainability policy. Handling the travel needs of more than 
3000 vessels, Marine Tours takes the strategic actions in order to support the 
industry in measuring and effectively handling its footprint.” 

 

 

 

https://marinetours.gr/wp-content/uploads/2023/04/Untitled-design-7.png
https://marinetours.gr/wp-content/uploads/2023/04/Untitled-design-7.png
https://marinetours.gr/wp-content/uploads/2023/04/Untitled-design-7.png
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https://maritimes.gr/el/nautilia/48177-h-nea-gewpolitikh-kai-oi-synepeies-sth-

naytilia-%C2%ABh-pagkosmiopoihsh-opws-thn-gnwrizame-echei-allaxei%C2%BB 

 

Η νέα γεωπολιτική και οι συνέπειες στη ναυτιλία: «Η παγκοσμιοποίηση 

όπως την γνωρίζαμε έχει αλλάξει» 

 

https://maritimes.gr/el/nautilia/48177-h-nea-gewpolitikh-kai-oi-synepeies-sth-naytilia-%C2%ABh-pagkosmiopoihsh-opws-thn-gnwrizame-echei-allaxei%C2%BB
https://maritimes.gr/el/nautilia/48177-h-nea-gewpolitikh-kai-oi-synepeies-sth-naytilia-%C2%ABh-pagkosmiopoihsh-opws-thn-gnwrizame-echei-allaxei%C2%BB
https://maritimes.gr/media/k2/items/cache/1b9974095399f3fc3e1207a7cee2ce45_XL.jpg


 
 

  

  36 
 

Το πανόραμα των εξελίξεων στον κόσμο της ναυτιλίας και των αλλαγών που 
δρομολογούνται σε σχέση μεταξύ άλλων με τη χρηματοδότηση, την 
προστασία του περιβάλλοντος, τα νέα καύσιμα, την αυτόνομη πλοήγηση, το 
ανθρώπινο δυναμικό, αλλά και τη νέα γεωπολιτική κατάσταση που 
διαμορφώνεται μετά τον πόλεμο στην Ουκρανία παρουσιάστηκαν στο 6ο 
ετήσιο συνέδριο Slide2Open Shipping Finance 2023, που 
πραγματοποιήθηκε την Τετάρτη 15 Μαρτίου 2023, στο ξενοδοχείο Divani 
Caravel. 

Στο συνέδριο που αποτελεί την ετήσια συνάντηση - σημείο αναφοράς για τον 
κλάδο, μετείχαν δεκάδες εκπρόσωποι της κυβέρνησης, κορυφαία στελέχη 
ναυτιλιακών επιχειρήσεων, τραπεζών και κλάδων που δραστηριοποιούνται 
στον ευρύτερο χώρο της ναυτιλίας. Οι εκπρόσωποι του ναυτιλιακού κόσμου 
έδωσαν το στίγμα των αλλαγών που σχεδιάζονται και θα εφαρμοστούν τα 
επόμενα χρόνια στον κλάδο, για τις οποίες προετοιμάζεται η ελληνική ναυτιλία 
προκειμένου να παραμείνει στο κορυφαίο διεθνώς επίπεδο που έχει 
κατακτήσει, συνεχίζοντας μια παράδοση αιώνων. 

Όπως επεσήμανε ο Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλος, Πρόεδρος & CEO της 
ECCO International Inc. και της ΖΟΜΕ Energy Networks Inc., “Η 
παγκοσμιοποίηση όπως την γνωρίζαμε έχει αλλάξει”. Ενώ ο ιδρυτής και CEO 
της Stealthgas Inc. και της Imperial Petroleum Inc. Χάρης Ν. Βαφειάς, σε 
ερώτηση του Άγγελου Ρούπα Πανταλέων, ιδρυτή της Second Wind & Partners 
και συνομιλητή του στη συζήτηση Dragon Seeds που συντόνισε η 
δημοσιογράφος Ειρήνη Νικολοπούλου τόνισε: 
«H ζωή είναι ένα διαρκές pitch. Mια διαρκής διαπραγμάτευση. Και αυτό ισχύει 
για κάθε τι και για κάθε σχέση. Η επιμονή, ο σωστός χρόνος, η τύχη, η καλή 
γνώση του κλάδου και καλές διαπραγματευτικές δεξιότητες είναι το κλειδί της 
επιτυχίας. Και από όλους αυτούς τους παράγοντες επιτυχίας ο 

σημαντικότερος, σύμφωνα με τον Χάρη Βαφειά, είναι ο σωστός χρόνος». 

Το συνέδριο ξεκίνησε με την κεντρική ομιλία του Διευθύνοντος 
Συμβούλου του ΙΕΕΕ SA, Δρ Κωνσταντίνου Καραχάλιου που ανέφερε 
ότι η συμμόρφωση με τους κλιματικούς στόχους 2030 απαιτεί ολιστικά 
πλαίσια, διαλειτουργικότητα και σύμπνοια απόψεων μεταξύ των 
εμπλεκομένων. Επιπλέον, η καλύτερη οργάνωση των λιμένων μπορεί επίσης 
να δώσει νέες λύσεις – με άλλα λόγια, οι λύσεις δεν είναι μόνο τεχνικής 
φύσεως. 
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Στη συζήτηση πάνελ που ακολούθησε με θέμα Επανεξέταση στρατηγικής, 
επαναχάραξη πορείας, την οποία συντόνισε η διοργανώτρια του συνεδρίου και 
Πρέσβης του ΙΕΕΕ SA για την Ναυτιλία, Δέσποινα Τραυλού ο γενικός 
γραμματέας Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής Μανώλης 
Κουτουλάκης, εκπροσωπώντας το Υπουργείο Ναυτιλίας και την Κυβέρνηση, 
ανέφερε ότι ενίοτε ο σημαντικός ρόλος της ναυτιλίας αγνοείται από όσους 
είναι εκτός του χώρου και τόνισε πως ο ρόλος του υπουργείου είναι να 
διευκολύνει, να τηρεί ανοικτό διάλογο με τον κλάδο και να έχει πάντα καλή 

γνώση του διεθνούς περιβάλλοντος. 

Ο καθ. Κώστας Συνολάκης, μέλος της Ακαδημίας Αθηνών και Πρόεδρος 
του Κολλεγίου Αθηνών, ανέφερε ότι, σε ό,τι αφορά στη ναυτιλία, το ισχύον 
3% στις παγκόσμιες εκπομπές ρύπων θα αυξηθεί σε 10%-13%. 

Σύμφωνα με τον Πρόεδρο του Ναυτικού Επιμελητηρίου της Ελλάδος 
και Αναπληρωτή Πρόεδρο της Contships Management Inc. Δρ 
Γιώργο Πατέρα πολύς λόγος γίνεται για το περιβάλλον, αλλά ενδεχομένως 
να πετυχαίναμε μείωση των εκπομπών, αν χρησιμοποιούσαμε τα ίδια καύσιμα 
πιο αποτελεσματικά. Η βελτιστοποίηση των διαδρομών των φέρρυ έχει 
επιφέρει 10% μείωση στα καύσιμα. Η επίτευξη των στόχων προϋποθέτει 

ρεαλισμό και πολιτική συναίνεση. 

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Queensway Navigation Co. Ltd. και 
πρώτος Αντιπρόεδρος της Ένωσης Εφοπλιστών Ναυτιλίας Μικρών 
Αποστάσεων, Βασίλης Τερζής εξήγησε ότι για τα πλοία μικρών 
αποστάσεων, ο ηλεκτρισμός αποτελεί ενδιαφέρουσα λύση. Ο ΙΜΟ 
διαδραματίζει κρίσιμο ρόλο, αλλά δεν βοηθά τη ναυτιλία: έχει μεν ηγετικό 
ρόλο, αλλά δεν παρέχει κατευθύνσεις και δεν δίνει λύσεις. 

Ο Πρέσβης του ΙΜΟ στην Ελλάδα και Πρόεδρος του Ιδρύματος 
Ευγενίδη Λεωνίδας Δημητριάδης-Ευγενίδης τόνισε τη σημασία του 
ανθρώπινου παράγοντα και ότι απαιτούνται βελτιώσεις για την προσέλκυση 
περισσότερων ταλέντων στη ναυτιλία, δεδομένου ότι και οι ισχύοντες 

κανονισμοί μάλλον αποθαρρύνουν τους ενδιαφερόμενους. 

Ακολούθησε η συζήτηση Τι απαιτείται για να επιστρέψει η ναυτιλιακή 
χρηματοδότηση στις Ρίζες της; Την οποία συντόνισε ο ιδρυτής της Second 

Wind & Partners και Πρόεδρος του συνεδρίου, Άγγελος Ρούπας Πανταλέων. 
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Αναφερόμενος στις πρόσφατες εξελίξεις στον τραπεζικό κλάδο στις ΗΠΑ, ο 
ιδρυτής της Aquarius Maritime Capital Ltd, Bart Veldhuizen είπε ότι 

ενδεχομένως να έχει μειωθεί η εποπτική πίεση στα μικρά ιδρύματα στις ΗΠΑ. 

Από την άλλη πλευρά, ο Γενικός Διευθυντής, Επικεφαλής Shipping και 
Structured Financing της Τράπεζας Πειραιώς, Κωνσταντίνος 
Πετρόπουλος ανέφερε ότι ενδεχομένως τα γεγονότα της προηγούμενης 
εβδομάδας να υποδηλώνουν έλλειψη επαρκούς κανονιστικής συμμόρφωσης. 
Από τη δική του εμπειρία, η κανονιστική συμμόρφωση συνέβαλε στη 
βελτίωση της τράπεζας. 

Ο Διευθυντής της Common Progress Co. Na Ltd, Βασίλης Α. 
Παπαγιαννόπουλος σημείωσε ότι η κανονιστική συμμόρφωση αποτελεί 
εξαιρετικά ενδιαφέρον θέμα καθώς πάντα υπάρχουν γκρίζες ζώνες γιατί δεν 
μπορούν να προβλεφθούν όλα. Η τραπεζική χρηματοδότηση της ναυτιλίας 
εξαρτάται από τις καλές σχέσεις μεταξύ των δύο φορέων. Αλλά η ναυτιλιακή 
χρηματοδότηση δεν εξαρτάται μόνο από τον οικονομικό κύκλο, καθώς έχει 

και μια πολύ σημαντική πολιτική συνιστώσα. 

O Partner της Alantra, Νικόλας Πετρακάκος ανέφερε ότι το υπερβολικό 
κανονιστικό πλαίσιο είναι που ευνόησε την εμφάνιση των credit funds και του 
leasing στη ναυτιλία. Οι νέοι τρόποι χρηματοδότησης είναι πιο εξελιγμένοι και 
υπόκεινται σε λιγότερους κανονισμούς. Οι καλές σχέσεις με τις τράπεζες είναι 
σημαντικές, αλλά αυτό δεν ευνοεί την καινοτομία στη χρηματοδότηση, όπως 

συμβαίνει με τις εναλλακτικές μορφές. 

Όσον αφορά τη διατηρησιμότητα, ο Energy & Sustainability Officer της 
Seanergy Maritime Holdings Corp., Βασίλης Πετούσης ζήτησε 
καλύτερο συντονισμό μεταξύ των εμπλεκομένων. 
O Area Manager Ανατολικής Μεσογείου της Wärtsilä Voyage, Χρήστος 
Ματσικούδης παρατήρησε ότι η συμμόρφωση προς τους κανονισμούς 
εξαρτάται από τον χρόνο: πόσο γρήγορα θα προσαρμοστεί ο κλάδος και κατά 
πόσον θα υπάρξει εμπιστοσύνη, ενώ ανέφερε το VUCA (volatility, uncertainty, 
complexity, ambiguity) που, κατά τη γνώμη του, ισχύει για τους κανονισμούς 

ESG. 

Για την Επικεφαλής ESG, Sustainability & Climate Change του Ομίλου 
Motor Oil, Έλενα Αθουσάκη, τα σημαντικότερα στοιχεία του ESG είναι τα 
αέρια του θερμοκηπίου (Ε), η υγεία και ασφάλεια (S) και η διαφάνεια (G). 
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O CEO του Ομίλου Marine Tours, Κώστας Οικονόμου εξήγησε ότι το 
περιβαλλοντικό αποτύπωμα του τουρισμού είναι μεγάλο και ότι η 

ενσωμάτωση των κριτηρίων ESG στις λειτουργίες αποτελεί πρόκληση. 

Στη φιλική συζήτηση με θέμα τη διατηρησιμότητα του ανθρώπινου 
παράγοντα τόσο για τα πληρώματα όσο και για τους εργαζόμενους στη στεριά 
στην Ναυτιλία, η νευροψυχολόγος, σύμβουλος ανάπτυξης στελεχών 
και ιδρύτρια της Self Balance Ελισσάβετ Κάλμπαρη συνομίλησε με τον 
Business Director της Crossworld Marine, Makram Daouk και την Crew 
Manager της Seanergy Maritime Holdings, Μαρία Κορκοντζέλου και τόνισαν 
ότι τα φθηνά πληρώματα συνεπάγονται και κρυφά κόστη. Απαιτούνται 
επενδύσεις στο ανθρώπινο δυναμικό. Ένας υγιής εργαζόμενος, χαρούμενος 
και περήφανος για την δουλειά του/της προσφέρει μόνο οφέλη στην 

επιχείρηση και τον κλάδο. 

Ο Δρ Ματθαίος Μαχαίρας, CIO της Metrostar Management Corp. και 
Αντιπρόεδρος της Α.Μ.Μ.Ι.Τ.Ε.C. συντόνισε την συζήτηση πάνελ της 
A.M.M.I.T.E.C. με θέμα Αυτόνομη Ναυτιλία – Εξισορροπώντας τα 
Πλεονεκτήματα με τα θέματα Ασφάλειας, σημείωσε ότι το 2022 ήταν έτος-
σταθμός για την αυτόνομη ναυτιλία καθώς πραγματοποιήθηκε για πρώτη 

φορά αυτόνομος διάπλους του Ατλαντικού. 

Ο επικεφαλής Data Governance & Analytics της Bernhard Schulte 
Shipmanagement, Φρανκ Παλαιοκρασσάς τόνισε ότι το «άγιο 
δισκοπότηρο» της αυτόνομης ναυσιπλοΐας δεν έχει ακόμη όλες τις απαντήσεις 
και ότι τα τμήματα πληροφορικής έχουν πλέον έρθει στο επίκεντρο των 

λειτουργιών της ναυτιλιακής επιχείρησης. 

Ο επικεφαλής ICT και Υπηρεσιών Κυβερνοασφάλειας της TMS 
Cardiff Gas Ltd., Δρ Μιχάλης Μιχαλολιάκος σημείωσε ότι η ναυτιλία δεν 
είναι στραμμένη προς την τεχνολογία, αλλά η τεχνολογία υπάρχει και είναι 
απαραίτητη, όπως και η συνεργασία μεταξύ των διαφόρων φορέων. Τόνισε 
ότι η αυτονομία δεν σημαίνει και χωρίς προσωπικό. 

Η Ειδική Ψηφιακού Μετασχηματισμού, Κυβερνοασφάλειας και 
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης του Ομίλου Εταιρειών Navios, 
Κατερίνα Ραπτάκη είπε ότι απαιτείται διάλογος με την κοινότητα για τα 
υπέρ και τα κατά της αυτόνομης ναυσιπλοΐας, και ότι θα πρέπει να 
εξεταστούν επίσης θέματα που άπτονται του ανθρώπινου δυναμικού, της 

ασφάλειας από κυβερνοεπιθέσεις και του ρυθμιστικού πλαισίου. 
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Όσον αφορά την Κυβερνοασφάλεια, o Senior Manager, Cyber Security 
Solutions, του Ομίλου ΟΤΕ, Δρ Κωνσταντίνος Παπαπαναγιώτου τόνισε 
ότι σε κάθε περίπτωση απαιτείται μια στρατηγική κυβερνοασφάλειας και ότι ο 
χρήστης είναι αυτός που βρίσκεται στο επίκεντρο, ενώ η Διευθύντρια 
Governance, Risk & Compliance Services της Space Hellas, Νάντια Λιάπη 
εξήγησε ότι είναι σχεδόν βέβαιο ότι θα δεχθούμε κυβερνοεπιθέσεις – αλλά 
στο χέρι μας είναι να πάρουμε όλα τα μέτρα που χρειάζονται προκειμένου να 
μην είναι αυτές οι επιθέσεις επιτυχείς. 

H Αντιπρόεδρος του ICC Women Hellas και Διευθύντρια της Golden 
Union Shipping Co. SA, Ειρήνη Βενιάμη-Μάνγκου αναφέρθηκε στη 

δράση του ICC προς όφελος όλων των γυναικών. 

Ακολούθησε η συζήτηση πάνελ με θέμα Διασυνδεδεμένοι Ωκεανοί: 
Αξιοποιώντας τη δύναμη των τεχνολογιών που βασίζονται στο διάστημα για 
λειτουργική αριστεία, την οποία συντόνισε η ICT Senior Sales Specialist 

του Ομίλου ΟΤΕ, Ειρήνη Λιαδή. 

Σύμφωνα με τον Γενικό Διευθυντή Πωλήσεων και System Integration 
της Space Hellas, Γιάννη Αναστασάκο η εκμετάλλευση του διαστήματος 
θα φέρει ριζικές αλλαγές στον χώρο και θα βοηθήσει τις επιχειρήσεις να 

βελτιώσουν τη θέση τους στην αγορά. 

Για τον Περιφερειακό Διευθυντή Ελλάδας, Κύπρου, Μάλτας της Cisco, 
Νίκο Μποτίνη ο «συνδεδεμένος κόσμος» μετατρέπεται σε «συνδεδεμένα τα 
πάντα όλα». 

Ο Γιάννης Μαυρουδής, μέλος Δ.Σ. της ΕΒΙΔΙΤΕ και μέτοχος της 
Neuropublic SA, αναφέρθηκε στο νέο πρόγραμμα της Ένωσης Ελληνικών 
Βιομηχανιών Διαστημικής Τεχνολογίας που αφορά στον σχεδιασμό, 
κατασκευή και εκτόξευση μικροδορυφόρων που θα προσφέρουν υπηρεσίες 
συνδεσιμότητας, κυβερνοαφάλειας κ.λπ. Τόνισε ότι τα δεδομένα αποτελούν 

πολύτιμο αγαθό, αλλά δεν έχουν αξία χωρίς την κατάλληλη τεχνολογία. 

Ο συνιδρυτής της Oriani, Philip Nielsen ανέφερε ότι η ουσιαστική τομή 
της διαστημικής τεχνολογίας είναι ότι μπορεί να προσφέρει ένα πραγματικά 
παγκόσμιο δίκτυο επικοινωνίας από παντού και αστειεύτηκε λέγοντας ότι στο 
παρελθόν οι καπετάνιοι αναρωτιόνταν τι γινόταν κάτω από το πλοίο. Τώρα θα 

αναρωτιούνται τι γίνεται από ψηλά! 
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Για τον Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλο, Πρόεδρο & CEO της ECCO International 
Inc. και της ΖΟΜΕ Energy Networks Inc., ο κλάδος της ενέργειας βρίσκεται σε 
ρευστή και εξαιρετικά αβέβαιη κατάσταση. Η παγκοσμιοποίηση όπως την 
ξέραμε έχει αλλάξει και η νέα πραγματικότητα διαμορφώνει ένα νέο 
ενεργειακό σκηνικό. Όσον αφορά στη ναυτιλία, πολλές είναι οι αλλαγές που 
μπορούν να γίνουν στα λιμάνια, τα οποία μπορούν να μετατραπούν σε 
εικονικούς σταθμούς ενέργειας (VPPs) προς όφελος όλων των εμπλεκομένων 
φορέων. 

O καθ. Γιάννης Προυσαλίδης και Επικεφαλής του Industrial 
Connection Activity Sustainable Maritime του ΙΕΕΕ ανέφερε ότι ναι μεν 
υπάρχουν πράσινες πηγές ενέργειας, αλλά τα συστήματα διανομής είναι 
μάλλον περίπλοκα και η διασύνδεση των πλοίων έχει αποδειχθεί δύσκολη. 

Ο τεχνικός διευθυντής Νατιο-ανατολικής Ευρώπης, Μαύρης 
Θάλασσας και Αδριατικής του Bureau Veritas, Δρ Γιάννης 
Κοκαράκης μίλησε για τα εναλλακτικά καύσιμα και εξήγησε ότι είναι 
δύσκολο να προβλεφθεί ποιο θα είναι το καύσιμο του μέλλοντος – πιθανόν να 
είναι περισσότερα από ένα. Πολλά εξαρτώνται από την παραγωγή, την 
αποθήκευση, την τιμή κ.λπ. και, σε κάθε περίπτωση, απαιτούνται σοβαρές 

επενδύσεις. 

Ο Πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας και 
CEO της Attica Group, Σπύρος Πασχάλης ανέφερε ότι, από την πλευρά 
των επιβατηγών, προκειμένου να αποτελέσει ο ηλεκτρισμός τη μορφή 
ενέργειας που θα προκριθεί για τη ναυτιλία απαιτούνται, μεταξύ άλλων, 
ομοιόμορφα πρωτόκολλα, διαλειτουργικότητα στα λιμάνια, εύλογη 
τιμολογιακή και φορολογική πολιτική. 

O Business Development Manager της Queensway Navigation Co. 
Ltd, Θεοχάρης Β. Τερζής εξήγησε ότι ο ηλεκτρισμός αποτελεί εύλογη λύση 
για τις κοντινές αποστάσεις, μια λύση με μηδενικό θόρυβο και μηδενική οσμή. 
Αλλά απαιτούνται οικονομικά κίνητρα και υποδομές λιμένων. 

Ο Σύμβουλος της ΟΛΠ Α.Ε., Δημήτρης Σπύρου αναφέρθηκε στο σχέδιο 
απαλλαγής από τις εκπομπές άνθρακα της Αρχής Λιμένος Πειραιά, που 
περιλαμβάνει ενέργειες προς την κατεύθυνση των εναλλακτικών καυσίμων. 
Επίσης επιτελείται έργο όσον αφορά το τεχνικό, νομικό, κανονιστικό και 
χρηματοοικονομικό πλαίσιο. 
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Ο Αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας, Δημήτρης 
Φούρλαρης ανέφερε ότι η ΡΑΕ σε συνεργασία με το Πολυτεχνείο προχωρά 
σε χαρτογράφηση των μεγαλύτερων λιμανιών της χώρας προκειμένου να 
εκτιμηθεί το κόστος των απαιτούμενων επενδύσεων στα λιμάνια και τα δίκτυα 
και να τεθεί ρεαλιστικό χρονοδιάγραμμα στον ΔΕΔΔΗΕ προκειμένου να 
προχωρήσει στις απαιτούμενες τροποποιήσεις στο αναπτυξιακό του πλάνο. 
Κρίσιμο ζήτημα για την επιτυχία του εγχειρήματος είναι η ολοκλήρωση των 
ηλεκτρικών διασυνδέσεων των νησιών προκειμένου να υποστηρίζεται η 

τροφοδοσία των πλοίων που ελλιμενίζονται σε αυτά. 

Ο Διευθυντής Έρευνας και Καινοτομίας του ΔΕΔΔΗΕ Γιώργος 
Λούκος μίλησε για την ουσιαστική μεταμόρφωση του συστήματος 
ηλεκτρισμού στην Ελλάδα, καθώς αυξάνεται η ζήτηση για πράσινη ηλεκτρική 
ενέργεια, και τις προκλήσεις στην πορεία για την επίτευξη διατηρησιμότητας 

στα λιμάνια. 

Ο Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλος τόνισε ότι τα λιμάνια αποτελούν εξαιρετικό 
παράδειγμα εφαρμογής λύσεων που βασίζονται στον ηλεκτρισμό και άλλα 
φιλικά προς το περιβάλλον καύσιμα. Φυσικά υπάρχουν προϋποθέσεις, όπως 
πρωτόκολλα και διαθεσιμότητα, ενώ σημαντικό ζήτημα είναι και σε ποιον 

ανήκει και ποιος λειτουργεί το λιμάνι. 

Για τον Αλέξανδρο Χατζηπατέρα, Senior Vice President της Dorian 
LPG (USA) LLC και Managing Director της Dorian LPG Management 
Corp. το πλοίο είναι το πλωτό τμήμα της επιχείρησης και είναι εξαιρετικά 
σημαντικό να ενισχυθεί το «αίσθημα του ανήκειν» όλων των εργαζομένων. 
Όπως ανέφερε στη συνομιλία του με τον Πρόεδρο του συνεδρίου Άγγελο 
Ρούπα Πανταλέων, η τεχνολογία και ο ανθρώπινος παράγοντας 

συνταιριάζονται για τη βελτίωση της αποτελεσματικότητας. 

Ο Γενικός Διευθυντής της Apollonia Lines SA και αντιπρόεδρος του 
Ναυτικού Επιμελητηρίου της Ελλάδος Γιώργος Σπ. 
Αλεξανδράτος τόνισε ότι οι θαλάσσιες μεταφορές είναι φθηνότερες από 
κάθε άλλη εναλλακτική και γι’ αυτό αντιπροσωπεύουν το 90% της παγκόσμιας 
εμπορευματικής κίνησης. Στη συνομιλία του με τον αναπληρωτή CEO της 
Intermodal Group Γιώργο Λάιο, ανέφερε επίσης ότι πιστεύει στην ελληνική 
ναυτιλιακή συστάδα και προέτρεψε τους συμμετέχοντες να συμμετάσχουν και 

να προωθήσουν από κοινού τη ναυτιλία. 
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Για την Διευθύντρια Listings του Χρηματιστηρίου Αθηνών Πέγκυ 
Παπασταύρου, το Χρηματιστήριο Αθηνών μπορεί να προσφέρει λύσεις και 
για τη ναυτιλία και υποστηρίζει τις αρχές ESG. Μπροστά σε χρηματιστήρια 
όπως των ΗΠΑ, το ελληνικό χρηματιστήριο είναι σαν τον Δαυίδ απέναντι στον 
Γολιάθ, αλλά η έκδοση ομολόγων αποτέλεσε σημαντική νίκη. H ελληνική 
κυβέρνηση στηρίζει την χρηματαγορά και σύντομα θα δούμε αποτελέσματα 

και στη ναυτιλία. 

Ο Αντιπρόεδρος της Euroxx Securities SA, Αριστοτέλης 
Νινιός παρουσίασε το πρόγραμμα έκδοσης ομολόγων και τα αξιόλογα 

αποτελέσματά του. 

Για τον CFO του Ομίλου Goldenport Αλέξη Στεφάνου εξαιρετικά 
σημαντικός παράγοντας για την ανάπτυξη μιας επιχείρησης είναι η 

σταθερότητα. 

Για τον Partner της Timagenis Law Firm Χρήστο Τιμαγένη, οι 
ευρωπαϊκές χρηματαγορές δεν είναι τόσο ελκυστικές, επειδή η νομοθεσία 

δημιουργεί πολλά εμπόδια. 

Ο CFO της Seanergy Maritime Holdings Corp. Σταύρος 
Γυφτάκης συνέκρινε χρηματαγορές στις ΗΠΑ και την Ευρώπη και εξήγησε 
ότι οι αμερικανικές χρηματαγορές διακρίνονται για το μεγαλύτερο βάθος τους 

– τα νούμερα δεν είναι καν συγκρίσιμα. 

Για τον Bart Veldhuizen της Aquarius Maritime Capital Ltd δεν θα 
υπήρχε καν σκέψη δημόσιας προσφοράς σε ευρωπαϊκό χρηματιστήριο, 

δεδομένου του εύρους και του βάθους της αμερικανικής αγοράς. 

Όπως ανέφερε στη συνομιλία του με τον partner της Watson Farley & 
Williams, Αλέξανδρο Δαμιανίδη, o CEO της Meadway Shipping & 
Trading Inc. Κώστας Δελαπόρτας εκτιμά ότι η ισχύς των βασικών 
οικονομικών μεγεθών και το άνοιγμα της Κίνας θα τονώσουν το διεθνές 
εμπόριο. Όσον αφορά την ανανέωση του στόλου, τίθεται υπέρ των 
νεότευκτων, και δη από ιαπωνικά ναυπηγεία, που έχουν χαμηλότερα 

λειτουργικά έξοδα και χαμηλότερες εκπομπές. 

Για τον Business Development Manager της Queensway Navigation 
Co. Ltd, Θεοχάρη Β. Τερζή και τον Γιάννη Κοτζιά της Xclusiv Shipbrokers, η 
περιβαλλοντική συμμόρφωση αποτελεί ανοικτό ζήτημα. Το θέμα είναι τι θα 
κάνουν στο τέλος οι υπεύθυνοι λήψης αποφάσεων. Πολλοί είναι οι 
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πλοιοκτήτες που είναι έτοιμοι να κάνουν το βήμα προς το μέλλον, αλλά οι 
υπόλοιποι εμπλεκόμενοι φορείς δεν φαίνεται να είναι έτοιμοι να 

ακολουθήσουν. 

Τα καταληκτικά συμπεράσματα του συνεδρίου παρουσίασε όπως κάθε 
χρόνο ο Γιώργος Α. Τσαβλίρης, Principal της Tsavliris Salvage Group, 
συνοψίζοντας τα πεπραγμένα και παρουσιάζοντας τις σκέψεις και τις απόψεις 

του για τα βασικά πορίσματα της ημέρας. 

Το συνέδριο Slide2Open Shipping Finance 2023 διοργανώθηκε: 
Yπό την Αιγίδα του Υπουργείου Ναυτιλίας & Νησιωτικής Πολιτικής, του 
Υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης, του Υπουργείου Περιβάλλοντος & 
Ενέργειας, του Ναυτικού Επιμελητηρίου Ελλάδος και του Maritime Hellas, Σε 

Συνεργασία με το Χρηματιστήριο Αθηνών. 
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SLIDE2OPEN SHIPPING FINANCE 2023 

 

14:05 - 23 Μαρ 2023 | Ναυτιλία 

Λιμάνια: Eξαιρετικό παράδειγμα εφαρμογής λύσεων βασισμένων σε 

ηλεκτρισμό-«πράσινα» καύσιμα 

Το πανόραμα των εξελίξεων στον κόσμο της ναυτιλίας και των αλλαγών που 
δρομολογούνται σε σχέση μεταξύ άλλων με τη χρηματοδότηση, την προστασία του 
περιβάλλοντος, τα νέα καύσιμα, την αυτόνομη πλοήγηση, το ανθρώπινο δυναμικό, αλλά 
και τη νέα γεωπολιτική κατάσταση που διαμορφώνεται μετά τον πόλεμο στην Ουκρανία 
παρουσιάστηκαν στο 6ο ετήσιο συνέδριο Slide2Open Shipping Finance 2023, που 
πραγματοποιήθηκε την Τετάρτη 15 Μαρτίου 2023, στο ξενοδοχείο Divani Caravel. 
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Το πανόραμα των εξελίξεων στον κόσμο της ναυτιλίας και των αλλαγών που 

δρομολογούνται σε σχέση μεταξύ άλλων με τη χρηματοδότηση, την προστασία του 

περιβάλλοντος, τα νέα καύσιμα, την αυτόνομη πλοήγηση, το ανθρώπινο δυναμικό, αλλά 

και τη νέα γεωπολιτική κατάσταση που διαμορφώνεται μετά τον πόλεμο στην Ουκρανία 

παρουσιάστηκαν στο 6ο ετήσιο συνέδριο Slide2Open Shipping Finance 2023, που 

πραγματοποιήθηκε την Τετάρτη 15 Μαρτίου 2023, στο ξενοδοχείο Divani Caravel. 

Στο συνέδριο που αποτελεί την ετήσια συνάντηση - σημείο αναφοράς για τον κλάδο, 
μετείχαν δεκάδες εκπρόσωποι της κυβέρνησης, κορυφαία στελέχη ναυτιλιακών 
επιχειρήσεων, τραπεζών και κλάδων που δραστηριοποιούνται στον ευρύτερο χώρο της 
ναυτιλίας. 

Οι εκπρόσωποι του ναυτιλιακού κόσμου έδωσαν το στίγμα των αλλαγών που 
σχεδιάζονται και θα εφαρμοστούν τα επόμενα χρόνια στον κλάδο, για τις οποίες 
προετοιμάζεται η ελληνική ναυτιλία προκειμένου να παραμείνει στο κορυφαίο διεθνώς 
επίπεδο που έχει κατακτήσει, συνεχίζοντας μια παράδοση αιώνων. 

Όπως επεσήμανε ο Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλος, Πρόεδρος & CEO της ECCO International 
Inc. και της ΖΟΜΕ Energy Networks Inc., «Η παγκοσμιοποίηση όπως την γνωρίζαμε έχει 
αλλάξει». Ενώ ο ιδρυτής και CEO της Stealthgas Inc. και της Imperial Petroleum Inc. 

https://www.reporter.gr/media/k2/items/cache/0056a7c20a8ef77e678b5ab428c52947_XL.jpg
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Χάρης Ν. Βαφειάς, σε ερώτηση του Άγγελου Ρούπα Πανταλέων, ιδρυτή της Second Wind 
& Partners και συνομιλητή του στη συζήτηση Dragon Seeds που συντόνισε η 
δημοσιογράφος Ειρήνη Νικολοπούλου τόνισε:  

«H ζωή είναι ένα διαρκές pitch. Mια διαρκής διαπραγμάτευση. Και αυτό ισχύει για κάθε τι 
και για κάθε σχέση. Η επιμονή, ο σωστός χρόνος, η τύχη, η καλή γνώση του κλάδου και 
καλές διαπραγματευτικές δεξιότητες είναι το κλειδί της επιτυχίας. Και από όλους αυτούς 
τους παράγοντες επιτυχίας ο σημαντικότερος, σύμφωνα με τον Χάρη Βαφειά, είναι ο 
σωστός χρόνος». 

Το συνέδριο ξεκίνησε με την κεντρική ομιλία του Διευθύνοντος Συμβούλου του ΙΕΕΕ SA, 
Δρ. Κωνσταντίνου Καραχάλιου που ανέφερε ότι η συμμόρφωση με τους κλιματικούς 
στόχους 2030 απαιτεί ολιστικά πλαίσια, διαλειτουργικότητα και σύμπνοια απόψεων 
μεταξύ των εμπλεκομένων. Επιπλέον, η καλύτερη οργάνωση των λιμένων μπορεί επίσης 
να δώσει νέες λύσεις – με άλλα λόγια, οι λύσεις δεν είναι μόνο τεχνικής φύσεως. 

Στη συζήτηση πάνελ που ακολούθησε με θέμα Επανεξέταση στρατηγικής, επαναχάραξη 
πορείας, την οποία συντόνισε η διοργανώτρια του συνεδρίου και Πρέσβης του ΙΕΕΕ SA 
για την Ναυτιλία, Δέσποινα Τραυλού ο γενικός γραμματέας Αιγαίου και Νησιωτικής 
Πολιτικής Μανώλης Κουτουλάκης, εκπροσωπώντας το Υπουργείο Ναυτιλίας και την 
Κυβέρνηση, ανέφερε ότι ενίοτε ο σημαντικός ρόλος της ναυτιλίας αγνοείται από όσους 
είναι εκτός του χώρου και τόνισε πως ο ρόλος του υπουργείου είναι να διευκολύνει, να 
τηρεί ανοικτό διάλογο με τον κλάδο και να έχει πάντα καλή γνώση του διεθνούς 
περιβάλλοντος. 

Ο καθ. Κώστας Συνολάκης, μέλος της Ακαδημίας Αθηνών και Πρόεδρος του Κολλεγίου 
Αθηνών, ανέφερε ότι, σε ό,τι αφορά στη ναυτιλία, το ισχύον 3% στις παγκόσμιες 
εκπομπές ρύπων θα αυξηθεί σε 10%- 13%. 

Σύμφωνα με τον Πρόεδρο του Ναυτικού Επιμελητηρίου της Ελλάδος και Αναπληρωτή 
Πρόεδρο της Contships Management Inc. Δρ Γιώργο Πατέρα πολύς λόγος γίνεται για το 
περιβάλλον, αλλά ενδεχομένως να πετυχαίναμε μείωση των εκπομπών, αν 
χρησιμοποιούσαμε τα ίδια καύσιμα πιο αποτελεσματικά.  Η βελτιστοποίηση των 
διαδρομών των φέρρυ έχει επιφέρει 10% μείωση στα καύσιμα. Η επίτευξη των στόχων 
προϋποθέτει ρεαλισμό και πολιτική συναίνεση. 

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Queensway Navigation Co. Ltd. και πρώτος Αντιπρόεδρος 
της Ένωσης Εφοπλιστών Ναυτιλίας Μικρών Αποστάσεων, Βασίλης Τερζής εξήγησε ότι για 
τα πλοία μικρών αποστάσεων, ο ηλεκτρισμός αποτελεί ενδιαφέρουσα λύση. Ο ΙΜΟ 
διαδραματίζει κρίσιμο ρόλο, αλλά δεν βοηθά τη ναυτιλία: έχει μεν ηγετικό ρόλο, αλλά δεν 
παρέχει κατευθύνσεις και δεν δίνει λύσεις. 
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Ο Πρέσβης του ΙΜΟ στην Ελλάδα και Πρόεδρος του Ιδρύματος Ευγενίδη Λεωνίδας 
Δημητριάδης- Ευγενίδης τόνισε τη σημασία του ανθρώπινου παράγοντα και ότι 
απαιτούνται βελτιώσεις για την προσέλκυση περισσότερων ταλέντων στη ναυτιλία, 
δεδομένου ότι και οι ισχύοντες κανονισμοί μάλλον αποθαρρύνουν τους 
ενδιαφερόμενους. 

 

Ακολούθησε η συζήτηση Τι απαιτείται για να επιστρέψει η ναυτιλιακή 
χρηματοδότηση στις Ρίζες της; Την οποία συντόνισε ο ιδρυτής της Second Wind & 
Partners και Πρόεδρος του συνεδρίου, Άγγελος Ρούπας Πανταλέων. 

Αναφερόμενος στις πρόσφατες εξελίξεις στον τραπεζικό κλάδο στις ΗΠΑ, ο ιδρυτής της 
Aquarius Maritime Capital Ltd, Bart Veldhuizen είπε ότι ενδεχομένως να έχει μειωθεί η 
εποπτική πίεση στα μικρά ιδρύματα στις ΗΠΑ. 

Από την άλλη πλευρά, ο Γενικός Διευθυντής, Επικεφαλής Shipping και Structured 
Financing της Τράπεζας Πειραιώς, Κωνσταντίνος Πετρόπουλος ανέφερε ότι ενδεχομένως 
τα γεγονότα της προηγούμενης εβδομάδας να υποδηλώνουν έλλειψη επαρκούς 
κανονιστικής συμμόρφωσης. Από τη δική του εμπειρία, η κανονιστική συμμόρφωση 
συνέβαλε στη βελτίωση της τράπεζας. 
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Ο Διευθυντής της Common Progress Co. Na Ltd, Βασίλης Α. Παπαγιαννόπουλος σημείωσε 
ότι η κανονιστική συμμόρφωση αποτελεί εξαιρετικά ενδιαφέρον θέμα καθώς πάντα 
υπάρχουν γκρίζες ζώνες γιατί δεν μπορούν να προβλεφθούν όλα. Η τραπεζική 
χρηματοδότηση της ναυτιλίας εξαρτάται από τις καλές σχέσεις μεταξύ των δύο φορέων. 
Αλλά η ναυτιλιακή χρηματοδότηση δεν εξαρτάται μόνο από τον οικονομικό κύκλο, καθώς 
έχει και μια πολύ σημαντική πολιτική συνιστώσα. 

O Partner της Alantra, Νικόλας Πετρακάκος ανέφερε ότι το υπερβολικό κανονιστικό 
πλαίσιο είναι που ευνόησε την εμφάνιση των credit funds και του leasing στη ναυτιλία. 
Οι νέοι τρόποι χρηματοδότησης είναι πιο εξελιγμένοι και υπόκεινται σε λιγότερους 
κανονισμούς. Οι καλές σχέσεις με τις τράπεζες είναι σημαντικές, αλλά αυτό δεν ευνοεί 
την καινοτομία στη χρηματοδότηση, όπως συμβαίνει με τις εναλλακτικές μορφές. 

Όσον αφορά τη διατηρησιμότητα, ο Energy & Sustainability Officer της Seanergy 
Maritime Holdings Corp., Βασίλης Πετούσης ζήτησε καλύτερο συντονισμό μεταξύ των 
εμπλεκομένων. 

O Area Manager Ανατολικής Μεσογείου της Wärtsilä Voyage, Χρήστος Ματσικούδης 
παρατήρησε ότι η συμμόρφωση προς τους κανονισμούς εξαρτάται από τον χρόνο: πόσο 
γρήγορα θα προσαρμοστεί ο κλάδος και κατά πόσον θα υπάρξει εμπιστοσύνη, ενώ 
ανέφερε το VUCA (volatility, uncertainty, complexity, ambiguity) που, κατά τη γνώμη 
του, ισχύει για τους κανονισμούς ESG. 

Για την Επικεφαλής ESG, Sustainability & Climate Change του Ομίλου Motor Oil, Έλενα 
Αθουσάκη, τα σημαντικότερα στοιχεία του ESG είναι τα αέρια του θερμοκηπίου (Ε), η 
υγεία και ασφάλεια (S) και η διαφάνεια (G). 

O CEO του Ομίλου Marine Tours, Κώστας Οικονόμου εξήγησε ότι το περιβαλλοντικό 
αποτύπωμα του τουρισμού είναι μεγάλο και ότι η ενσωμάτωση των κριτηρίων ESG στις 
λειτουργίες αποτελεί πρόκληση. 

Στη φιλική συζήτηση με θέμα τη διατηρησιμότητα του ανθρώπινου παράγοντα τόσο για 
τα πληρώματα όσο και για τους εργαζόμενους στη στεριά στην Ναυτιλία, η 
νευροψυχολόγος, σύμβουλος ανάπτυξης στελεχών και ιδρύτρια της Self Balance 
Ελισσάβετ Κάλμπαρη συνομίλησε με τον Business Director της Crossworld Marine, 
Makram Daouk και την Crew Manager της Seanergy Maritime Holdings, Μαρία 
Κορκοντζέλου και τόνισαν ότι τα φθηνά πληρώματα συνεπάγονται και κρυφά κόστη. 

Απαιτούνται επενδύσεις στο ανθρώπινο δυναμικό. Ένας υγιής εργαζόμενος, χαρούμενος 
και περήφανος για την δουλειά του/της προσφέρει μόνο οφέλη στην επιχείρηση και τον 
κλάδο. 
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Ο Δρ Ματθαίος Μαχαίρας, CIO της Metrostar Management Corp. και Αντιπρόεδρος της 
Α.Μ.Μ.Ι.Τ.Ε.C. συντόνισε την συζήτηση πάνελ της A.M.M.I.T.E.C. με θέμα Αυτόνομη 
Ναυτιλία – Εξισορροπώντας τα Πλεονεκτήματα με τα θέματα Ασφάλειας, σημείωσε ότι το 
2022 ήταν έτος-σταθμός για την αυτόνομη ναυτιλία καθώς πραγματοποιήθηκε για πρώτη 
φορά αυτόνομος διάπλους του Ατλαντικού. 

Ο επικεφαλής Data Governance & Analytics της Bernhard Schulte Shipmanagement, 
Φρανκ Παλαιοκρασσάς τόνισε ότι το «άγιο δισκοπότηρο» της αυτόνομης ναυσιπλοΐας δεν 
έχει ακόμη όλες τις απαντήσεις και ότι τα τμήματα πληροφορικής έχουν πλέον έρθει στο 
επίκεντρο των λειτουργιών της ναυτιλιακής επιχείρησης. 

Ο επικεφαλής ICT και Υπηρεσιών Κυβερνοασφάλειας της TMS Cardiff Gas Ltd., Δρ 
Μιχάλης Μιχαλολιάκος σημείωσε ότι η ναυτιλία δεν είναι στραμμένη προς την τεχνολογία, 
αλλά η τεχνολογία υπάρχει και είναι απαραίτητη, όπως και η συνεργασία μεταξύ των 
διαφόρων φορέων. Τόνισε ότι η αυτονομία δεν σημαίνει και χωρίς προσωπικό. 

Η Ειδική Ψηφιακού Μετασχηματισμού, Κυβερνοασφάλειας και Ηλεκτρονικής 
Διακυβέρνησης του Ομίλου Εταιρειών Navios, Κατερίνα Ραπτάκη είπε ότι απαιτείται 
διάλογος με την κοινότητα για τα υπέρ και τα κατά της αυτόνομης ναυσιπλοΐας, και ότι 
θα πρέπει να εξεταστούν επίσης θέματα που άπτονται του ανθρώπινου δυναμικού, της 
ασφάλειας από κυβερνοεπιθέσεις και του ρυθμιστικού πλαισίου. 

Όσον αφορά την Κυβερνοασφάλεια, o Senior Manager, Cyber Security Solutions, του 
Ομίλου ΟΤΕ, Δρ Κωνσταντίνος Παπαπαναγιώτου τόνισε ότι σε κάθε περίπτωση απαιτείται 
μια στρατηγική κυβερνοασφάλειας και ότι ο χρήστης είναι αυτός που βρίσκεται στο 
επίκεντρο, ενώ η Διευθύντρια Governance, Risk & Compliance Services της Space Hellas, 
Νάντια Λιάπη εξήγησε ότι είναι σχεδόν βέβαιο ότι θα δεχθούμε κυβερνοεπιθέσεις – αλλά 
στο χέρι μας είναι να πάρουμε όλα τα μέτρα που χρειάζονται προκειμένου να μην είναι 
αυτές οι επιθέσεις επιτυχείς. 

H Αντιπρόεδρος του ICC Women Hellas και Διευθύντρια της Golden Union Shipping Co. 
SA, Ειρήνη Βενιάμη-Μάνγκου αναφέρθηκε στη δράση του ICC προς όφελος όλων των 
γυναικών. 
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Ακολούθησε η συζήτηση πάνελ με θέμα Διασυνδεδεμένοι Ωκεανοί: 
Αξιοποιώντας τη δύναμη των τεχνολογιών που βασίζονται στο διάστημα για 
λειτουργική αριστεία, την οποία συντόνισε η ICT Senior Sales Specialist του Ομίλου 
ΟΤΕ, Ειρήνη Λιαδή. 

Σύμφωνα με τον Γενικό Διευθυντή Πωλήσεων και System Integration της Space Hellas, 
Γιάννη Αναστασάκο η εκμετάλλευση του διαστήματος θα φέρει ριζικές αλλαγές στον 
χώρο και θα βοηθήσει τις επιχειρήσεις να βελτιώσουν τη θέση τους στην αγορά. 

Για τον Περιφερειακό Διευθυντή Ελλάδας, Κύπρου, Μάλτας της Cisco, Νίκο Μποτίνη ο 
«συνδεδεμένος κόσμος» μετατρέπεται σε «συνδεδεμένα τα πάντα όλα». 

Ο Γιάννης Μαυρουδής, μέλος Δ.Σ. της ΕΒΙΔΙΤΕ και μέτοχος της Neuropublic SA, 
αναφέρθηκε στο νέο πρόγραμμα της Ένωσης Ελληνικών Βιομηχανιών Διαστημικής 
Τεχνολογίας που αφορά στον σχεδιασμό, κατασκευή και εκτόξευση μικροδορυφόρων 
που θα προσφέρουν υπηρεσίες συνδεσιμότητας, κυβερνοαφάλειας κ.λπ. Τόνισε ότι τα 
δεδομένα αποτελούν πολύτιμο αγαθό, αλλά δεν έχουν αξία χωρίς την κατάλληλη 
τεχνολογία. 
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Ο συνιδρυτής της Oriani, Philip Nielsen ανέφερε ότι η ουσιαστική τομή της διαστημικής 
τεχνολογίας είναι ότι μπορεί να προσφέρει ένα πραγματικά παγκόσμιο δίκτυο 
επικοινωνίας από παντού και αστειεύτηκε λέγοντας ότι στο παρελθόν οι καπετάνιοι 
αναρωτιόνταν τι γινόταν κάτω από το πλοίο. Τώρα θα αναρωτιούνται τι γίνεται από 
ψηλά! 

Για τον Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλο, Πρόεδρο & CEO της ECCO International Inc. και της 
ΖΟΜΕ Energy Networks Inc., ο κλάδος της ενέργειας βρίσκεται σε ρευστή και εξαιρετικά 
αβέβαιη κατάσταση. Η παγκοσμιοποίηση όπως την ξέραμε έχει αλλάξει και η νέα 
πραγματικότητα διαμορφώνει ένα νέο ενεργειακό σκηνικό. Όσον αφορά στη ναυτιλία, 
πολλές είναι οι αλλαγές που μπορούν να γίνουν στα λιμάνια, τα οποία μπορούν να 
μετατραπούν σε εικονικούς σταθμούς ενέργειας (VPPs) προς όφελος όλων των 
εμπλεκομένων φορέων. 

O καθ. Γιάννης Προυσαλίδης και Επικεφαλής του Industrial Connection Activity 
Sustainable Maritime του ΙΕΕΕ ανέφερε ότι ναι μεν υπάρχουν πράσινες πηγές ενέργειας, 
αλλά τα συστήματα διανομής είναι μάλλον περίπλοκα και η διασύνδεση των πλοίων έχει 
αποδειχθεί δύσκολη. 

Ο τεχνικός διευθυντής Νατιο-ανατολικής Ευρώπης, Μαύρης Θάλασσας και Αδριατικής του 
Bureau Veritas, Δρ Γιάννης Κοκαράκης μίλησε για τα εναλλακτικά καύσιμα και εξήγησε 
ότι είναι δύσκολο να προβλεφθεί ποιο θα είναι το καύσιμο του μέλλοντος – πιθανόν να 
είναι περισσότερα από ένα. Πολλά εξαρτώνται από την παραγωγή, την αποθήκευση, την 
τιμή κ.λπ. και, σε κάθε περίπτωση, απαιτούνται σοβαρές επενδύσεις. 

Ο Πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας και CEO της Attica 
Group, Σπύρος Πασχάλης ανέφερε ότι, από την πλευρά των επιβατηγών, προκειμένου να 
αποτελέσει ο ηλεκτρισμός τη μορφή ενέργειας που θα προκριθεί για τη ναυτιλία 
απαιτούνται, μεταξύ άλλων, ομοιόμορφα πρωτόκολλα, διαλειτουργικότητα στα λιμάνια, 
εύλογη τιμολογιακή και φορολογική πολιτική. 

O Business Development Manager της Queensway Navigation Co. Ltd, Θεοχάρης Β. 
Τερζής εξήγησε ότι ο ηλεκτρισμός αποτελεί εύλογη λύση για τις κοντινές αποστάσεις, μια 
λύση με μηδενικό θόρυβο και μηδενική οσμή. Αλλά απαιτούνται οικονομικά κίνητρα και 
υποδομές λιμένων. 

Ο Σύμβουλος της ΟΛΠ Α.Ε., Δημήτρης Σπύρου αναφέρθηκε στο σχέδιο απαλλαγής από 
τις εκπομπές άνθρακα της Αρχής Λιμένος Πειραιά, που περιλαμβάνει ενέργειες προς την 
κατεύθυνση των εναλλακτικών καυσίμων. Επίσης επιτελείται έργο όσον αφορά το 
τεχνικό, νομικό, κανονιστικό και χρηματοοικονομικό πλαίσιο. 

Ο Αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας, Δημήτρης Φούρλαρης ανέφερε ότι η 
ΡΑΕ σε συνεργασία με το Πολυτεχνείο προχωρά σε χαρτογράφηση των μεγαλύτερων 

https://www.reporter.gr/component/reporter/stock/3241
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λιμανιών της χώρας προκειμένου να εκτιμηθεί το κόστος των απαιτούμενων επενδύσεων 
στα λιμάνια και τα δίκτυα και να τεθεί ρεαλιστικό χρονοδιάγραμμα στον ΔΕΔΔΗΕ 
προκειμένου να προχωρήσει στις απαιτούμενες τροποποιήσεις στο αναπτυξιακό του 
πλάνο. Κρίσιμο ζήτημα για την επιτυχία του εγχειρήματος είναι η ολοκλήρωση των 
ηλεκτρικών διασυνδέσεων των νησιών προκειμένου να υποστηρίζεται η τροφοδοσία των 
πλοίων που ελλιμενίζονται σε αυτά. 

Ο Διευθυντής Έρευνας και Καινοτομίας του ΔΕΔΔΗΕ Γιώργος Λούκος μίλησε για την 
ουσιαστική μεταμόρφωση του συστήματος ηλεκτρισμού στην Ελλάδα, καθώς αυξάνεται 
η ζήτηση για πράσινη ηλεκτρική ενέργεια, και τις προκλήσεις στην πορεία για την 
επίτευξη διατηρησιμότητας στα λιμάνια. 

 

Ο Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλος τόνισε ότι τα λιμάνια αποτελούν εξαιρετικό παράδειγμα 
εφαρμογής λύσεων που βασίζονται στον ηλεκτρισμό και άλλα φιλικά προς το περιβάλλον 
καύσιμα. Φυσικά υπάρχουν προϋποθέσεις, όπως πρωτόκολλα και διαθεσιμότητα, ενώ 
σημαντικό ζήτημα είναι και σε ποιον ανήκει και ποιος λειτουργεί το λιμάνι. 

Για τον Αλέξανδρο Χατζηπατέρα, Senior Vice President της Dorian LPG (USA) LLC και 
Managing Director της Dorian LPG Management Corp. το πλοίο είναι το πλωτό τμήμα της 
επιχείρησης και είναι εξαιρετικά σημαντικό να ενισχυθεί το «αίσθημα του ανήκειν» όλων 
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των εργαζομένων. Όπως ανέφερε στη συνομιλία του με τον Πρόεδρο του συνεδρίου 
Άγγελο Ρούπα Πανταλέων, η τεχνολογία και ο ανθρώπινος παράγοντας συνταιριάζονται 
για τη βελτίωση της αποτελεσματικότητας. 

Ο Γενικός Διευθυντής της Apollonia Lines SA και αντιπρόεδρος του Ναυτικού 
Επιμελητηρίου της Ελλάδος Γιώργος Σπ. Αλεξανδράτος τόνισε ότι οι θαλάσσιες 
μεταφορές είναι φθηνότερες από κάθε άλλη εναλλακτική και γι’ αυτό αντιπροσωπεύουν 
το 90% της παγκόσμιας εμπορευματικής κίνησης. Στη συνομιλία του με τον αναπληρωτή 
CEO της Intermodal Group Γιώργο Λάιο, ανέφερε επίσης ότι πιστεύει στην ελληνική 
ναυτιλιακή συστάδα και προέτρεψε τους συμμετέχοντες να συμμετάσχουν και να 
προωθήσουν από κοινού τη ναυτιλία. 

Για την Διευθύντρια Listings του Χρηματιστηρίου Αθηνών Πέγκυ Παπασταύρου, το 
Χρηματιστήριο Αθηνών μπορεί να προσφέρει λύσεις και για τη ναυτιλία και υποστηρίζει 
τις αρχές ESG. Μπροστά σε χρηματιστήρια όπως των ΗΠΑ, το ελληνικό χρηματιστήριο 
είναι σαν τον Δαυίδ απέναντι στον Γολιάθ, αλλά η έκδοση ομολόγων αποτέλεσε 
σημαντική νίκη. H ελληνική κυβέρνηση στηρίζει την χρηματαγορά και σύντομα θα δούμε 
αποτελέσματα και στη ναυτιλία. 

Ο Αντιπρόεδρος της Euroxx Securities SA, Αριστοτέλης Νινιός παρουσίασε το πρόγραμμα 
έκδοσης ομολόγων και τα αξιόλογα αποτελέσματά του. 

Για τον CFO του Ομίλου Goldenport Αλέξη Στεφάνου εξαιρετικά σημαντικός παράγοντας 
για την ανάπτυξη μιας επιχείρησης είναι η σταθερότητα. 

Για τον Partner της Timagenis Law Firm Χρήστο Τιμαγένη, οι ευρωπαϊκές χρηματαγορές 
δεν είναι τόσο ελκυστικές, επειδή η νομοθεσία δημιουργεί πολλά εμπόδια. 

Ο CFO της Seanergy Maritime Holdings Corp. Σταύρος Γυφτάκης συνέκρινε 
χρηματαγορές στις ΗΠΑ και την Ευρώπη και εξήγησε ότι οι αμερικανικές χρηματαγορές 
διακρίνονται για το μεγαλύτερο βάθος τους – τα νούμερα δεν είναι καν συγκρίσιμα. 

Για τον Bart Veldhuizen της Aquarius Maritime Capital Ltd δεν θα υπήρχε καν σκέψη 
δημόσιας προσφοράς σε ευρωπαϊκό χρηματιστήριο, δεδομένου του εύρους και του 
βάθους της αμερικανικής αγοράς. 

Όπως ανέφερε στη συνομιλία του με τον partner της Watson Farley & Williams, 
Αλέξανδρο Δαμιανίδη, o CEO της Meadway Shipping & Trading Inc. Κώστας Δελαπόρτας 
εκτιμά ότι η ισχύς των βασικών οικονομικών μεγεθών και το άνοιγμα της Κίνας θα 
τονώσουν το διεθνές εμπόριο. Όσον αφορά την ανανέωση του στόλου, τίθεται υπέρ των 
νεότευκτων, και δη από ιαπωνικά ναυπηγεία, που έχουν χαμηλότερα λειτουργικά έξοδα 
και χαμηλότερες εκπομπές. 
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Για τον Business Development Manager της Queensway Navigation Co. Ltd, Θεοχάρη Β. 
Τερζή και τον Γιάννη Κοτζιά της Xclusiv Shipbrokers, η περιβαλλοντική συμμόρφωση 
αποτελεί ανοικτό ζήτημα. Το θέμα είναι τι θα κάνουν στο τέλος οι υπεύθυνοι λήψης 
αποφάσεων. 

Πολλοί είναι οι πλοιοκτήτες που είναι έτοιμοι να κάνουν το βήμα προς το μέλλον, αλλά οι 
υπόλοιποι εμπλεκόμενοι φορείς δεν φαίνεται να είναι έτοιμοι να ακολουθήσουν. 

Τα καταληκτικά συμπεράσματα του συνεδρίου παρουσίασε όπως κάθε χρόνο ο Γιώργος 
Α. Τσαβλίρης, Principal της Tsavliris Salvage Group, συνοψίζοντας τα πεπραγμένα και 
παρουσιάζοντας τις σκέψεις και τις απόψεις του για τα βασικά πορίσματα της ημέρας. 
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Συνέδριο Slide2Open Shipping 
Finance 2023 Shipping 
reloaded: «Η παγκοσμιοποίηση 
όπως την γνωρίζαμε έχει 
αλλάξει» 

 NewsRoom 
 23 Μαρτίου 2023 13:57 
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Το πανόραμα των εξελίξεων στον κόσμο της ναυτιλίας και 
των αλλαγών που δρομολογούνται σε σχέση μεταξύ 
άλλων με τη χρηματοδότηση, την προστασία του 
περιβάλλοντος, τα νέα καύσιμα, την αυτόνομη πλοήγηση, 
το ανθρώπινο δυναμικό, αλλά και τη νέα γεωπολιτική 
κατάσταση που διαμορφώνεται μετά τον πόλεμο στην 
Ουκρανία παρουσιάστηκαν στο 6ο ετήσιο συνέδριο 
Slide2Open Shipping Finance 2023. 

Στο συνέδριο που αποτελεί την ετήσια συνάντηση – σημείο 
αναφοράς για τον κλάδο, μετείχαν δεκάδες εκπρόσωποι της 
κυβέρνησης, κορυφαία στελέχη ναυτιλιακών επιχειρήσεων, 
τραπεζών και κλάδων που δραστηριοποιούνται στον ευρύτερο χώρο 
της ναυτιλίας. Οι εκπρόσωποι του ναυτιλιακού κόσμου έδωσαν το 
στίγμα των αλλαγών που σχεδιάζονται και θα εφαρμοστούν τα 
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επόμενα χρόνια στον κλάδο, για τις οποίες προετοιμάζεται η ελληνική 
ναυτιλία προκειμένου να παραμείνει στο κορυφαίο διεθνώς επίπεδο 
που έχει κατακτήσει, συνεχίζοντας μια παράδοση αιώνων. 

Όπως επεσήμανε ο Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλος, Πρόεδρος & CEO της 
ECCO International Inc. και της ΖΟΜΕ Energy Networks Inc., “Η 
παγκοσμιοποίηση όπως την γνωρίζαμε έχει αλλάξει”. Ενώ ο ιδρυτής 
και CEO της Stealthgas Inc. και της Imperial Petroleum Inc. Χάρης Ν. 
Βαφειάς, σε ερώτηση του Άγγελου Ρούπα Πανταλέων, ιδρυτή της 
Second Wind & Partners και συνομιλητή του στη συζήτηση Dragon 
Seeds που συντόνισε η δημοσιογράφος Ειρήνη Νικολοπούλου 
τόνισε: 

«H ζωή είναι ένα διαρκές pitch. Mια διαρκής διαπραγμάτευση. Και 
αυτό ισχύει για κάθε τι και για κάθε σχέση. Η επιμονή, ο σωστός 
χρόνος, η τύχη, η καλή γνώση του κλάδου και καλές 
διαπραγματευτικές δεξιότητες είναι το κλειδί της επιτυχίας. Και από 
όλους αυτούς τους παράγοντες επιτυχίας ο σημαντικότερος, 
σύμφωνα με τον Χάρη Βαφειά, είναι ο σωστός χρόνος». 
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Το συνέδριο ξεκίνησε με την κεντρική ομιλία του Διευθύνοντος 
Συμβούλου του ΙΕΕΕ SA, Δρ Κωνσταντίνου Καραχάλιου που ανέφερε 
ότι η συμμόρφωση με τους κλιματικούς στόχους 2030 απαιτεί 
ολιστικά πλαίσια, διαλειτουργικότητα και σύμπνοια απόψεων μεταξύ 
των εμπλεκομένων. Επιπλέον, η καλύτερη οργάνωση των λιμένων 
μπορεί επίσης να δώσει νέες λύσεις – με άλλα λόγια, οι λύσεις δεν 
είναι μόνο τεχνικής φύσεως. 

Στη συζήτηση πάνελ που ακολούθησε με θέμα Επανεξέταση 
στρατηγικής, επαναχάραξη πορείας, την οποία συντόνισε η 
διοργανώτρια του συνεδρίου και Πρέσβης του ΙΕΕΕ SA για την 
Ναυτιλία, Δέσποινα Τραυλού  ο γενικός γραμματέας Αιγαίου και 
Νησιωτικής Πολιτικής Μανώλης Κουτουλάκης, εκπροσωπώντας το 
Υπουργείο Ναυτιλίας και την Κυβέρνηση, ανέφερε ότι ενίοτε ο 
σημαντικός ρόλος της ναυτιλίας αγνοείται από όσους είναι εκτός του 
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χώρου και τόνισε πως ο ρόλος του υπουργείου είναι να διευκολύνει, 
να τηρεί ανοικτό διάλογο με τον κλάδο και να έχει πάντα καλή γνώση 
του διεθνούς περιβάλλοντος. 

 

Ο καθ. Κώστας Συνολάκης, μέλος της Ακαδημίας Αθηνών και 
Πρόεδρος του Κολλεγίου Αθηνών, ανέφερε ότι, σε ό,τι αφορά στη 
ναυτιλία, το ισχύον 3% στις παγκόσμιες εκπομπές ρύπων θα αυξηθεί 
σε 10%-13%. 

Σύμφωνα με τον Πρόεδρο του Ναυτικού Επιμελητηρίου της Ελλάδος 
και Αναπληρωτή Πρόεδρο της Contships Management Inc. Δρ 
Γιώργο Πατέρα πολύς λόγος γίνεται για το περιβάλλον, αλλά 
ενδεχομένως να πετυχαίναμε μείωση των εκπομπών, αν 
χρησιμοποιούσαμε τα ίδια καύσιμα πιο αποτελεσματικά. Η 
βελτιστοποίηση των διαδρομών των φέρρυ έχει επιφέρει 10% 
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μείωση στα καύσιμα. Η επίτευξη των στόχων προϋποθέτει ρεαλισμό 
και πολιτική συναίνεση. 

 

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Queensway Navigation Co. Ltd. και 
πρώτος Αντιπρόεδρος της Ένωσης Εφοπλιστών Ναυτιλίας Μικρών 
Αποστάσεων, Βασίλης Τερζής εξήγησε ότι για τα πλοία μικρών 
αποστάσεων, ο ηλεκτρισμός αποτελεί ενδιαφέρουσα λύση. Ο ΙΜΟ 
διαδραματίζει κρίσιμο ρόλο, αλλά δεν βοηθά τη ναυτιλία: έχει μεν 
ηγετικό ρόλο, αλλά δεν παρέχει κατευθύνσεις και δεν δίνει λύσεις. 

Ο Πρέσβης του ΙΜΟ στην Ελλάδα και Πρόεδρος του Ιδρύματος 
Ευγενίδη Λεωνίδας Δημητριάδης-Ευγενίδης τόνισε τη σημασία του 
ανθρώπινου παράγοντα και ότι απαιτούνται βελτιώσεις για την 
προσέλκυση περισσότερων ταλέντων στη ναυτιλία, δεδομένου ότι 
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και οι ισχύοντες κανονισμοί μάλλον αποθαρρύνουν τους 
ενδιαφερόμενους. 

 

 

 

https://www.eirinika.gr/article/250434/shipping-reloaded-synedrio-haris-n-vafeias-h-

zoi-einai-ena-diarkes-pitching-oi 

 

Shipping Reloaded Συνέδριο - Χάρης Ν. 

Βαφειάς: H ζωή είναι ένα διαρκές pitching! - Οι 

συνέπειες της νέας γεωπολιτικής στη ναυτιλία 

(φωτό - βίντεο) 

https://www.eirinika.gr/article/250434/shipping-reloaded-synedrio-haris-n-vafeias-h-zoi-einai-ena-diarkes-pitching-oi
https://www.eirinika.gr/article/250434/shipping-reloaded-synedrio-haris-n-vafeias-h-zoi-einai-ena-diarkes-pitching-oi
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Συνέδριο Slide2Open Shipping Finance 
2023 Shipping reloaded 
25 Μαρτίου 2023 - 1:00μμ 

 

Το πανόραμα των εξελίξεων στον κόσμο της ναυτιλίας και των 

αλλαγών που δρομολογούνται σε σχέση μεταξύ άλλων με τη 

χρηματοδότηση, την προστασία του περιβάλλοντος, τα νέα καύσιμα, 

την αυτόνομη πλοήγηση, το ανθρώπινο δυναμικό, αλλά και τη νέα 

γεωπολιτική κατάσταση που διαμορφώνεται μετά τον πόλεμο στην 

Ουκρανία παρουσιάστηκαν στο 6ο ετήσιο συνέδριο Slide2Open 
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Shipping Finance 2023, που πραγματοποιήθηκε την Τετάρτη 15 

Μαρτίου 2023, στο ξενοδοχείο Divani Caravel.  

Στο συνέδριο που αποτελεί την ετήσια συνάντηση - σημείο 

αναφοράς για τον κλάδο, μετείχαν δεκάδες εκπρόσωποι της 

κυβέρνησης, κορυφαία στελέχη ναυτιλιακών επιχειρήσεων, τραπεζών 

και κλάδων που δραστηριοποιούνται στον ευρύτερο χώρο 

της ναυτιλίας. Οι εκπρόσωποι του ναυτιλιακού κόσμου έδωσαν το 

στίγμα των αλλαγών που σχεδιάζονται και θα εφαρμοστούν τα 

επόμενα χρόνια στον κλάδο, για τις οποίες προετοιμάζεται 

η ελληνική ναυτιλία προκειμένου να παραμείνει στο κορυφαίο 

διεθνώς επίπεδο που έχει κατακτήσει, συνεχίζοντας μια παράδοση 
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Όπως επεσήμανε ο Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλος, Πρόεδρος & CEO 

της ECCO International Inc. και της ΖΟΜΕ Energy Networks Inc., “Η 

παγκοσμιοποίηση όπως την γνωρίζαμε έχει αλλάξει”. 

Δείτε την τοποθέτηση ττου Χάρη Βαφειά 

Ενώ ο ιδρυτής και CEO της Stealthgas Inc. και της Imperial 

Petroleum Inc. Χάρης Ν. Βαφειάς, σε ερώτηση του Άγγελου 

Ρούπα Πανταλέων, ιδρυτή της Second Wind & Partners και 

συνομιλητή του στη συζήτηση Dragon Seeds που συντόνισε η 

δημοσιογράφος Ειρήνη Νικολοπούλου τόνισε:  «H ζωή είναι ένα 

διαρκές pitch. Mια διαρκής διαπραγμάτευση. Και αυτό ισχύει 

για κάθε τι και για κάθε σχέση. Η επιμονή, ο σωστός χρόνος, 

η τύχη, η καλή γνώση του κλάδου και καλές 

διαπραγματευτικές δεξιότητες είναι το κλειδί της επιτυχίας. 

Και από όλους αυτούς τους παράγοντες επιτυχίας ο 

σημαντικότερος, σύμφωνα με τον Χάρη Βαφειά, είναι ο 

σωστός χρόνος».  

  

Το συνέδριο ξεκίνησε με την κεντρική ομιλία του Διευθύνοντος 

Συμβούλου του ΙΕΕΕ SA, Δρ Κωνσταντίνου Καραχάλιου που 

ανέφερε ότι η συμμόρφωση με τους κλιματικούς στόχους 2030 

απαιτεί ολιστικά πλαίσια, διαλειτουργικότητα και σύμπνοια απόψεων 

μεταξύ των εμπλεκομένων. Επιπλέον, η καλύτερη οργάνωση των 

λιμένων μπορεί επίσης να δώσει νέες λύσεις – με άλλα λόγια, οι 

λύσεις δεν είναι μόνο τεχνικής φύσεως. 
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Στη συζήτηση πάνελ που ακολούθησε με θέμα "Επανεξέταση 

στρατηγικής, επαναχάραξη πορείας", την οποία συντόνισε η 

διοργανώτρια του συνεδρίου και Πρέσβης του ΙΕΕΕ SA για την 

Ναυτιλία, Δέσποινα Τραυλού ο γενικός γραμματέας Αιγαίου και 

Νησιωτικής Πολιτικής Μανώλης Κουτουλάκης, εκπροσωπώντας το 

Υπουργείο Ναυτιλίας και την Κυβέρνηση, ανέφερε ότι ενίοτε 

ο σημαντικός ρόλος της ναυτιλίας αγνοείται από όσους είναι 

εκτός του χώρου και τόνισε πως ο ρόλος του υπουργείου είναι να 

διευκολύνει, να τηρεί ανοικτό διάλογο με τον κλάδο και να έχει 

πάντα καλή γνώση του διεθνούς περιβάλλοντος. 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-erxetai-i-psifiaki-karta-stis-deko/
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Ο καθ. Κώστας Συνολάκης, μέλος της Ακαδημίας Αθηνών και 

Πρόεδρος του Κολλεγίου Αθηνών, ανέφερε ότι, σε ό,τι αφορά στη 

ναυτιλία, το ισχύον 3% στις παγκόσμιες εκπομπές ρύπων θα αυξηθεί 

σε 10%- 13%. Σύμφωνα με τον Πρόεδρο του Ναυτικού 

Επιμελητηρίου της Ελλάδος και Αναπληρωτή Πρόεδρο της Contships 

Management Inc. Δρ Γιώργο Πατέρα πολύς λόγος γίνεται για το 

περιβάλλον, αλλά ενδεχομένως να πετυχαίναμε μείωση των 

εκπομπών, αν χρησιμοποιούσαμε τα ίδια καύσιμα πιο 

αποτελεσματικά. Η βελτιστοποίηση των διαδρομών των φέρρυ 

έχει επιφέρει 10% μείωση στα καύσιμα. Η επίτευξη των στόχων 

προϋποθέτει ρεαλισμό και πολιτική συναίνεση. 

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Queensway Navigation Co. Ltd. και 

πρώτος Αντιπρόεδρος της Ένωσης Εφοπλιστών Ναυτιλίας Μικρών 
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Αποστάσεων, Βασίλης Τερζής εξήγησε ότι για τα πλοία μικρών 

αποστάσεων, ο ηλεκτρισμός αποτελεί ενδιαφέρουσα λύση. Ο ΙΜΟ 

διαδραματίζει κρίσιμο ρόλο, αλλά δεν βοηθά τη ναυτιλία: έχει μεν 

ηγετικό ρόλο, αλλά δεν παρέχει κατευθύνσεις και δεν δίνει 

λύσεις. 

Ο Πρέσβης του ΙΜΟ στην Ελλάδα και Πρόεδρος του Ιδρύματος 

Ευγενίδη Λεωνίδας Δημητριάδης- Ευγενίδης τόνισε τη σημασία 

του ανθρώπινου παράγοντα και ότι απαιτούνται βελτιώσεις για την 

προσέλκυση περισσότερων ταλέντων στη ναυτιλία, δεδομένου ότι 

και οι ισχύοντες κανονισμοί μάλλον αποθαρρύνουν τους 

ενδιαφερόμενους. 

 

Ακολούθησε η συζήτηση "Τι απαιτείται για να επιστρέψει η 

ναυτιλιακή χρηματοδότηση στις Ρίζες της;" Την οποία 
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συντόνισε ο ιδρυτής της Second Wind & Partners και Πρόεδρος του 

συνεδρίου, Άγγελος Ρούπας Πανταλέων. 

Αναφερόμενος στις πρόσφατες εξελίξεις στον τραπεζικό κλάδο στις 

ΗΠΑ, ο ιδρυτής της Aquarius Maritime Capital Ltd, Bart Veldhuizen 

είπε ότι ενδεχομένως να έχει μειωθεί η εποπτική πίεση στα μικρά 

ιδρύματα στις ΗΠΑ. 

Από την άλλη πλευρά, ο Γενικός Διευθυντής, Επικεφαλής Shipping 

και Structured Financing της Τράπεζας Πειραιώς, Κωνσταντίνος 

Πετρόπουλος ανέφερε ότι ενδεχομένως τα γεγονότα της 

προηγούμενης εβδομάδας να υποδηλώνουν έλλειψη επαρκούς 

κανονιστικής συμμόρφωσης. Από τη δική του εμπειρία, η 

κανονιστική συμμόρφωση συνέβαλε στη βελτίωση της τράπεζας. 

 



 
 

  

  71 
 

Ο Διευθυντής της Common Progress Co. Na Ltd, Βασίλης Α. 

Παπαγιαννόπουλος σημείωσε ότι η κανονιστική συμμόρφωση 

αποτελεί εξαιρετικά ενδιαφέρον θέμα καθώς πάντα υπάρχουν γκρίζες 

ζώνες γιατί δεν μπορούν να προβλεφθούν όλα. Η τραπεζική 

χρηματοδότηση της ναυτιλίας εξαρτάται από τις καλές σχέσεις 

μεταξύ των δύο φορέων. Αλλά η ναυτιλιακή χρηματοδότηση δεν 

εξαρτάται μόνο από τον οικονομικό κύκλο, καθώς έχει και μια πολύ 

σημαντική πολιτική συνιστώσα. O Partner της Alantra, Νικόλας 

Πετρακάκος ανέφερε ότι το υπερβολικό κανονιστικό πλαίσιο είναι 

που ευνόησε την εμφάνιση των credit funds και του leasing στη 

ναυτιλία. Οι νέοι τρόποι χρηματοδότησης είναι πιο εξελιγμένοι και 

υπόκεινται σε λιγότερους κανονισμούς. Οι καλές σχέσεις με τις 

τράπεζες είναι σημαντικές, αλλά αυτό δεν ευνοεί την καινοτομία 

στη χρηματοδότηση, όπως συμβαίνει με τις εναλλακτικές μορφές. 

Όσον αφορά τη διατηρησιμότητα, ο Energy & Sustainability Officer 

της Seanergy Maritime Holdings Corp., Βασίλης Πετούσης ζήτησε 

καλύτερο συντονισμό μεταξύ των εμπλεκομένων. 
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O Area Manager Ανατολικής Μεσογείου της Wärtsilä 

Voyage, Χρήστος Ματσικούδης παρατήρησε ότι η συμμόρφωση 

προς τους κανονισμούς εξαρτάται από τον χρόνο: πόσο γρήγορα θα 

προσαρμοστεί ο κλάδος και κατά πόσον θα υπάρξει εμπιστοσύνη, 

ενώ ανέφερε το VUCA (volatility, uncertainty, complexity, 

ambiguity) που, κατά τη γνώμη του, ισχύει για τους κανονισμούς 

ESG. 

Για την Επικεφαλής ESG, Sustainability & Climate Change του Ομίλου 

Motor Oil, Έλενα Αθουσάκη, τα σημαντικότερα στοιχεία του ESG 

είναι τα αέρια του θερμοκηπίου (Ε), η υγεία και ασφάλεια (S) 

και η διαφάνεια (G). 

O CEO του Ομίλου Marine Tours, Κώστας Οικονόμου εξήγησε ότι 

το περιβαλλοντικό αποτύπωμα του τουρισμού είναι μεγάλο και ότι η 
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ενσωμάτωση των κριτηρίων ESG στις λειτουργίες αποτελεί 

πρόκληση. 

 

 

Στη φιλική συζήτηση με θέμα τη διατηρησιμότητα του ανθρώπινου 

παράγοντα τόσο για τα πληρώματα όσο και για τους εργαζόμενους 

στη στεριά στην Ναυτιλία, η νευροψυχολόγος, σύμβουλος ανάπτυξης 

στελεχών και ιδρύτρια της Self Balance Ελισσάβετ 

Κάλμπαρη συνομίλησε με τον Business Director της Crossworld 

Marine, Makram Daouk και την Crew Manager της Seanergy 

Maritime Holdings, Μαρία Κορκοντζέλου και τόνισαν ότι τα φθηνά 

πληρώματα συνεπάγονται και κρυφά κόστη. Απαιτούνται επενδύσεις 

στο ανθρώπινο δυναμικό. Ένας υγιής εργαζόμενος, χαρούμενος 



 
 

  

  74 
 

και περήφανος για την δουλειά του/της προσφέρει μόνο οφέλη 

στην επιχείρηση και τον κλάδο. 

Ο Δρ Ματθαίος Μαχαίρας, CIO της Metrostar Management Corp. 

και Αντιπρόεδρος της Α.Μ.Μ.Ι.Τ.Ε.C. συντόνισε την συζήτηση πάνελ 

της A.M.M.I.T.E.C. με θέμα Αυτόνομη Ναυτιλία – 

Εξισορροπώντας τα Πλεονεκτήματα με τα θέματα Ασφάλειας, 

σημείωσε ότι το 2022 ήταν έτος-σταθμός για την αυτόνομη ναυτιλία 

καθώς πραγματοποιήθηκε για πρώτη φορά αυτόνομος διάπλους του 

Ατλαντικού. 

Ο επικεφαλής Data Governance & Analytics της Bernhard Schulte 

Shipmanagement, Φρανκ Παλαιοκρασσάς τόνισε ότι το «άγιο 

δισκοπότηρο» της αυτόνομης ναυσιπλοΐας δεν έχει ακόμη όλες τις 

απαντήσεις και ότι τα τμήματα πληροφορικής έχουν πλέον έρθει στο 

επίκεντρο των λειτουργιών της ναυτιλιακής επιχείρησης. 
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Ο επικεφαλής ICT και Υπηρεσιών Κυβερνοασφάλειας της TMS Cardiff 

Gas Ltd., Δρ Μιχάλης Μιχαλολιάκος σημείωσε ότι η ναυτιλία δεν 

είναι στραμμένη προς την τεχνολογία, αλλά η τεχνολογία υπάρχει και 

είναι απαραίτητη, όπως και η συνεργασία μεταξύ των διαφόρων 

φορέων. Τόνισε ότι η αυτονομία δεν σημαίνει και χωρίς 

προσωπικό. 

Η Ειδική Ψηφιακού Μετασχηματισμού, Κυβερνοασφάλειας και 

Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης του Ομίλου Εταιρειών 

Navios, Κατερίνα Ραπτάκη είπε ότι απαιτείται διάλογος με την 

κοινότητα για τα υπέρ και τα κατά της αυτόνομης ναυσιπλοΐας, και 

ότι θα πρέπει να εξεταστούν επίσης θέματα που άπτονται του 

ανθρώπινου δυναμικού, της ασφάλειας από κυβερνοεπιθέσεις και του 

ρυθμιστικού πλαισίου. 

Όσον αφορά την Κυβερνοασφάλεια, o Senior Manager, Cyber 

Security Solutions, του Ομίλου ΟΤΕ, Δρ Κωνσταντίνος 

Παπαπαναγιώτου τόνισε ότι σε κάθε περίπτωση απαιτείται μια 

στρατηγική κυβερνοασφάλειας και ότι ο χρήστης είναι αυτός που 

βρίσκεται στο επίκεντρο, ενώ η Διευθύντρια Governance, Risk & 

Compliance Services της Space Hellas, Νάντια Λιάπη εξήγησε ότι 

είναι σχεδόν βέβαιο ότι θα δεχθούμε κυβερνοεπιθέσεις – αλλά στο 

χέρι μας είναι να πάρουμε όλα τα μέτρα που χρειάζονται προκειμένου 

να μην είναι αυτές οι επιθέσεις επιτυχείς. 

H Αντιπρόεδρος του ICC Women Hellas και Διευθύντρια της Golden 

Union Shipping Co. SA, Ειρήνη Βενιάμη-Μάνγκου αναφέρθηκε 

στη δράση του ICC προς όφελος όλων των γυναικών. 
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Ακολούθησε η συζήτηση πάνελ με θέμα Διασυνδεδεμένοι Ωκεανοί: 

Αξιοποιώντας τη δύναμη των τεχνολογιών που βασίζονται στο 

διάστημα για λειτουργική αριστεία, την οποία συντόνισε η ICT Senior 

Sales Specialist του Ομίλου ΟΤΕ, Ειρήνη Λιαδή. 

Σύμφωνα με τον Γενικό Διευθυντή Πωλήσεων και System Integration 

της Space Hellas, Γιάννη Αναστασάκο η εκμετάλλευση του 

διαστήματος θα φέρει ριζικές αλλαγές στον χώρο και θα βοηθήσει τις 

επιχειρήσεις να βελτιώσουν τη θέση τους στην αγορά. Για τον 

Περιφερειακό Διευθυντή Ελλάδας, Κύπρου, Μάλτας της Cisco, Νίκο 

Μποτίνη ο «συνδεδεμένος κόσμος» μετατρέπεται σε 

«συνδεδεμένα τα πάντα όλα». 

Ο Γιάννης Μαυρουδής, μέλος Δ.Σ. της ΕΒΙΔΙΤΕ και μέτοχος της 

Neuropublic SA, αναφέρθηκε στο νέο πρόγραμμα της Ένωσης 
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Ελληνικών Βιομηχανιών Διαστημικής Τεχνολογίας που αφορά στον 

σχεδιασμό, κατασκευή και εκτόξευση μικροδορυφόρων που θα 

προσφέρουν υπηρεσίες συνδεσιμότητας, κυβερνοαφάλειας κ.λπ. 

Τόνισε ότι τα δεδομένα αποτελούν πολύτιμο αγαθό, αλλά δεν 

έχουν αξία χωρίς την κατάλληλη τεχνολογία. 

Ο συνιδρυτής της Oriani, Philip Nielsen ανέφερε ότι η ουσιαστική 

τομή της διαστημικής τεχνολογίας είναι ότι μπορεί να προσφέρει ένα 

πραγματικά παγκόσμιο δίκτυο επικοινωνίας από παντού και 

αστειεύτηκε λέγοντας ότι στο παρελθόν οι καπετάνιοι αναρωτιόνταν 

τι γινόταν κάτω από το πλοίο. Τώρα θα αναρωτιούνται τι γίνεται από 

ψηλά! 

 

Για τον Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλο, Πρόεδρο & CEO της ECCO 

International Inc. και της ΖΟΜΕ Energy Networks Inc., ο κλάδος της 
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ενέργειας βρίσκεται σε ρευστή και εξαιρετικά αβέβαιη κατάσταση. Η 

παγκοσμιοποίηση όπως την ξέραμε έχει αλλάξει και η νέα 

πραγματικότητα διαμορφώνει ένα νέο ενεργειακό σκηνικό. Όσον 

αφορά στη ναυτιλία, πολλές είναι οι αλλαγές που μπορούν να 

γίνουν στα λιμάνια, τα οποία μπορούν να μετατραπούν σε εικονικούς 

σταθμούς ενέργειας (VPPs) προς όφελος όλων των εμπλεκομένων 

φορέων. 

 O καθ. Γιάννης Προυσαλίδης και Επικεφαλής του Industrial 

Connection Activity Sustainable Maritime του ΙΕΕΕ ανέφερε ότι ναι 

μεν υπάρχουν πράσινες πηγές ενέργειας, αλλά τα συστήματα 

διανομής είναι μάλλον περίπλοκα και η διασύνδεση των πλοίων έχει 

αποδειχθεί δύσκολη. 
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Ο τεχνικός διευθυντής Νατιο-ανατολικής Ευρώπης, Μαύρης 

Θάλασσας και Αδριατικής του Bureau Veritas, Δρ Γιάννης 

Κοκαράκης μίλησε για τα εναλλακτικά καύσιμα και εξήγησε ότι είναι 

δύσκολο να προβλεφθεί ποιο θα είναι το καύσιμο του μέλλοντος – 

πιθανόν να είναι περισσότερα από ένα. Πολλά εξαρτώνται από την 

παραγωγή, την αποθήκευση, την τιμή κ.λπ. και, σε κάθε περίπτωση, 

απαιτούνται σοβαρές επενδύσεις. 

Ο Πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας και 

CEO της Attica Group, Σπύρος Πασχάλης ανέφερε ότι, από την 

πλευρά των επιβατηγών, προκειμένου να αποτελέσει ο ηλεκτρισμός 

τη μορφή ενέργειας που θα προκριθεί για τη ναυτιλία απαιτούνται, 

μεταξύ άλλων, ομοιόμορφα πρωτόκολλα, διαλειτουργικότητα στα 

λιμάνια, εύλογη τιμολογιακή και φορολογική πολιτική. 
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O Business Development Manager της Queensway Navigation Co. 

Ltd, Θεοχάρης Β. Τερζής εξήγησε ότι ο ηλεκτρισμός αποτελεί 

εύλογη λύση για τις κοντινές αποστάσεις, μια λύση με μηδενικό 

θόρυβο και μηδενική οσμή. Αλλά απαιτούνται οικονομικά κίνητρα 

και υποδομές λιμένων. 

Ο Σύμβουλος της ΟΛΠ Α.Ε., Δημήτρης Σπύρου αναφέρθηκε στο 

σχέδιο απαλλαγής από τις εκπομπές άνθρακα της Αρχής Λιμένος 

Πειραιά, που περιλαμβάνει ενέργειες προς την κατεύθυνση των 

εναλλακτικών καυσίμων. Επίσης επιτελείται έργο όσον αφορά 

το τεχνικό, νομικό, κανονιστικό και χρηματοοικονομικό 

πλαίσιο. 
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Ο Αντιπρόεδρος της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας, Δημήτρης 

Φούρλαρης ανέφερε ότι η ΡΑΕ σε συνεργασία με το Πολυτεχνείο 

προχωρά σε χαρτογράφηση των μεγαλύτερων λιμανιών της χώρας 

προκειμένου να εκτιμηθεί το κόστος των απαιτούμενων επενδύσεων 

στα λιμάνια και τα δίκτυα και να τεθεί ρεαλιστικό χρονοδιάγραμμα 

στον ΔΕΔΔΗΕ προκειμένου να προχωρήσει στις απαιτούμενες 

τροποποιήσεις στο αναπτυξιακό του πλάνο. Κρίσιμο ζήτημα για την 

επιτυχία του εγχειρήματος είναι η ολοκλήρωση των ηλεκτρικών 

διασυνδέσεων των νησιών προκειμένου να υποστηρίζεται η 

τροφοδοσία των πλοίων που ελλιμενίζονται σε αυτά. 

Ο Διευθυντής Έρευνας και Καινοτομίας του ΔΕΔΔΗΕ Γιώργος 

Λούκος μίλησε για την ουσιαστική μεταμόρφωση του συστήματος 

ηλεκτρισμού στην Ελλάδα, καθώς αυξάνεται η ζήτηση για πράσινη 

ηλεκτρική ενέργεια, και τις προκλήσεις στην πορεία για την επίτευξη 

διατηρησιμότητας στα λιμάνια. 
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Ο Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλος τόνισε ότι τα λιμάνια αποτελούν 

εξαιρετικό παράδειγμα εφαρμογής λύσεων που βασίζονται στον 

ηλεκτρισμό και άλλα φιλικά προς το περιβάλλον καύσιμα. Φυσικά 

υπάρχουν προϋποθέσεις, όπως πρωτόκολλα και διαθεσιμότητα, ενώ 

σημαντικό ζήτημα είναι και σε ποιον ανήκει και ποιος λειτουργεί το 

λιμάνι. 

Για τον Αλέξανδρο Χατζηπατέρα, Senior Vice President της Dorian 

LPG (USA) LLC και Managing Director της Dorian LPG Management 

Corp. το πλοίο είναι το πλωτό τμήμα της επιχείρησης και είναι 

εξαιρετικά σημαντικό να ενισχυθεί το «αίσθημα του 

ανήκειν» όλων των εργαζομένων. 

Η τοποθέτηση του κ. Χατζηπατέρα 
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Όπως ανέφερε στη συνομιλία του με τον Πρόεδρο του συνεδρίου 

Άγγελο Ρούπα Πανταλέων, η τεχνολογία και ο ανθρώπινος 

παράγοντας συνταιριάζονται για τη βελτίωση της 

αποτελεσματικότητας. 

 

Ο Γενικός Διευθυντής της Apollonia Lines SA και αντιπρόεδρος του 

Ναυτικού Επιμελητηρίου της Ελλάδος Γιώργος Σπ. 

Αλεξανδράτος τόνισε ότι οι θαλάσσιες μεταφορές είναι φθηνότερες 

από κάθε άλλη εναλλακτική και γι’ αυτό αντιπροσωπεύουν το 90% 

της παγκόσμιας εμπορευματικής κίνησης. Στη συνομιλία του με τον 

αναπληρωτή CEO της Intermodal Group Γιώργο Λάιο, ανέφερε 

επίσης ότι πιστεύει στην ελληνική ναυτιλιακή συστάδα και προέτρεψε 

τους συμμετέχοντες να συμμετάσχουν και να προωθήσουν από 

κοινού τη ναυτιλία. 
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Η τοποθέτηση του κ. Αλεξανδράτου 

Για την Διευθύντρια Listings του Χρηματιστηρίου Αθηνών Πέγκυ 

Παπασταύρου, το Χρηματιστήριο Αθηνών μπορεί να προσφέρει 

λύσεις και για τη ναυτιλία και υποστηρίζει τις αρχές ESG. Μπροστά σε 

χρηματιστήρια όπως των ΗΠΑ, το ελληνικό χρηματιστήριο είναι σαν 

τον Δαυίδ απέναντι στον Γολιάθ, αλλά η έκδοση ομολόγων 

αποτέλεσε σημαντική νίκη. H ελληνική κυβέρνηση στηρίζει την 

χρηματαγορά και σύντομα θα δούμε αποτελέσματα και στη 

ναυτιλία. 

Ο Αντιπρόεδρος της Euroxx Securities SA, Αριστοτέλης 

Νινιός παρουσίασε το πρόγραμμα έκδοσης ομολόγων και τα 

αξιόλογα αποτελέσματά του. Για τον CFO του Ομίλου Goldenport 

Αλέξη Στεφάνου εξαιρετικά σημαντικός παράγοντας για την 

ανάπτυξη μιας επιχείρησης είναι η σταθερότητα. 

Για τον Partner της Timagenis Law Firm Χρήστο Τιμαγένη, οι 

ευρωπαϊκές χρηματαγορές δεν είναι τόσο ελκυστικές, επειδή η 

νομοθεσία δημιουργεί πολλά εμπόδια. 

Ο CFO της Seanergy Maritime Holdings Corp. Σταύρος 

Γυφτάκης συνέκρινε χρηματαγορές στις ΗΠΑ και την Ευρώπη και 

εξήγησε ότι οι αμερικανικές χρηματαγορές διακρίνονται για το 

μεγαλύτερο βάθος τους – τα νούμερα δεν είναι καν συγκρίσιμα. Για 

τον Bart Veldhuizen της Aquarius Maritime Capital Ltd δεν θα 

υπήρχε καν σκέψη δημόσιας προσφοράς σε ευρωπαϊκό 

χρηματιστήριο, δεδομένου του εύρους και του βάθους της 

αμερικανικής αγοράς. 
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Όπως ανέφερε στη συνομιλία του με τον partner της Watson Farley 

& Williams, Αλέξανδρο Δαμιανίδη, o CEO της Meadway Shipping & 

Trading Inc. Κώστας Δελαπόρτας εκτιμά ότι η ισχύς των βασικών 

οικονομικών μεγεθών και το άνοιγμα της Κίνας θα τονώσουν το 

διεθνές εμπόριο. Όσον αφορά την ανανέωση του στόλου, τίθεται 

υπέρ των νεότευκτων, και δη από ιαπωνικά ναυπηγεία, που 

έχουν χαμηλότερα λειτουργικά έξοδα και χαμηλότερες 

εκπομπές. 

Η παρουσία του κ. Δελαπόρτα στο συνέδριο 

Για τον Business Development Manager της Queensway Navigation 

Co. Ltd, Θεοχάρη Β. Τερζή και τον Γιάννη Κοτζιά της Xclusiv 

Shipbrokers, η περιβαλλοντική συμμόρφωση αποτελεί ανοικτό 

ζήτημα. Το θέμα είναι τι θα κάνουν στο τέλος οι υπεύθυνοι λήψης 
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αποφάσεων. Πολλοί είναι οι πλοιοκτήτες που είναι έτοιμοι να κάνουν 

το βήμα προς το μέλλον, αλλά οι υπόλοιποι εμπλεκόμενοι φορείς δεν 

φαίνεται να είναι έτοιμοι να ακολουθήσουν. 

Τα καταληκτικά συμπεράσματα του συνεδρίου παρουσίασε όπως 

κάθε χρόνο ο Γιώργος Α. Τσαβλίρης, Principal της Tsavliris Salvage 

Group, συνοψίζοντας τα πεπραγμένα και παρουσιάζοντας τις 

σκέψεις και τις απόψεις του για τα βασικά πορίσματα της ημέρας.  

 

Το συνέδριο Slide2Open Shipping Finance 2023 διοργανώθηκε: Yπό 

την Αιγίδα του Υπουργείου Ναυτιλίας &amp; Νησιωτικής Πολιτικής, 

του Υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης, του Υπουργείου 

Περιβάλλοντος & Ενέργειας, του Ναυτικού Επιμελητηρίου Ελλάδος 

και του Maritime Hellas. 
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Σε Συνεργασία με το Χρηματιστήριο Αθηνών. 

 Platinum Sponsor ήταν το IEEE SA Standards Association, 

 Gold Sponsors η COSMOTE και η SPACE / CISCO Partner, 

 Silver Sponsors η Crossworld, η Seanergy και η Self Balance, 

 Lanyard Sponsor η PALAU International Ship Registry, 

 Bronze Sponsors o ΔΕΔΔΗΕ και η Marine Tours, 

 Sponsors η ALANTRA, η IRI/The Marshall Islands Registry, η 

ORIANI, η REINA Marine, 

 Supporters η Euroxx Χρηματιστηριακή Α.Ε.Π.Ε.Υ., η MOORE 

Stephens και η ShipMoney, 

 Notebook Sponsor The Writing Fields / Flex book, 

 Greek Fashion Designer Sponsor η VALTADOROS Mykonos / 

Athens, 

 Media Partners οι ΟΤ, ΤΟ ΒΗΜΑ, ΤΑ ΝΕΑ, in, 

Παρακολουθείστε ολόκληρο το συνέδριο Slide2Open 

Shipping Finance 2023 

  

Specialized Media Partners οι ΕΦΟΠΛΙΣΤΗΣ Ναυτιλιακό 

Περιοδικό, ELNAVI monthly shipping 

review, www.maritimes.gr , PIRAEUS365.GR, Bunkerspot, 

Petrospot, Ship.energy, www.efoplistesnews.gr, I.M.E.S. 

Με την Υποστήριξη των: ΑΙ ΙΑ, Α.Μ.Μ.Ι.Τ.Ε.C., Ένωση 

Τραπεζικών & Χρηματοοικονομικών Στελεχών Ελληνικής 

Ναυτιλίας, Clean Shipping Alliance 2020, E.BI.ΔΙ.ΤΕ., 

ENIRISST, ENIRISST plus, HELMEPA, ΕΛ.Ι.Ν.Τ., ICC Hellas, 

ICC Hellas Women, International Propeller Club Port of 

Piraeus, Hellenic Shipbrokers Association, Διεθνής Ναυτική 

Ένωσις εν Ελλάδι, MAR.TEC.MA., WISTA Hellas 

http://www.maritimes.gr/
http://www.slide2open.net/SF2023
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Για περισσότερες πληροφορίες και για να δείτε το video 

replay: 

www.slide2open.net/SF2023 
 

 

 

https://www.ot.gr/2023/03/31/naytilia/702759/ 

 

Slide2Open Shipping Finance 2023: Η 
νέα γεωπολιτική και οι συνέπειες στη 
ναυτιλία 

http://www.slide2open.net/SF2023
https://www.ot.gr/2023/03/31/naytilia/702759/
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Το «πανόραμα» των εξελίξεων στον κόσμο της ναυτιλίας βρέθηκε 

στο επίκεντρο του 6ου ετήσιου συνεδρίου «Slide2Open Shipping 

Finance 2023» 

 

OT.gr Newsroom 

31.03.2023 | 19:15 

Το «πανόραμα» των εξελίξεων στον κόσμο της ναυτιλίας βρέθηκε στο 
επίκεντρο του 6ου ετήσιου συνεδρίου «Slide2Open Shipping 
Finance 2023», με τους συμμετέχοντες να λαμβάνουν πολύτιμες 
πληροφορίες για δραστηριότητες, προσφορές, βέλτιστες πρακτικές και 
τάσεις στον κλάδο των χρηματοοικονομικών και της ναυτιλίας. 
Στο συνέδριο με τίτλο «Η νέα γεωπολιτική και οι συνέπειες στη 
ναυτιλία», τέθηκαν -μεταξύ άλλων- οι αλλαγές που δρομολογούνται σε 
σχέση με τη χρηματοδότηση, την προστασία του περιβάλλοντος, 
τα νέα καύσιμα, την αυτόνομη πλοήγηση, το ανθρώπινο δυναμικό, 

https://www.ot.gr/category/naytilia/
https://www.ot.gr/tag/slide2open-shipping-finance/
https://www.ot.gr/tag/slide2open-shipping-finance/
https://www.ot.gr/2023/03/04/naytilia/naytilia-olo-kai-perissotera-ploia-me-enallaktika-kaysima/
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αλλά και τη νέα γεωπολιτική κατάσταση που διαμορφώνεται μετά τον 
πόλεμο στην Ουκρανία. 
Ποιοι ναυτικοί κρατούν το… τιμόνι της απασχόλησης στα πλοία 
Όπως επισημαίνεται, στην ετήσια συνάντηση – σημείο αναφοράς για 
τον κλάδο, μετείχαν δεκάδες εκπρόσωποι της κυβέρνησης, κορυφαία 
στελέχη ναυτιλιακών επιχειρήσεων, τραπεζών και κλάδων που 
δραστηριοποιούνται στον ευρύτερο χώρο της ναυτιλίας. Οι εκπρόσωποι 
του ναυτιλιακού κόσμου έδωσαν το στίγμα των αλλαγών που 
σχεδιάζονται και θα εφαρμοστούν τα επόμενα χρόνια στον κλάδο, για 
τις οποίες προετοιμάζεται η ελληνική ναυτιλία προκειμένου να 
παραμείνει στο κορυφαίο διεθνώς επίπεδο που έχει κατακτήσει, 
συνεχίζοντας μια παράδοση αιώνων. 

 

https://www.ot.gr/2023/03/30/naytilia/naytilia-oi-mixanikoi-einai-i-polyplithesteri-katigoria-naytikon-sta-ellinika-ploia/
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«Η παγκοσμιοποίηση όπως την γνωρίζαμε έχει αλλάξει» 

Σύμφωνα με τον Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλο, Πρόεδρος & CEO της ECCO 
International Inc. και της ΖΟΜΕ Energy Networks Inc., «η 
παγκοσμιοποίηση όπως την γνωρίζαμε έχει αλλάξει». Ενώ ο ιδρυτής και 
CEO της Stealthgas Inc. και της Imperial Petroleum Inc. Χάρης Ν. 
Βαφειάς, σε ερώτηση του Άγγελου Ρούπα Πανταλέων, ιδρυτή της 
Second Wind & Partners και συνομιλητή του στη συζήτηση Dragon 
Seeds σημείωσε πως «η ζωή είναι ένα διαρκές pitch. Mια διαρκής 
διαπραγμάτευση. Και αυτό ισχύει για κάθε τι και για κάθε σχέση. Η 
επιμονή, ο σωστός χρόνος, η τύχη, η καλή γνώση του κλάδου και καλές 
διαπραγματευτικές δεξιότητες είναι το κλειδί της επιτυχίας. Και από 
όλους αυτούς τους παράγοντες επιτυχίας ο σημαντικότερος, σύμφωνα 
με τον Χάρη Βαφειά, είναι ο σωστός χρόνος». 

Το συνέδριο ξεκίνησε με την κεντρική ομιλία του Διευθύνοντος 
Συμβούλου του ΙΕΕΕ SA, Δρ Κωνσταντίνου Καραχάλιου που ανέφερε 
ότι η συμμόρφωση με τους κλιματικούς στόχους 2030 απαιτεί ολιστικά 
πλαίσια, διαλειτουργικότητα και σύμπνοια απόψεων μεταξύ των 
εμπλεκομένων. Επιπλέον, η καλύτερη οργάνωση των λιμένων μπορεί 
επίσης να δώσει νέες λύσεις – με άλλα λόγια, οι λύσεις δεν είναι μόνο 
τεχνικής φύσεως. 

Στη συζήτηση πάνελ που ακολούθησε με θέμα «Επανεξέταση 
στρατηγικής, επαναχάραξη πορείας», ο γενικός γραμματέας Αιγαίου και 
Νησιωτικής Πολιτικής Μανώλης Κουτουλάκης, ανέφερε ότι ενίοτε ο 
σημαντικός ρόλος της ναυτιλίας αγνοείται από όσους είναι εκτός του 
χώρου και τόνισε πως ο ρόλος του υπουργείου είναι να διευκολύνει, να 
τηρεί ανοικτό διάλογο με τον κλάδο και να έχει πάντα καλή γνώση του 
διεθνούς περιβάλλοντος. 

Ο καθ. Κώστας Συνολάκης, μέλος της Ακαδημίας Αθηνών και Πρόεδρος 
του Κολλεγίου Αθηνών, ανέφερε ότι, σε ό,τι αφορά στη ναυτιλία, το 
ισχύον 3% στις παγκόσμιες εκπομπές ρύπων θα αυξηθεί σε 10%-13%. 
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Σύμφωνα με τον Πρόεδρο του Ναυτικού Επιμελητηρίου της Ελλάδος και 
Αναπληρωτή Πρόεδρο της Contships Management Inc. Δρ Γιώργο 
Πατέρα πολύς λόγος γίνεται για το περιβάλλον, αλλά ενδεχομένως να 
πετυχαίναμε μείωση των εκπομπών, αν χρησιμοποιούσαμε τα ίδια 
καύσιμα πιο αποτελεσματικά. Η βελτιστοποίηση των διαδρομών των 
φέρρυ έχει επιφέρει 10% μείωση στα καύσιμα. Η επίτευξη των στόχων 
προϋποθέτει ρεαλισμό και πολιτική συναίνεση. 

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Queensway Navigation Co. Ltd. και 
πρώτος Αντιπρόεδρος της Ένωσης Εφοπλιστών Ναυτιλίας Μικρών 
Αποστάσεων, Βασίλης Τερζής εξήγησε ότι για τα πλοία μικρών 
αποστάσεων, ο ηλεκτρισμός αποτελεί ενδιαφέρουσα λύση. Ο ΙΜΟ 
διαδραματίζει κρίσιμο ρόλο, αλλά δεν βοηθά τη ναυτιλία: έχει μεν 
ηγετικό ρόλο, αλλά δεν παρέχει κατευθύνσεις και δεν δίνει λύσεις. 

Ο Πρέσβης του ΙΜΟ στην Ελλάδα και Πρόεδρος του Ιδρύματος 
Ευγενίδη Λεωνίδας Δημητριάδης-Ευγενίδης τόνισε τη σημασία του 
ανθρώπινου παράγοντα και ότι απαιτούνται βελτιώσεις για την 
προσέλκυση περισσότερων ταλέντων στη ναυτιλία, δεδομένου ότι και οι 
ισχύοντες κανονισμοί μάλλον αποθαρρύνουν τους ενδιαφερόμενους. 
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Η ναυτιλιακή χρηματοδότηση 

Ακολούθησε η συζήτηση «Τι απαιτείται για να επιστρέψει η ναυτιλιακή 
χρηματοδότηση στις Ρίζες της;». Αναφερόμενος στις πρόσφατες 
εξελίξεις στον τραπεζικό κλάδο στις ΗΠΑ, ο ιδρυτής της Aquarius 
Maritime Capital Ltd, Bart Veldhuizen είπε ότι ενδεχομένως να έχει 
μειωθεί η εποπτική πίεση στα μικρά ιδρύματα στις ΗΠΑ. 

Από την άλλη πλευρά, ο Γενικός Διευθυντής, Επικεφαλής Shipping και 
Structured Financing της Τράπεζας Πειραιώς, Κωνσταντίνος 
Πετρόπουλος ανέφερε ότι ενδεχομένως τα γεγονότα της προηγούμενης 
εβδομάδας να υποδηλώνουν έλλειψη επαρκούς κανονιστικής 
συμμόρφωσης. Από τη δική του εμπειρία, η κανονιστική συμμόρφωση 
συνέβαλε στη βελτίωση της τράπεζας. 

Ο Διευθυντής της Common Progress Co. Na Ltd, Βασίλης Α. 
Παπαγιαννόπουλος σημείωσε ότι η κανονιστική συμμόρφωση αποτελεί 
εξαιρετικά ενδιαφέρον θέμα καθώς πάντα υπάρχουν γκρίζες ζώνες γιατί 
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δεν μπορούν να προβλεφθούν όλα. Η τραπεζική χρηματοδότηση της 
ναυτιλίας εξαρτάται από τις καλές σχέσεις μεταξύ των δύο φορέων. 
Αλλά η ναυτιλιακή χρηματοδότηση δεν εξαρτάται μόνο από τον 
οικονομικό κύκλο, καθώς έχει και μια πολύ σημαντική πολιτική 
συνιστώσα. 

O Partner της Alantra, Νικόλας Πετρακάκος ανέφερε ότι το υπερβολικό 
κανονιστικό πλαίσιο είναι που ευνόησε την εμφάνιση των credit funds 
και του leasing στη ναυτιλία. Οι νέοι τρόποι χρηματοδότησης είναι πιο 
εξελιγμένοι και υπόκεινται σε λιγότερους κανονισμούς. Οι καλές σχέσεις 
με τις τράπεζες είναι σημαντικές, αλλά αυτό δεν ευνοεί την καινοτομία 
στη χρηματοδότηση, όπως συμβαίνει με τις εναλλακτικές μορφές. 

 

 

Αυτόνομη ναυτιλία 

Ο Δρ Ματθαίος Μαχαίρας, CIO της Metrostar Management Corp. και 
Αντιπρόεδρος της Α.Μ.Μ.Ι.Τ.Ε.C. συντόνισε την συζήτηση πάνελ της 
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A.M.M.I.T.E.C. με θέμα Αυτόνομη Ναυτιλία – Εξισορροπώντας τα 
Πλεονεκτήματα με τα θέματα Ασφάλειας,  σημείωσε ότι το 2022 ήταν 
έτος-σταθμός για την αυτόνομη ναυτιλία καθώς πραγματοποιήθηκε για 
πρώτη φορά αυτόνομος διάπλους του Ατλαντικού. 

Από την πλευρά του Ο επικεφαλής Data Governance & Analytics της 
Bernhard Schulte Shipmanagement, Φρανκ Παλαιοκρασσάς τόνισε ότι 
το «άγιο δισκοπότηρο» της αυτόνομης ναυσιπλοΐας δεν έχει ακόμη όλες 
τις απαντήσεις και ότι τα τμήματα πληροφορικής έχουν πλέον έρθει στο 
επίκεντρο των λειτουργιών της ναυτιλιακής επιχείρησης. 

Ο επικεφαλής ICT και Υπηρεσιών Κυβερνοασφάλειας της TMS Cardiff 
Gas Ltd., Δρ Μιχάλης Μιχαλολιάκος σημείωσε ότι η ναυτιλία δεν είναι 
στραμμένη προς την τεχνολογία, αλλά η τεχνολογία υπάρχει και είναι 
απαραίτητη, όπως και η συνεργασία μεταξύ των διαφόρων φορέων. 
Τόνισε ότι η αυτονομία δεν σημαίνει και χωρίς προσωπικό. 

Η Ειδική Ψηφιακού Μετασχηματισμού, Κυβερνοασφάλειας και 
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης του Ομίλου Εταιρειών Navios, Κατερίνα 
Ραπτάκη είπε ότι απαιτείται διάλογος με την κοινότητα για τα υπέρ και 
τα κατά της αυτόνομης ναυσιπλοΐας, και ότι θα πρέπει να εξεταστούν 
επίσης θέματα που άπτονται του ανθρώπινου δυναμικού, της ασφάλειας 
από κυβερνοεπιθέσεις και του ρυθμιστικού πλαισίου. 

Όσον αφορά την Κυβερνοασφάλεια, o Senior Manager, Cyber Security 
Solutions, του Ομίλου ΟΤΕ, Δρ Κωνσταντίνος Παπαπαναγιώτου τόνισε 
ότι σε κάθε περίπτωση απαιτείται μια στρατηγική κυβερνοασφάλειας και 
ότι ο χρήστης είναι αυτός που βρίσκεται στο επίκεντρο, ενώ η 
Διευθύντρια Governance, Risk & Compliance Services της Space Hellas, 
Νάντια Λιάπη εξήγησε ότι είναι σχεδόν βέβαιο ότι θα δεχθούμε 
κυβερνοεπιθέσεις – αλλά στο χέρι μας είναι να πάρουμε όλα τα μέτρα 
που χρειάζονται προκειμένου να μην είναι αυτές οι επιθέσεις επιτυχείς. 
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Ενέργεια 

Για τον Δρ Άλεξ Παπαλεξόπουλο, Πρόεδρο & CEO της ECCO 
International Inc. και της ΖΟΜΕ Energy Networks Inc., ο κλάδος της 
ενέργειας βρίσκεται σε ρευστή και εξαιρετικά αβέβαιη κατάσταση. Η 
παγκοσμιοποίηση όπως την ξέραμε έχει αλλάξει και η νέα 
πραγματικότητα διαμορφώνει ένα νέο ενεργειακό σκηνικό. Όσον αφορά 
στη ναυτιλία, πολλές είναι οι αλλαγές που μπορούν να γίνουν στα 
λιμάνια, τα οποία μπορούν να μετατραπούν σε εικονικούς σταθμούς 
ενέργειας (VPPs) προς όφελος όλων των εμπλεκομένων φορέων. 

O καθ. Γιάννης Προυσαλίδης και Επικεφαλής του Industrial Connection 
Activity Sustainable Maritime του ΙΕΕΕ ανέφερε ότι ναι μεν υπάρχουν 
πράσινες πηγές ενέργειας, αλλά τα συστήματα διανομής είναι μάλλον 
περίπλοκα και η διασύνδεση των πλοίων έχει αποδειχθεί δύσκολη. 
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Σύμφωνα με τον τεχνικό διευθυντή Νοτιο-ανατολικής Ευρώπης, Μαύρης 
Θάλασσας και Αδριατικής του Bureau Veritas, Δρ Γιάννη Κοκαράκη, ο 
οποίος μίλησε για τα εναλλακτικά καύσιμα, εξήγησε ότι είναι δύσκολο να 
προβλεφθεί ποιο θα είναι το καύσιμο του μέλλοντος – πιθανόν να είναι 
περισσότερα από ένα. Πολλά εξαρτώνται από την παραγωγή, την 
αποθήκευση, την τιμή κ.λπ. και, σε κάθε περίπτωση, απαιτούνται 
σοβαρές επενδύσεις. 

Xορηγοί επικοινωνίας του συνεδρίου ήταν ο ΟΤ, το in.gr, ΤΟ 
ΒΗΜΑ και ΤΑ ΝΕΑ 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

  

  98 
 

https://www.in.gr/2023/03/16/english-edition/electrification-study-greek-ports/ 

 

 

Electrification study for Greek 
ports 
The energy needs of a large cruise ship are comparable to those of a 

small town 

The decarbonization of shipping creates a new landscape and new 
requirements in the electricity market, as the quantities of electricity 
required to power ships are enormous. It is typical that the energy 
needs of a large cruise ship are comparable to those of a small town, 
which means that supplying them from land requires large-scale 
investment in generation, networks and port infrastructure. 

This results from the discussion on the electrification of shipping that 
took place in the context of the Shipping Finance conference. 

https://www.in.gr/2023/03/16/english-edition/electrification-study-greek-ports/
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Mapping 

The vice-president of the Regulatory Authority of Energy-RAE, 
Dimitris Fourlaris, speaking at the conference, said that RAE, in 
collaboration with the Polytechnic University, is proceeding with a 
mapping of the country’s largest ports in order to estimate the cost 
of the required investments in the ports and networks and to set a 
realistic timetable for Hellenic Electricity Distribution Network 
Operator in order to proceed with the required modifications to its 
development plan. 

Critical to the success of the venture is the completion of the islands’ 
electrical interconnections to support the powering of ships docked 
there. “We are working with both the Independent Power 
Transmission Operator and Hellenic Electricity Distribution Network 
Operator to achieve the goal of electrifying shipping. The amounts of 
energy required are very large”, emphasized Mr. Fourlaris who also 
announced that the relevant framework will soon be put in 
consultation with port organizations, energy producers and ship 
owners. 

The project will be put into pilot operation at the port of Igoumenitsa 
in collaboration with Hellenic Electricity Distribution Network 
Operator and the Polytechnic University. Research programs for 
electrification and the use of liquefied natural gas with the aim of 
limiting emissions and by 2050 complete decarbonization are also 
implemented by the Piraeus Port Authority, as reported by Dimitris 
Spyrou on behalf of the Organization. A “green” hydrogen project 
(produced with electricity from renewable energy sources throigh 
electrolysis) is also being implemented for use in vehicles and ships 
in collaboration with PPC and Motor Oil. 
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https://lloydslist.maritimeintelligence.informa.com/LL1144320/European-banks-

pushed-away-from-shipping-by-regulations 

 

European banks ‘pushed 
away’ from shipping by 
regulations 
Ship finance experts call for European review of decline in 
share of ship finance market but say strict oversight remains 
vital 

 15 Mar 2023 
 NEWS 
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   Nigel Lowrynigel@lowry.gr 

 Although several speakers identified stricter regulations as a prime 

reason for the retreat of many traditional European banks in recent 

years, this did not justify a call for less oversight, especially in the 

shadow of the banking sector’s troubles over the past few days 
Source: Klaus Ohlenschlaeger / Alamy Stock PhotoSTRICTER BANKING 
REGULATIONS AS MAKING LENDING TO SHIPPING MORE DIFFICULT 
FOR SOME INSTITUTIONS. 

EUROPE should act to staunch the retreat of European banks away from 
shipping, a conference in Athens has heard. 

“Ship finance is a $500bn market. Europe had about 30% of that last year, 
while 10 years ago it was 80%,” Konstantinos Petropoulos, head of shipping 
and structured finance at Piraeus Bank, told the Slide2Open ‘Shipping 
Reloaded’ conference. “I am not sure if this is reversible. But let’s not look to 
the past with nostalgia. We would like Europe to start looking at shipping as 
a strategic sector. Then, European banks will lend.” 

Panelists discussing trends in ship finance identified stricter banking 
regulations as making lending to shipping more difficult for some institutions 
as well as playing a role in the decline of relationship banking. 

“Today, shipping is penalised,” Mr Petropoulos said. “There are regulations 
that make shipping less attractive to our boards.” 

According to Nikolas Petrakakos, managing partner for real estate, maritime 
and offshore at Spain-based investment bank Alantra, “the whole regulatory 
framework effectively withdrew a lot of banking capital.”  

https://lloydslist.maritimeintelligence.informa.com/authors/nigel-lowry
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However, this was not just from shipping but also from other high-volatility 
sectors such aviation and real estate.  

“For Greek shipping we have seen a slow transition to a private capital and 
credit fund approach,” he said. 

Banks, with Greek banks now to the fore, still played a role in financing the 
industry but there were many situations, including newbuilding finance and 
international joint ventures where “a Greek bank probably will not be there,” 
he said. “Greek banks want to lend to people who don’t need money.” 

Although several speakers identified stricter regulations as a prime reason for 
the retreat of many traditional European banks in recent years, this did not 
justify a call for less oversight, especially in the shadow of the banking 
sector’s troubles over the past few days, they said. 

“Lack of oversight is a problem,” said Bart Veldhuizen, founder of Aquarius 
Maritime Capital, a UK-based adviser on shipping investments. Despite 
“enormous” regulatory pressure when Mr Veldhuizen was on the board of 
managers at DVB Bank from 2015 to 2017, the oversight was insufficient to 
ensure the extent of the bank’s bad loan issues were picked up, he said, 
adding the term ‘relationship banking’ was “outmoded”. 

While the philosophy of relationship banking was “institutionally embedded” 
at some banks in the past, this no longer existed. No matter how much 
individual bank officers might believe in the relationship with clients, “in hard 
times the institution is going to look after itself,” he said. 

Common Progress director Vasilis Papagiannopoulos said that his company 
was satisfied with its banking relationships and “we see reciprocity from our 
banks,” he said. 

He also felt that there was cause for ship finance to be looked at on a 
European level.  

“It is not a matter of complete indifference who is financing the ships,” he 

said. “From our side, we want to be confident that the financial institution will 

be there to support the investment for the long term. As long as it is done 
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responsibly, Europe has a lot to gain. We have a big industry that is 

controlled by European entrepreneurs, and it is quite an important industry.” 

 

 

 

https://lloydslist.maritimeintelligence.informa.com/LL1144318/Timing-is-

number-one-factor-behind-successful-launches-says-Vafias 

 

 

Timing is ‘number one’ 
factor behind successful 
launches, says Vafias 
Greek TV ‘dragon’ gives insight into investing in start-ups 
and admits to staying clear of tech pitches 

 15 Mar 2023 
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  Nigel Lowrynigel@lowry.gr 

The majority of owners in shipping ‘are not very keen on 

technology,’ says Greek shipowner 
Source: Lloyd's List Greek Shipping AwardsVAFIAS: LIFE IS A NON-STOP 
PITCH. 

TIMING is the most important element for an entrepreneur to start up a new 
shipping business, according to Greek shipowner Harry Vafias. 

“The number one factor is timing,” said the founder and chief executive of 
Nasdaq-listed companies StealthGas and Imperial Petroleum. “It is more 
important than luck, more important than courage. If your timing is right, this 
will multiply your assets and your money. If your timing is not right, it may 
be difficult to survive.” 

He told a conference in Athens that new entrants still needed fortitude to 
forge a business career in shipping. 

“Unfortunately the majority want you to fail. If in this business you throw the 
towel in too easily, if you don’t have the guts to stand up to them, you might 
as well not go into the business.” 

The shipowner has been on TV screens in Greece this year as one of the five 
resident entrepreneurs on the business reality show Dragon’s Den, in which 
the dragons “actually invest our own money and nothing is staged.” 

He said that he gave more weight to the budding entrepreneurs’ presentation 
and character than he did to the product or project. 

“You may have a great product but if there is no chemistry with me then I 
won’t invest,” he said, adding he tended to invest in “tangible products” 
rather than technological start-ups or electronic applications. 

https://lloydslist.maritimeintelligence.informa.com/authors/nigel-lowry
https://www.seasearcher.com/company/203739/overview
https://www.seasearcher.com/company/561304/overview
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“Unfortunately, in shipping the majority of the owners are not very keen on 
technology. We still have the previous generation of self-made shipowners 
and ex-captains who have done a terrific job, but they are not so 
knowledgeable about new technological products. Even me, as a younger 
owner and educated abroad, I am still not so keen myself. 

“I am not an ex-captain or an ex-engineer. My background is commercial.” 

But shipping was changing, he said. “We have all this pressure to make 
shipping greener. It’s a big burden. Up to now, in co-operation with the 
classification societies and shipyards, we have not found a solution that is 
100% green, we have only found intermediate solutions.” 

In 2005, aged 27, he established StealthGas to own and operate liquid 
petroleum gas carriers and launched the company publicly on Nasdaq. 

He recounted that a 28-day initial public offering roadshow taking in 22 cities 
had begun in the UK where investors were “quite snobbish and negative” 
about his young age. 

This was in stark contrast to the US, where investors were unfazed. “They 
said, ‘We don’t care how old you are. If the project is good and solid, we’ll 
invest’,” he said. “I believe life is a non-stop pitch.”  
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https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-

oikonomia-erxetai-i-psifiaki-karta-stis-deko/ 

 

 

Οι επενδύσεις για την προσαρμογή της ελληνικής 
ακτοπλοΐας στα νέα περιβαλλοντικά δεδομένα αναμένεται να 
ξεπεράσουν τα 4 δις. ευρώ και να φτάσουν έως και τα 11 δις. 
έως τέλος του 2029, ενώ τα κράτος έχει ήδη δεσμεύσει 
πόρους 400 εκατ. για τη χρηματοδότηση των άγονων 
γραμμών και την υποχρέωση δρομολόγησης νέων πλοίων 
σημειώνει ο Μανώλης Κουτουλάκης Γενικός Γραμματέας 
Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής σε συνέντευξη που 
παραχώρησε στην Κωνσταντίνα Δημητρούλη στο περιθώριο 
του διεθνούς συνεδρίου Slide2Open Shipping Finance. 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-erxetai-i-psifiaki-karta-stis-deko/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-erxetai-i-psifiaki-karta-stis-deko/
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https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-rekor-ksenon-

ependyseon-se-ellinika-akinita/ 

 

Οι επενδύσεις για την προσαρμογή της ελληνικής ακτοπλοΐας 

στα νέα περιβαλλοντικά δεδομένα αναμένεται να ξεπεράσουν 

τα 4 δις. ευρώ και να φτάσουν έως και τα 11 δις. έως τέλος 

του 2029, ενώ τα κράτος έχει ήδη δεσμεύσει πόρους 400 

εκατ. για τη χρηματοδότηση των άγονων γραμμών και την 

υποχρέωση δρομολόγησης νέων πλοίων σημειώνει ο Μανώλης 

Κουτουλάκης Γενικός Γραμματέας Αιγαίου και Νησιωτικής 

Πολιτικής σε συνέντευξη που μας παραχώρησε στο περιθώριο 

του διεθνούς συνεδρίου Slide2Open Shipping Finance. 

 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-rekor-ksenon-ependyseon-se-ellinika-akinita/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-rekor-ksenon-ependyseon-se-ellinika-akinita/
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https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-apokleistiki-

synenteyksi-xari-vafeia-stealthgas-kina-kai-india-promitheyontai-rosiko-petrelaio-kai-

to-metapoulane-stin-ee-akrivotera/ 

 

Ένθετο Οικονομία: Αποκλειστική 

συνέντευξη Χάρη Βαφειά 

(StealthGas) – Κίνα και Ινδία 

προμηθεύονται ρωσικό πετρέλαιο και 

το μεταπουλάνε στην ΕΕ Ακριβότερα 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-apokleistiki-synenteyksi-xari-vafeia-stealthgas-kina-kai-india-promitheyontai-rosiko-petrelaio-kai-to-metapoulane-stin-ee-akrivotera/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-apokleistiki-synenteyksi-xari-vafeia-stealthgas-kina-kai-india-promitheyontai-rosiko-petrelaio-kai-to-metapoulane-stin-ee-akrivotera/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-apokleistiki-synenteyksi-xari-vafeia-stealthgas-kina-kai-india-promitheyontai-rosiko-petrelaio-kai-to-metapoulane-stin-ee-akrivotera/
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Παρουσίαση: Κωνσταντίνα Δημητρούλη 

Η Ευρώπη θα πρέπει να επανεξετάσει την πολιτική της ως 
προς τις κυρώσεις που επέβαλε στην εισαγωγή πετρελαίου 
από την Ρωσία εφόσον συνεχίσει ο πόλεμος διότι τελικά 
προμηθεύετε ρωσικό πετρέλαιο και βενζίνη μέσω της Κίνας και 
της Ινδίας σε πολύ υψηλότερη τιμή υποστηρίζει ο κ. Χάρης 
Βαφειάς, Ιδρυτής, Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος μίας 
από τις μεγαλύτερες ναυτιλιακές εταιρείες μεταφοράς 
πετρελαίου LNG και LPG στον κόσμο της StealthGas, σε 
συνέντευξη που παραχώρησε αποκλειστικά στην Κωνσταντίνα 
Δημητρούλη στο περιθώριο του ναυτιλιακού συνεδρίου 
Slide2Open. 
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https://elnavi.gr/el/naytiliaka-nea/713-synedrio-slide2open-shipping-finance-2023-h-

nea-gewpolitikh-kai-oi-synepeies-sth-naytilia 

 

 

13/04, 08:04 

Συνέδριο Slide2Open Shipping Finance 
2023 Η νέα γεωπολιτική και οι 
συνέπειες στη ναυτιλία 

https://elnavi.gr/el/naytiliaka-nea/713-synedrio-slide2open-shipping-finance-2023-h-nea-gewpolitikh-kai-oi-synepeies-sth-naytilia
https://elnavi.gr/el/naytiliaka-nea/713-synedrio-slide2open-shipping-finance-2023-h-nea-gewpolitikh-kai-oi-synepeies-sth-naytilia
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H χρηματοδότηση, την προστασία του περιβάλλοντος, τα νέα καύσιμα, η 

αυτόνομη πλοήγηση, το ανθρώπινο δυναμικό, αλλά και η νέα γεωπολιτική 

κατάσταση μετά τον πόλεμο στην Ουκρανία ήταν μερικά από τα θέματα του 

6ου ετήσιου συνεδρίου Slide2Open Shipping Finance 2023.  

Ο ιδρυτής και CEO της Stealthgas Inc. και της Imperial Petroleum Inc. Χάρης 

Ν. Βαφειάς, σε ερώτηση του Άγγελου Ρούπα Πανταλέων, ιδρυτή της Second 

Wind & Partners και συνομιλητή του στη συζήτηση Dragon Seeds που 

συντόνισε η δημοσιογράφος Ειρήνη Νικολοπούλου τόνισε:  «H ζωή είναι ένα 

διαρκές pitch. Mια διαρκής διαπραγμάτευση. Και αυτό ισχύει για κάθε τι και 

για κάθε σχέση. Η επιμονή, ο σωστός χρόνος, η τύχη, η καλή γνώση του 

κλάδου και καλές διαπραγματευτικές δεξιότητες είναι το κλειδί της επιτυχίας. 

Και από όλους αυτούς τους παράγοντες επιτυχίας ο σημαντικότερος, 

https://elnavi.gr/media/k2/items/cache/9eaf563f474da469b42b79c34303a158_XL.jpg
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σύμφωνα με τον Χάρη Βαφειά, είναι ο σωστός χρόνος». 

Το συνέδριο ξεκίνησε με την κεντρική ομιλία του Διευθύνοντος Συμβούλου 

του ΙΕΕΕ SA, Δρ Κωνσταντίνου Καραχάλιου που ανέφερε ότι η συμμόρφωση 

με τους κλιματικούς στόχους 2030 απαιτεί ολιστικά πλαίσια, 

διαλειτουργικότητα και σύμπνοια απόψεων μεταξύ των εμπλεκομένων. 

Στη συζήτηση πάνελ που ακολούθησε με θέμα Επανεξέταση στρατηγικής, 

επαναχάραξη πορείας, την οποία συντόνισε η διοργανώτρια του συνεδρίου και 

Πρέσβης του ΙΕΕΕ SA για την Ναυτιλία, Δέσποινα Τραυλού  ο γενικός 

γραμματέας Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής Μανώλης Κουτουλάκης, 

εκπροσωπώντας το Υπουργείο Ναυτιλίας και την Κυβέρνηση, ανέφερε ότι 

ενίοτε ο σημαντικός ρόλος της ναυτιλίας αγνοείται από όσους είναι εκτός του 

χώρου και τόνισε πως ο ρόλος του υπουργείου είναι να διευκολύνει, να τηρεί 

ανοικτό διάλογο με τον κλάδο και να έχει πάντα καλή γνώση του διεθνούς 

περιβάλλοντος. 

Σύμφωνα με τον Πρόεδρο του Ναυτικού Επιμελητηρίου της Ελλάδος και 

Αναπληρωτή Πρόεδρο της Contships Management Inc. Δρ Γιώργο Πατέρα 

πολύς λόγος γίνεται για το περιβάλλον, αλλά ενδεχομένως να πετυχαίναμε 

μείωση των εκπομπών, αν χρησιμοποιούσαμε τα ίδια καύσιμα πιο 

αποτελεσματικά. Η βελτιστοποίηση των διαδρομών των φέρρυ έχει επιφέρει 

10% μείωση στα καύσιμα. Η επίτευξη των στόχων προϋποθέτει ρεαλισμό και 

πολιτική συναίνεση. 

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Queensway Navigation Co. Ltd. και πρώτος 

Αντιπρόεδρος της Ένωσης Εφοπλιστών Ναυτιλίας Μικρών Αποστάσεων, 

Βασίλης Τερζής εξήγησε ότι για τα πλοία μικρών αποστάσεων, ο ηλεκτρισμός 
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αποτελεί ενδιαφέρουσα λύση. Ο ΙΜΟ διαδραματίζει κρίσιμο ρόλο, αλλά δεν 

βοηθά τη ναυτιλία: έχει μεν ηγετικό ρόλο, αλλά δεν παρέχει κατευθύνσεις και 

δεν δίνει λύσεις. 

Ο Πρέσβης του ΙΜΟ στην Ελλάδα και Πρόεδρος του Ιδρύματος Ευγενίδη 

Λεωνίδας Δημητριάδης-Ευγενίδης τόνισε τη σημασία του ανθρώπινου 

παράγοντα και ότι απαιτούνται βελτιώσεις για την προσέλκυση περισσότερων 

ταλέντων στη ναυτιλία, δεδομένου ότι και οι ισχύοντες κανονισμοί μάλλον 

αποθαρρύνουν τους ενδιαφερόμενους. 

Ακολούθησε η συζήτηση Τι απαιτείται για να επιστρέψει η ναυτιλιακή 

χρηματοδότηση στις Ρίζες της; Την οποία συντόνισε ο ιδρυτής της Second 

Wind & Partners και Πρόεδρος του συνεδρίου, Άγγελος Ρούπας Πανταλέων. 

Ο Γενικός Διευθυντής, Επικεφαλής Shipping και Structured Financing της 

Τράπεζας Πειραιώς, Κωνσταντίνος Πετρόπουλος ανέφερε ότι ενδεχομένως τα 

γεγονότα της προηγούμενης εβδομάδας να υποδηλώνουν έλλειψη επαρκούς 

κανονιστικής συμμόρφωσης. Από τη δική του εμπειρία, η κανονιστική 

συμμόρφωση συνέβαλε στη βελτίωση της τράπεζας. 

Ο Διευθυντής της Common Progress Co. Na Ltd, Βασίλης Α. 

Παπαγιαννόπουλος σημείωσε ότι η κανονιστική συμμόρφωση αποτελεί 

εξαιρετικά ενδιαφέρον θέμα καθώς πάντα υπάρχουν γκρίζες ζώνες γιατί δεν 

μπορούν να προβλεφθούν όλα. Η τραπεζική χρηματοδότηση της ναυτιλίας 

εξαρτάται από τις καλές σχέσεις μεταξύ των δύο φορέων. Αλλά η ναυτιλιακή 

χρηματοδότηση δεν εξαρτάται μόνο από τον οικονομικό κύκλο, καθώς έχει 

και μια πολύ σημαντική πολιτική συνιστώσα. 

O Partner της Alantra, Νικόλας Πετρακάκος ανέφερε ότι το υπερβολικό 
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κανονιστικό πλαίσιο είναι που ευνόησε την εμφάνιση των credit funds και του 

leasing στη ναυτιλία. Οι νέοι τρόποι χρηματοδότησης είναι πιο εξελιγμένοι και 

υπόκεινται σε λιγότερους κανονισμούς. 

Όσον αφορά τη διατηρησιμότητα, ο Energy & Sustainability Officer της 

Seanergy Maritime Holdings Corp.,  Βασίλης Πετούσης ζήτησε καλύτερο 

συντονισμό μεταξύ των εμπλεκομένων. 

O Area Manager Ανατολικής Μεσογείου της Wärtsilä Voyage, Χρήστος 

Ματσικούδης παρατήρησε ότι η συμμόρφωση προς τους κανονισμούς 

εξαρτάται από τον χρόνο: πόσο γρήγορα θα προσαρμοστεί ο κλάδος και κατά 

πόσον θα υπάρξει εμπιστοσύνη, ενώ ανέφερε το VUCA (volatility, uncertainty, 

complexity, ambiguity) που, κατά τη γνώμη του, ισχύει για τους κανονισμούς 

ESG. 

Για την Επικεφαλής ESG, Sustainability & Climate Change του Ομίλου Motor 

Oil, Έλενα Αθουσάκη, τα σημαντικότερα στοιχεία του ESG είναι τα αέρια του 

θερμοκηπίου (Ε), η υγεία και ασφάλεια (S) και η διαφάνεια (G). 

O CEO του Ομίλου Marine Tours, Κώστας Οικονόμου εξήγησε ότι το 

περιβαλλοντικό αποτύπωμα του τουρισμού είναι μεγάλο και ότι η 

ενσωμάτωση των κριτηρίων ESG στις λειτουργίες αποτελεί πρόκληση. 

Στη φιλική συζήτηση με θέμα τη διατηρησιμότητα του ανθρώπινου 

παράγοντα τόσο για τα πληρώματα όσο και για τους εργαζόμενους στη στεριά 

στην Ναυτιλία, η νευροψυχολόγος, σύμβουλος ανάπτυξης στελεχών και 

ιδρύτρια της Self Balance Ελισσάβετ Κάλμπαρη συνομίλησε με τον Business 

Director της Crossworld Marine, Makram Daouk και την Crew Manager της 

Seanergy Maritime Holdings, Μαρία Κορκοντζέλου και τόνισαν ότι τα φθηνά 
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πληρώματα συνεπάγονται και κρυφά κόστη. Απαιτούνται επενδύσεις στο 

ανθρώπινο δυναμικό. 

Ο Δρ Ματθαίος Μαχαίρας, CIO της Metrostar Management Corp. και 

Αντιπρόεδρος της Α.Μ.Μ.Ι.Τ.Ε.C. συντόνισε την συζήτηση πάνελ της 

A.M.M.I.T.E.C. με θέμα Αυτόνομη Ναυτιλία – Εξισορροπώντας τα 

Πλεονεκτήματα με τα θέματα Ασφάλειας,  σημείωσε ότι το 2022 ήταν έτος-

σταθμός για την αυτόνομη ναυτιλία καθώς πραγματοποιήθηκε για πρώτη 

φορά αυτόνομος διάπλους του Ατλαντικού. 

Ο επικεφαλής Data Governance & Analytics της Bernhard Schulte 

Shipmanagement, Φρανκ Παλαιοκρασσάς τόνισε ότι το «άγιο δισκοπότηρο» 

της αυτόνομης ναυσιπλοΐας δεν έχει ακόμη όλες τις απαντήσεις και ότι τα 

τμήματα πληροφορικής έχουν πλέον έρθει στο επίκεντρο των λειτουργιών της 

ναυτιλιακής επιχείρησης. 

Ο επικεφαλής ICT και Υπηρεσιών Κυβερνοασφάλειας της TMS Cardiff Gas 

Ltd., Δρ Μιχάλης Μιχαλολιάκος σημείωσε ότι η ναυτιλία δεν είναι στραμμένη 

προς την τεχνολογία, αλλά η τεχνολογία υπάρχει και είναι απαραίτητη, όπως 

και η συνεργασία μεταξύ των διαφόρων φορέων. 

Η Ειδική Ψηφιακού Μετασχηματισμού, Κυβερνοασφάλειας και Ηλεκτρονικής 

Διακυβέρνησης του Ομίλου Εταιρειών Navios, Κατερίνα Ραπτάκη είπε ότι 

απαιτείται διάλογος με την κοινότητα για τα υπέρ και τα κατά της αυτόνομης 

ναυσιπλοΐας, και ότι θα πρέπει να εξεταστούν επίσης θέματα που άπτονται 

του ανθρώπινου δυναμικού, της ασφάλειας από κυβερνοεπιθέσεις και του 

ρυθμιστικού πλαισίου. 

H Αντιπρόεδρος του ICC Women Hellas και Διευθύντρια της Golden Union 
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Shipping Co. SA, Ειρήνη Βενιάμη-Μάνγκου αναφέρθηκε στη δράση του ICC 

προς όφελος όλων των γυναικών. 

Ο συνιδρυτής της Oriani, Philip Nielsen ανέφερε ότι η ουσιαστική τομή της 

διαστημικής τεχνολογίας είναι ότι μπορεί να προσφέρει ένα πραγματικά 

παγκόσμιο δίκτυο επικοινωνίας από παντού και αστειεύτηκε λέγοντας ότι στο 

παρελθόν οι καπετάνιοι αναρωτιόνταν τι γινόταν κάτω από το πλοίο. Τώρα θα 

αναρωτιούνται τι γίνεται από ψηλά! 

Ο τεχνικός διευθυντής Νοτιο-ανατολικής Ευρώπης, Μαύρης Θάλασσας και 

Αδριατικής του Bureau Veritas, Δρ Γιάννης Κοκαράκης μίλησε για τα 

εναλλακτικά καύσιμα και εξήγησε ότι είναι δύσκολο να προβλεφθεί ποιο θα 

είναι το καύσιμο του μέλλοντος – πιθανόν να είναι περισσότερα από ένα. 

Πολλά εξαρτώνται από την παραγωγή, την αποθήκευση, την τιμή κ.λπ. και, 

σε κάθε περίπτωση, απαιτούνται σοβαρές επενδύσεις. 

Ο Πρόεδρος του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας και CEO της 

Attica Group, Σπύρος Πασχάλης ανέφερε ότι, από την πλευρά των 

επιβατηγών, προκειμένου να αποτελέσει ο ηλεκτρισμός τη μορφή ενέργειας 

που θα προκριθεί για τη ναυτιλία απαιτούνται, μεταξύ άλλων, ομοιόμορφα 

πρωτόκολλα, διαλειτουργικότητα στα λιμάνια, εύλογη τιμολογιακή και 

φορολογική πολιτική. 

O Business Development Manager της Queensway Navigation Co. Ltd, 

Θεοχάρης Β. Τερζής εξήγησε ότι ο ηλεκτρισμός αποτελεί εύλογη λύση για τις 

κοντινές αποστάσεις, μια λύση με μηδενικό θόρυβο και μηδενική οσμή. Αλλά 

απαιτούνται οικονομικά κίνητρα και υποδομές λιμένων. 

Ο Σύμβουλος της ΟΛΠ Α.Ε., Δημήτρης Σπύρου αναφέρθηκε στο σχέδιο 
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απαλλαγής από τις εκπομπές άνθρακα της Αρχής Λιμένος Πειραιά, που 

περιλαμβάνει ενέργειες προς την κατεύθυνση των εναλλακτικών καυσίμων. 

Επίσης επιτελείται έργο όσον αφορά το τεχνικό, νομικό, κανονιστικό και 

χρηματοοικονομικό πλαίσιο. 

Για τον Αλέξανδρο Χατζηπατέρα, Senior Vice President της Dorian LPG (USA) 

LLC και Managing Director της Dorian LPG Management Corp. το πλοίο είναι 

το πλωτό τμήμα της επιχείρησης και είναι εξαιρετικά σημαντικό να ενισχυθεί 

το «αίσθημα του ανήκειν» όλων των εργαζομένων. Όπως ανέφερε στη 

συνομιλία του με τον Πρόεδρο του συνεδρίου Άγγελο Ρούπα Πανταλέων, η 

τεχνολογία και ο ανθρώπινος παράγοντας συνταιριάζονται για τη βελτίωση 

της αποτελεσματικότητας. 

Ο Γενικός Διευθυντής της Apollonia Lines SA και αντιπρόεδρος του Ναυτικού 

Επιμελητηρίου της Ελλάδος Γιώργος Σπ. Αλεξανδράτος τόνισε ότι οι 

θαλάσσιες μεταφορές είναι φθηνότερες από κάθε άλλη εναλλακτική και γι’ 

αυτό αντιπροσωπεύουν το 90% της παγκόσμιας εμπορευματικής κίνησης. Στη 

συνομιλία του με τον αναπληρωτή CEO της Intermodal Group Γιώργο Λάιο, 

ανέφερε επίσης ότι πιστεύει στην ελληνική ναυτιλιακή συστάδα και 

προέτρεψε τους συμμετέχοντες να συμμετάσχουν και να προωθήσουν από 

κοινού τη ναυτιλία. 

Για την Διευθύντρια Listings του Χρηματιστηρίου Αθηνών Πέγκυ 

Παπασταύρου, το Χρηματιστήριο Αθηνών μπορεί να προσφέρει λύσεις και για 

τη ναυτιλία και υποστηρίζει τις αρχές ESG. Μπροστά σε χρηματιστήρια όπως 

των ΗΠΑ, το ελληνικό χρηματιστήριο είναι σαν τον Δαυίδ απέναντι στον 

Γολιάθ, αλλά η έκδοση ομολόγων αποτέλεσε σημαντική νίκη. H ελληνική 
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κυβέρνηση στηρίζει την χρηματαγορά και σύντομα θα δούμε αποτελέσματα 

και στη ναυτιλία. 

Για τον CFO του Ομίλου Goldenport Αλέξη Στεφάνου εξαιρετικά σημαντικός 

παράγοντας για την ανάπτυξη μιας επιχείρησης είναι η σταθερότητα. 

Για τον Partner της Timagenis Law Firm Χρήστο Τιμαγένη, οι ευρωπαϊκές 

χρηματαγορές δεν είναι τόσο ελκυστικές, επειδή η νομοθεσία δημιουργεί 

πολλά εμπόδια. 

Ο CFO της Seanergy Maritime Holdings Corp. Σταύρος Γυφτάκης συνέκρινε 

χρηματαγορές στις ΗΠΑ και την Ευρώπη και εξήγησε ότι οι αμερικανικές 

χρηματαγορές διακρίνονται για το μεγαλύτερο βάθος τους – τα νούμερα δεν 

είναι καν συγκρίσιμα. 

Όπως ανέφερε στη συνομιλία του με τον partner της Watson Farley & 

Williams, Αλέξανδρο Δαμιανίδη, o CEO της Meadway Shipping & Trading Inc. 

Κώστας Δελαπόρτας εκτιμά ότι η ισχύς των βασικών οικονομικών μεγεθών και 

το άνοιγμα της Κίνας θα τονώσουν το διεθνές εμπόριο. Όσον αφορά την 

ανανέωση του στόλου, τίθεται υπέρ των νεότευκτων, και δη από ιαπωνικά 

ναυπηγεία, που έχουν χαμηλότερα λειτουργικά έξοδα και χαμηλότερες 

εκπομπές. 

Για τον Business Development Manager της Queensway Navigation Co. Ltd, 

Θεοχάρη Β. Τερζή και τον Γιάννη Κοτζιά της Xclusiv Shipbrokers, η 

περιβαλλοντική συμμόρφωση αποτελεί ανοικτό ζήτημα. Το θέμα είναι τι θα 

κάνουν στο τέλος οι υπεύθυνοι λήψης αποφάσεων. Πολλοί είναι οι 

πλοιοκτήτες που είναι έτοιμοι να κάνουν το βήμα προς το μέλλον, αλλά οι 

υπόλοιποι εμπλεκόμενοι φορείς δεν φαίνεται να είναι έτοιμοι να 
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ακολουθήσουν. 

Τα καταληκτικά συμπεράσματα του συνεδρίου παρουσίασε όπως κάθε χρόνο 

ο Γιώργος Α. Τσαβλίρης, Principal της Tsavliris Salvage Group, συνοψίζοντας 

τα πεπραγμένα και παρουσιάζοντας τις σκέψεις και τις απόψεις του για τα 

βασικά πορίσματα της ημέρας. 

 

 

https://www.ertnews.gr/roi-idiseon/entheto-oikonomia-epidotisi-gia-egkatastasi-

optikon-inon-se-katoikies-oi-dikaiouxoi-kai-oi-epileksimes-dapanes 

 

Συνέντευξη Λεωνίδα Δημητριάδη- Ευγενίδη 

Οι προτεραιότητες και οι προκλήσεις της ναυτιλίας  

Η απανθρακοποίηση και η αναβάθμιση της εκπαίδευσης των 
ναυτικών αποτελούν βασικές προτεραιότητες της ελληνικής 

https://www.ertnews.gr/roi-idiseon/entheto-oikonomia-epidotisi-gia-egkatastasi-optikon-inon-se-katoikies-oi-dikaiouxoi-kai-oi-epileksimes-dapanes
https://www.ertnews.gr/roi-idiseon/entheto-oikonomia-epidotisi-gia-egkatastasi-optikon-inon-se-katoikies-oi-dikaiouxoi-kai-oi-epileksimes-dapanes
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ναυτιλίας αναφέρει ο Ναυτιλιακός Πρεσβευτής Καλής 
Θελήσεως του Διεθνούς Ναυτιλιακού Οργανισμού (ΙΜΟ) στην 
Ελλάδα και Πρόεδρος της Διοικούσας Επιτροπής του 
Ιδρύματος Ευγενίδου, Λεωνίδας Δημητριάδης – Ευγενίδης. 
Προσθέτει δε ότι το μεγαλύτερο πρόβλημα του κλάδου είναι η 
αναβάθμιση και η προσέλκυση ικανού εκπαιδευτικού 
προσωπικού. 

 

 

 

https://nee.gr/2023/04/25/%CE%B1%CF%80%CE%BF%CF%84%CE%B5%CE%BB

%CE%AD%CF%83%CE%BC%CE%B1%CF%84%CE%B1-

%CF%83%CF%85%CE%BD%CE%B5%CE%B4%CF%81%CE%AF%CE%BF%CF%8

5-slide2open-shipping-finance-2023/ 

 

 

https://nee.gr/2023/04/25/%CE%B1%CF%80%CE%BF%CF%84%CE%B5%CE%BB%CE%AD%CF%83%CE%BC%CE%B1%CF%84%CE%B1-%CF%83%CF%85%CE%BD%CE%B5%CE%B4%CF%81%CE%AF%CE%BF%CF%85-slide2open-shipping-finance-2023/
https://nee.gr/2023/04/25/%CE%B1%CF%80%CE%BF%CF%84%CE%B5%CE%BB%CE%AD%CF%83%CE%BC%CE%B1%CF%84%CE%B1-%CF%83%CF%85%CE%BD%CE%B5%CE%B4%CF%81%CE%AF%CE%BF%CF%85-slide2open-shipping-finance-2023/
https://nee.gr/2023/04/25/%CE%B1%CF%80%CE%BF%CF%84%CE%B5%CE%BB%CE%AD%CF%83%CE%BC%CE%B1%CF%84%CE%B1-%CF%83%CF%85%CE%BD%CE%B5%CE%B4%CF%81%CE%AF%CE%BF%CF%85-slide2open-shipping-finance-2023/
https://nee.gr/2023/04/25/%CE%B1%CF%80%CE%BF%CF%84%CE%B5%CE%BB%CE%AD%CF%83%CE%BC%CE%B1%CF%84%CE%B1-%CF%83%CF%85%CE%BD%CE%B5%CE%B4%CF%81%CE%AF%CE%BF%CF%85-slide2open-shipping-finance-2023/
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ΝΑΥΤΙΛΙΑΚΑ ΝΕΑ/ ΣΗΜΑΝΤΙΚΑ 

Αποτελέσματα συνεδρίου Slide2Open 
Shipping Finance 2023 
Απρ 25, 2023 

Αποθήκευση 
SHARE 

Στις 15 Μαρτίου 2023 πραγματοποιήθηκε  η  6η ετήσια διοργάνωση του Συνεδρίου 
Slide2Open Shipping Finance  φέρνοντας κοντά περισσότερους από 950 
συμμετέχοντες και ένα διαδικτυακό κοινό 22.500  θεατών από 104 χώρες. 

Εξέχουσες προσωπικότητες από τον χώρο της ναυτιλίας, της τραπεζικής, των 
χρηματοοικονομικών, του εμπορίου και της πληροφορικής, καθώς και εκπρόσωποι 
των κρατικών, ρυθμιστικών αρχών και της πανεπιστημιακής κοινότητας 
συμμετείχαν στο Slide2Open Shipping Finance 2023. 

Το Ναυτικό Επιμελητήριο της Ελλάδος εκπροσώπησε ο Πρόεδρός του κ. Γεώργιος 
Δ. Πατέρας και ο Α’ Αντιπρόεδρος κ. Γιώργος Αλεξανδράτος. 

Πατήστε στα link που είναι παρακάτω διαθέσιμα για να δείτε τα αποτελέσματα του 
Συνεδρίου, ομιλίες, φωτογραφίες στα ελληνικά και αγγλικά. 

https://www.slide2open.net/wp-content/uploads/01_S2OSF2023_-DATA_15-03-
23___22-03-23-compressed.pdf 
 
https://www.youtube.com/watch?v=tK8Hc6n7mNY&t=2467 

https://nee.gr/category/news/%ce%bd%ce%b1%cf%85%cf%84%ce%b9%ce%bb%ce%b9%ce%b1%ce%ba%ce%b1/
https://nee.gr/category/%cf%83%ce%b7%ce%bc%ce%b1%ce%bd%cf%84%ce%b9%ce%ba%ce%b1/
https://nee.gr/2023/04/25/%ce%b1%cf%80%ce%bf%cf%84%ce%b5%ce%bb%ce%ad%cf%83%ce%bc%ce%b1%cf%84%ce%b1-%cf%83%cf%85%ce%bd%ce%b5%ce%b4%cf%81%ce%af%ce%bf%cf%85-slide2open-shipping-finance-2023/
https://nee.gr/2023/04/25/%ce%b1%cf%80%ce%bf%cf%84%ce%b5%ce%bb%ce%ad%cf%83%ce%bc%ce%b1%cf%84%ce%b1-%cf%83%cf%85%ce%bd%ce%b5%ce%b4%cf%81%ce%af%ce%bf%cf%85-slide2open-shipping-finance-2023/
https://www.slide2open.net/wp-content/uploads/01_S2OSF2023_-DATA_15-03-23___22-03-23-compressed.pdf
https://www.slide2open.net/wp-content/uploads/01_S2OSF2023_-DATA_15-03-23___22-03-23-compressed.pdf
https://www.youtube.com/watch?v=tK8Hc6n7mNY&t=2467
https://nee.gr/2023/04/25/%ce%b1%cf%80%ce%bf%cf%84%ce%b5%ce%bb%ce%ad%cf%83%ce%bc%ce%b1%cf%84%ce%b1-%cf%83%cf%85%ce%bd%ce%b5%ce%b4%cf%81%ce%af%ce%bf%cf%85-slide2open-shipping-finance-2023/
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https://www.youtube.com/watch?v=tK8Hc6n7mNY&t=3760s 
 
https://youtu.be/X5LIwYp6rXs 
 
https://photos.google.com/share/AF1QipNZt6PB_P_lvmixOHCqjQOj9l_hkz1y9vm
8ydjMlyEkuX0WFLmNIlcYBcDy6SeAsw? 
key=YjRrdkd3VTZhNFV2TkNZZnJPcDdXQURzdTM0TmRn 
 
https://www.slide2open.net/en/sf2023/minutes/ 
 

 

 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-giorgos-pateras-to-

ydrogono-to-kaysimo-tou-mellontos-gia-ti-naytilia/ 

 

 

Το καύσιμο του μέλλοντος προκειμένου η ναυτιλία να 

επιτύχει τον στόχο της απανθρακοποίησης είναι το 

https://www.youtube.com/watch?v=tK8Hc6n7mNY&t=3760s
https://www.youtube.com/watch?v=tK8Hc6n7mNY&t=3760s
https://youtu.be/X5LIwYp6rXs
https://youtu.be/X5LIwYp6rXs
https://photos.google.com/share/AF1QipNZt6PB_P_lvmixOHCqjQOj9l_hkz1y9vm8ydjMlyEkuX0WFLmNIlcYBcDy6SeAsw?key=YjRrdkd3VTZhNFV2TkNZZnJPcDdXQURzdTM0TmRn
https://photos.google.com/share/AF1QipNZt6PB_P_lvmixOHCqjQOj9l_hkz1y9vm8ydjMlyEkuX0WFLmNIlcYBcDy6SeAsw?key=YjRrdkd3VTZhNFV2TkNZZnJPcDdXQURzdTM0TmRn
https://photos.google.com/share/AF1QipNZt6PB_P_lvmixOHCqjQOj9l_hkz1y9vm8ydjMlyEkuX0WFLmNIlcYBcDy6SeAsw?key=YjRrdkd3VTZhNFV2TkNZZnJPcDdXQURzdTM0TmRn
https://photos.google.com/share/AF1QipNZt6PB_P_lvmixOHCqjQOj9l_hkz1y9vm8ydjMlyEkuX0WFLmNIlcYBcDy6SeAsw?key=YjRrdkd3VTZhNFV2TkNZZnJPcDdXQURzdTM0TmRn
https://www.slide2open.net/en/sf2023/minutes/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-giorgos-pateras-to-ydrogono-to-kaysimo-tou-mellontos-gia-ti-naytilia/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-giorgos-pateras-to-ydrogono-to-kaysimo-tou-mellontos-gia-ti-naytilia/
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υδρογόνο υποστηρίζει ο κ. Γιώργος Πατέρας πλοιοκτήτης 

και πρόεδρος του Ναυτικού Επιμελητηρίου Ελλάδος, σε 

αποκλειστική συνέντευξη που παραχώρησε στην Κωνσταντίνα 

Δημητρούλη στο περιθώριο του ναυτιλιακού συνεδρίου 

Slide2Open. 

 

 

 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-

oikonomia-aleks-papaleksopoulos-ta-epomena-xronia-mporei-

na-einai-poly-epikindyna-gia-tin-eyropi/ 

 

 

 

https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-aleks-papaleksopoulos-ta-epomena-xronia-mporei-na-einai-poly-epikindyna-gia-tin-eyropi/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-aleks-papaleksopoulos-ta-epomena-xronia-mporei-na-einai-poly-epikindyna-gia-tin-eyropi/
https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-aleks-papaleksopoulos-ta-epomena-xronia-mporei-na-einai-poly-epikindyna-gia-tin-eyropi/
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Ένθετο Οικονομία – Άλεξ 

Παπαλεξόπουλος: Τα επόμενα χρόνια 

μπορεί να είναι πολύ επικίνδυνα για 

την Ευρώπη 

ΕΙΔΗΣΕΙΣΟΙΚΟΝΟΜΙΑ 

26/04/23 02:21 μμ 

Είναι πολύ νωρίς για να μιλήσουμε για το τέλος της 
ενεργειακής κρίσης εκτιμά ο Δρ. Άλεξ Παπαλεξόπουλος 
Διευθύνων Σύμβουλος & Ιδρυτής της ECCO International με 
μακρόχρονη εμπειρία στην αρχιτεκτονική ενεργειακών αγορών 
σε παγκόσμιο επίπεδο. 

Σε συνέντευξη που παραχώρησε στην Κωνσταντίνα 
Δημητρούλη μίλησε για το νέο μοντέλο παγκοσμιοποίησης στο 
οποίο οδηγείται η παγκόσμια οικονομία: «Οι χαμένοι του νέου 
αυτού μοντέλου θα είναι η Ρωσία αλλά και η Ευρώπη. 
Κερδισμένη θα είναι η Αμερική», δήλωσε ο κ. 
Παπαλεξόπουλος. 

Ειδικά για την ελληνική αγορά, επισήμανε ότι η μετάβαση 
στην πράσινη ενέργεια θα πρέπει να είναι προσεκτική, 
μεθοδική και να γίνει με τρόπο ώστε η ασφάλεια του 
εφοδιασμού να κατοχυρωθεί με οικονομικό τρόπο. 

 

https://www.ertnews.gr/news/eidiseis/
https://www.ertnews.gr/news/eidiseis/
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https://www.ertnews.gr/eidiseis/oikonomia/entheto-oikonomia-ieee-texniti-

noimosyni-kai-ethismos-ton-neon-sta-social-media-dyo-apo-tis-megalyteres-

prokliseis/ 

 

 

Η τεχνητή νοημοσύνη και ο εθισμός των νέων στα 

social media είναι οι δύο από τις μεγαλύτερες προκλήσεις 

της εποχής μας υποστηρίζει ο κ. Κωνσταντίνος 

Καραχάλιος σε συνέντευξη που παραχώρησε στην 

Κωνσταντίνα Δημητρούλη, στο περιθώριο της του συνεδρίου 

Slide2Open. Ο Managing Director του Παγκόσμιου 

Τεχνολογικού Επιμελητηρίου, που για 140 χρόνια σχεδιάζει τα 

διεθνή standards για τη λειτουργία μεγάλων τεχνολογικών 

επιτευγμάτων όπως το Internet και το wifi, επισήμανε ότι ο 

ρόλος του ΙΕΕΕ στην εποχή της τεχνητής νοημοσύνης έγκειται 

στο να αποτρέψει τις κακές χρήσεις της. 
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Pre–event Publicity 

Advertisements 

EFOPLISTIS 

monthly magazineJune 2022, February & 

March 2023 issues 
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ELNAVI 

monthly magazine 

June 2022 & February 2023 issues 

 

 



 
 

  

  133 
 

Sites 

https://www.hellenicshippingnews.com/events/shipping-finance-2023/ 

 

 

Slide2Open Shipping Finance 2023 
in 15/03/2023 

For further information, please contact: 
Despina Travlou at Slide2Open Communications 
Tel.: (+30) 210 3004808, (+30) 6976722430, 
Email: dtravlou@slide2open.net 
info@slide2open.net 
 
Just when the shipping industry thought it had re-invented itself, new challenges 
emerged and did so with a bang, highlighting the need to re-evaluate global trends, re-
calibrate tendencies, re-engineer environmental, social and governance (ESG) principles, 
and re-think strategies to navigate these 

https://www.hellenicshippingnews.com/events/shipping-finance-2023/
mailto:dtravlou@slide2open.net
mailto:info@slide2open.net
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challenges. Slide2Open Shipping Finance re-turns for its 6th annual conference on 
15 March, 2023, bringing together more than 600 physical attendees and a growing 
online audience of 22,500 unique viewers from 104 countries. Join us as we mobilize our 
experience, our speakers, our acumen and our market sources to collectively address 
these challenges. 
Let’s maintain our yearly dialogue and momentum and re-load ourselves with new 
insights, following what has been a truly eventful year! 
Phygital Conference Experience in Athens and all around the world 
• Option of in-person participation at the venue 
• Free online attendance 
• One-to-one physical and video call meetings 
• Parallel events, workshops and happenings 

 

https://maritimes.gr/el/ekdhlwseis/47538-slide2open-shipping-finance 

 
Slide2Open Shipping Finance 

 

Οι προκλήσεις του τελευταίου έτους έθεσαν υπό αμφισβήτηση τον 
επαναπροσδιορισμό της ναυτιλίας, αναδεικνύοντας την ανάγκη να 
επαναξιολογηθούν οι παγκόσμιες τάσεις, να αναβαθμονομηθούν οι 
προοπτικές, να ανασχεδιαστούν οι περιβαλλοντικές, κοινωνικές αρχές και οι 

https://maritimes.gr/el/ekdhlwseis/47538-slide2open-shipping-finance
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αρχές διακυβέρνησης (ESG) και να επανεξεταστούν οι στρατηγικές για την 

αντιμετώπιση αυτών των προκλήσεων. 

Για έκτη συνεχόμενη χρονιά, το Slide2Open Shipping Finance επιστρέφει στις 
15 Μαρτίου 2023, φέρνοντας κοντά περισσότερους από 600 συμμετέχοντες 
και ένα αυξανόμενο διαδικτυακό κοινό 22.500 μοναδικών θεατών από 104 
χώρες. 

Το συνέδριο θα διεξαχθεί στο ξενοδοχείο Divani Caravel και θα μεταδοθεί on 

line σε όλους τους εγγεγραμμένους χρήστες. 

Περισσότερες πληροφορίες για το συνέδριο στο 

site https://www.slide2open.net/en/sf2023/ 

 15 Μαρτίου 2023 στο ξενοδοχείο Divani Caravel 

 

 

 

https://depa.gr/event/shipping-finance-2023/?lang=en 

 

 

 

 

 

https://www.slide2open.net/en/sf2023/
https://depa.gr/event/shipping-finance-2023/?lang=en
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https://www.register-iri.com/event/slide2open-ship-finance-2023/ 

 

 

https://www.space.gr/en/events/slide2open-shipping-finance 

 

https://www.register-iri.com/event/slide2open-ship-finance-2023/
https://www.space.gr/en/events/slide2open-shipping-finance


 
 

  

  137 
 

https://www.martecma.com/2023/03/12/479/ 

 

Slide2Open Shipping Finance 2023 

For a 6th continuous year, the Slide2Open Shipping Finance is back on 
15Mar23, 09:00 – 19:00, with physical presence at Divani Caravel and will be 
also transmitted live streaming, engaging more than 600 participants and a 
rising over the internet of 22.500 participants from 104 countries. 
 

The conference will be under the auspices of MarTecMA, the 1st press 
release and the preliminary agenda are attached. 

Members are welcome to contact 
Mrs Nancy Vogiatzi, event manager, 
 

Agenda_Slide2Open_Shipping_Finance_20230307.docx 

ΔΕΛΤΙΟ_ΤΥΠΟΥ_προαναγγελτικο_S20_Shipping_Finance_2023_ΕΛ_02.12.20
23 

https://www.martecma.com/2023/03/12/479/
https://martecma.vfb.gr/wp-content/uploads/2023/03/Agenda_Slide2Open_Shipping_Finance_20230307.docx.pdf
https://martecma.vfb.gr/wp-content/uploads/2023/03/%CE%94%CE%95%CE%9B%CE%A4%CE%99%CE%9F_%CE%A4%CE%A5%CE%A0%CE%9F%CE%A5_%CF%80%CF%81%CE%BF%CE%B1%CE%BD%CE%B1%CE%B3%CE%B3%CE%B5%CE%BB%CF%84%CE%B9%CE%BA%CE%BF_S20_Shipping_Finance_2023_%CE%95%CE%9B_02.12.2023.docx
https://martecma.vfb.gr/wp-content/uploads/2023/03/%CE%94%CE%95%CE%9B%CE%A4%CE%99%CE%9F_%CE%A4%CE%A5%CE%A0%CE%9F%CE%A5_%CF%80%CF%81%CE%BF%CE%B1%CE%BD%CE%B1%CE%B3%CE%B3%CE%B5%CE%BB%CF%84%CE%B9%CE%BA%CE%BF_S20_Shipping_Finance_2023_%CE%95%CE%9B_02.12.2023.docx
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https://piraeus365.gr/2023/02/slide2open-shipping-finance-returns-reloaded/ 

 

 

 

 

 

https://piraeus365.gr/2023/02/slide2open-shipping-finance-returns-reloaded/
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Social Media 
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